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Dear Mr, Jagan,

Events sround us heve conflirmed long held
suspicions. We want you to know that 1f we
dis out here, it is becsuse we have been
betrayed by those in collusion with Yankes
irperialists in ways beyond our wildest
imagination, We will die firm in our
Communist commltment.
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1#:’ ® instructionss retype on plain white paper using a diversion typewriter.
!:;/’ to ix go to all ministers in government. Xerox, add énclosure.

-

THE FOLLOWING CORRECTIONS TO THE DRAFT FLEASE NOTEQ !
'Page 1l 1l. change risked to received (received a citation for conter
2/ Add: Whether it will be enforced or not, only time will te:

Page 2 1. she was févorably inelined .
2. widely discussed and substantiated even in the major...

3. {now maintenance administrator at the...

Page 3 1. to Northern California in the mid-1960's...
2. The Folice Chief, though holding... -

3. a5 well as his and his members®' excellent law-abiding
' behavior.

4. not be disposed to document it today

5. who has since been expelled from the washington Press Corp:
for accepting bribes for U.S. corporate interesis...

6. addx thigs sentencer Lester Kinsolving, the mbm¥m reporter

e
in question, has slandered any number of black leaders,
organizations, and even third-world nations.

Page b4 1. after making the visa application (and subsequently
cancelling the trip)

2. Eliminate the note at end of second paragraph {(about
not being able to carry out travel plans)

Page 5 l. she was not at all understanding of his...
2. she thought that her son was risking his life to be invel

3. Bhe wasquestioned in front of her fellow employees
at her place of employment...

4, Later, due to Jim's constant example

s{ was speaking positively about socialist countries she
had visited., Some of our parishioners followed them
after they noticed they had been discovered and
took down the license plate of the car

6. through the District Attorney and a U-Rental Car agency
7« Mr. Steve Gavin
8+ told us that “Jim, this time you have gone too far.”
9. a close friend of Jim Jones
10. who will be visiting here soon

Page 6 1. As U.S. xmix cpurts proved has been done with otherg...

2{. it has kept on several ordinary parishioners who were

never directly involved with national movements for
s0Ccl shange.

k. s
.
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Page 7 1. to harass mnd ruin all black elected officials...

2. Democratic Californlis State Assemblyman Willie
Brown, who hasg never been more supportive

3. {at end of Maher paragraph, add:) In fact,
Maher just spoke with Jim Jones via amateur radio the other =x
evening, assuring him of his and numerous other Califernians'
love and support.

4. and many, many ROre...

v oy

Page B 1. elderiy people, inchuding her own mother...

2. in a prejudiced medié. in spite of producing
polygraph tests to prove the validity of our charges—
a typical pattern.

3. a recent issue of Ebony

{(who at one time, it has been stated by the press
and the FBI, collaborated with the FBI, along with
Bav Wilkine +0o heln degtrov Dr Ha-r-+1n Iuth Kin

Roy Wilkins, help destroy Dr. Luther King).

5. We find it hard to believe that kr. Carter...

Page 9 l, and was himself harassed and investigated, and had
to resign in good conscience

2. Many of these are people of all races who express...
3. a young man who is an officer in the U35 Air Fopce...

Page 10 Add the following paragraph before the very last

paragraphi

Ubviously by now you have been made aware of our
consistent practice of co-operatlve 11v1ng mnd elimination of
racisgm, elit;sm. sexlsm and ‘age-ism' in an atmosphere of
total peace, where families never even emplay corporal
runishment in rearing their children. We have no violence or
coercion of any kind, and total freedom of movement and
the best of food, houseing, recreation and excellent medical
care, One of the prominent Guyana government officials recently
sald that we were the cnly US group that really has licked the

A

racbal PI'OD.LEIII tcn:a.uy and we indeed have done so.



Ms. Paula Adams
P_0. Box 893
Georgetown
Republiec of Guyana
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Beloved dsurhter-in-law Paula, .

We we—e absolutely ecstsatic to receive those nictures of you! Sure
enough, you STIL1 ARE the sawe 1il' ol' Fsula--nc neck stretching
brass rines, or bones in your nose, or bare bosom with G-string of
cowerie shells tied to your middle, or any of that sort of jungle
attire. You have been there for 50 long now that I began to imagine
that mavbe you had gone native, if truth were out, and just tlain
forsaking all of your Yankee ways. {You reslly sot yourself an
imacinative mother-$n-law here, Kiddo, and there is just no limit tc
what goes throurh her mind without some tangible evidence to the
cortrary.}! “nyway, thanks for sending those rictures. I sent cne
to Grandra sheeler toc. And thanks for sending some of little
Monicue too, I was vretty excited tnere for awhile when I thought
mavbe she wrs the first of a lovely batch of new grandchildren;-but
lez ned from Tom that her mother still keens & hit of a "string" on
in a manner of sveaking, so thst the arrangerment is lasting only to
trhe amount that she will nermit. Monircue is certazinly a dainty littl
thing, isn't she--like our Carla. It is really hesrtrendineg to know
that she has been damzred by a heroine addicted mother. Howefully,
she ¢éan still be raised to her ontimum, so thet she can have as good
a 1ife as rvossible, One never knows whst talent lies within any
individual, and if it can only be found and nolished how much it cot
ardd to the nleasure or comfort of the rest of rankind.

I sometimes think about a very repulsive lookine narsvlegic that 1
met in a Convalescent Home up in Orecon, who Hitler mipht have thoug
better extint, but whc was so gifted that he could draw pictures
with a tvrewriter that looked exruisitely sketched by hand. You just
wouldn'+ believe it possible, he made such fantastic cories of

o 2l ey o Lf~ B3 b Do odm=t af AL osed o

wIINSTOTOURN § Dilue BO}', sketches of the Cathedral of LAdTLTES,
oortrzits of nresidents, and thines thst you had to look very close
reslize it was all tvyped. He was so bsdly criroled thst he couldn't
hold & ren to sien his name, bu was nersu=ded to sketch an. X, whic
was most difficult for him, but I certsinly trezsure as now I cwn
one of his"suttdersphed"orints, He may have been very sad te look at,
but he Sad a very thrillineg taslent, and beautiful soul. Well, Iittle
Moni~ue is beautiful, and nc¢ doubt has = lot more to work with, so
ho~efully she can do something wonderful too.

We have been having some good rains here letely, and I have been
able to put through the first wash since last yeer, here st home,

Uonna and family went to “isneyland during “hristmas vacation, anc
said thst thev slashed through rsin the whcle time but enjoyed every
minute of it anvway, ‘hev figured th:t thev probebly got to go on
more rides that they might have been able had the crowds been up
€5 normT ‘Thevy had to cut their vacation short by about four davs
though, when they received a thone call that Wayne's father was in
the hostital and things locked sericus. the call came just after an
exhaustine day of sight-seeing through some of the huge shcopoing
malle in 1.4A. but Wavne was afraid to delay getting home so they
started out immediztely. Wevne says he drove almost the whole way
himsel® and never got the least bit tired. Some cf it threough about
two hundred miles of downrour that nearly swamvec the windshiled
winers. Thev got home at six a'clock in the morning, wayne showerea,
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ate breakfast and went imrediately to the hospital. nhe stayed with his
father all morning, and was with him when he died. We have been quite
busy helping the family through this extremely difficult veried all
week, but t-ink that his mother is finally beginning to cope at last.
His fother was a-meticnioue diary keerer, and the family has been gettin;
so~e vost mortem jolts over the details thet he recgrded. Uonna says
th7~ smhe would have lived much more carefully had she realized how metho
he was recordineg it all,., It is one thing to believe that your Guardian
appel is foilowine vou around makéne notes, but it is another to see it
all in neat black ink right there before. your eves! Mack was a relief
firemagn, and a deruty sheriff vears apo.(all those peorle who got into
trouble, and then went to court to have their records expunged--Ha! It m
have been exrunged on court reccrds, but how could they ever know that ti
there was 2 compulsive historian in the backeround.)} ah well, there was-
a vhole lot of little bits of ra-er,.notations, tizt had to be burned, b
the main Aisries are rreserves for the succeeding generations. *hey will
not only h:ive some personal rlimwses s= to how life was lived since the
thirtjes, but wezt'er revorts as well,

Have signed upr for snother semester of —hotograrthy. *hought I might
switch back to literature and get that #£4, but when it came to sign up
time, I +ust had to go for one more semester of photography. I spent all
this mernine tryinz to get some bird pictures but so far haven't been su
cessful, My interests are on a collision course with the meighbors. inei:
stuzid cats seem to think I am trying to attract my little feathered
friends here for their benefit, bpd am forced to throw rocks just as the
birds get within reach of my 135mm lens. It Is= terribly frustrating, and
sometines 1 get urges to use something more decisive than rocks! vid aAud
bon ever hsve to contend with such things?

This last Saturday wWe scent with Tom. We went to Berkely and walked
around for a bit staring at the natiwve life, then sauntered over to the
Greek restaurant for shish kabobs. There was no ssnd in the lettuce this
time, and evervthine was delicous as usual, The cook sang lustily to giwv
atmos~kere, and we enioved it immensely. It was a very interesting thing
to note th t w- saw only two peotle smoking on the streets the whole tim
we were there. Thev pagssed a law thst you can smoke only in designatea
areas in Berkelv now, It seered sort of odd to see a sign say "smoKking
vrermitted” in a store window as thoupgh it were something unusual, That's
the way it should he though. A much more healthful kind of world, methinl

Hev, T sure do an~reciate those wretty stamps that you affix to yvour

anuvol n-~as PAallartine atamra 42 ane ~F mvy hnhhise and vaour adAdine =arma
SOveLOT250., WA SCLiNd SuallTs 15 QNS 01 MYy NCLLICS, gl YOUD aullaliygy SUIEC

werv nice ones. Thankvou much. Do you think it would be possible to slid
a lirht insienificsnt coin through the mails there too?” I don't hapneén t
have anvthine from Guvana, and it would be nice to fill1 in that gar. Cf
course, if it costs three dollars to mail a dime, Torret it. I just mesan
something thet would —ass throush without getting neticed,

Guess T told in the last letter that Matthew now has his driver's lice
Wrll, so fzr he has narked on the side of a siiprery hill and slid into
2 ditech., He “as taken his eves from the rcad and ended uop in a field, an
has scared his grandoarents nezrly silly with cutting in and out of trsf
at 70 miles per hour in karin County, of which I got a picture g to pro
Naturally we vrompily told his mother who gave him a thoroush bawling ow
He can't imagine whe saw him, but thinks it was some ratting neighvor,

.'ell tah‘;’ t is all the news t.. LEFA= <
¥ t cen e queeze o this DarCE
= = o s5qu 2 d ont

.
ghem that er 8
Matbhowm AR nmenm Jrvie \‘"&_a -~
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Victims of
. nSpirqcy

o YOU CAN

| NEVER BELIEVE IT —.
UNTIL IT HAPPENS

TO YOU!

Peoples Temple and Rev. Jim Jones have been maligned by some of the
news media and have been the brunt of vicious lies for months. The out-
landish lies have been carried repeatedly on the front pages of some news-
papers, while articles that vindicate us seldom appear anywhere but on the
back pages near the obituary column.

We are responsible for saving many lives from drug addiction, crime,
and anti-social behavior. Even from terrorism. And taxpayers have been
saved perhaps a million dollars a year by the kinds of work we have done
wilh youth headed into delinquency. And yet we are harassed. Obviously,
anyone can see the lies perpelrated against us are nothing butl a smear.

It is hard to know whom Lo trust among reporters. Some very responsi-
ble and successful reporters know and believe in our good works, but their
hands are tied for some reason. We don’l even want to ask some reporters’
who would print the truth about Peoples Temple to come under the kind
of harassment it would cause them...the kind of harassment we have been
under and endured. In many cases we have remained silent rather than
bring the heat of this controversy against us down on some conscientious
news reporters.

. We are not sure anybody is listening or that many care. We would not
be surprised if we were short lived.  But thjs is the way DEMOCRACY
DIES, AND WE OWE IT TO THOSE COMING AFTER US TO TELL
WHAT CAN HAPPEN TO THFmehether anybodyv cares what happens
i to us or not.

P Inside are the facts about a conspiracy aguinst good people. Maybc you
' can never belicve t—UNTIL T 1 APPENS TO YOU!

i
'
L
i
'
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When Hitler came for the Nommunists, | didn’t speak up, for | wasn’t 8 Communist.

When he arrested the didn 't protest because | wasn't g Jew.,
When the Nazis arrestt .. trade unionists, | didn’t protest, for | wa. .. +union.

Then they came after the Catholics, but { didn’t speak out because I was not Catholic.
When they came for me it was TOQ LATE... There was no one left to stand up for me.

—Reav. Martin Niemoeller

TEMPLE GOOD WORKS VICIOUSLY
ATTACKED WHILE EX-NAZI
BUTCHER GOES FREE

Have you heard of the ex-Nazi who ordered the execut;on of 6,000~
10,000 Romanian Jews during Hitler's fascist reich who is living in the
Umted States—now the Bishop of an entire orthodox denomination in this
country?

‘Probably not. News of this butcher is scarce, even though he had the

‘_}cﬂ|nn nf fnnc of thonsands nf Jowe efnmnnd “Kasther meat’’ and h\]nd

IV G WL LIV LA IFRALENAL WS WA PF A S wmAs s A ATE =T SRS

from meat hooks in & slaughterhouse—-even though he has been indicted
for lying to the U.S. Immigration Service in order to obtain his U.S. cit-
zenship—there is hardly one word said about him. He moves about freely.
Yet more and more ‘“news’’—outrageously biased articles and outright
lies—have been printed about Jim Jones day after day.
Why? We think we have an idea. Among the sources used in most of

the vicious stories against the Temple is an admitted Nazi. The Temple, in

its community newspaper, the Peoples Forum, has openly printed the
truth about this ex-Nazi butcher who poses as a "“man of God”, We have
consistently run articles exposing the activities of neo-Nazi groups in the
1.S. and right here in San Francisco. We were wamed months ago not to
touch that subject or those people. Yet we have felt strongly that some-
body had to print the truth about these NAZIS who are thriving in our
midst.

It is very strange that some of the people used as sources for the dispar-
aging articles were outright advocates of terrorism....And that some of the
harassment and threats we have been subjected to we have traced to
NAZIS....And that the tactic of using the media to lay down a relentless

horwnan nf hod muhlinitr fa dactenrr enmanna was navfontad in NAZT Cor,
WAl LdET Wi vall puuut.lu] LU UTOLIUY SUMITULIT WD PUiitivinu 1 Avaliis Wive-

many by Hitler's propaganda minister Joseph Goebbels...

BLACKMAIL ATTEMPT: Dennis Banks
Is Offered a Deal for His Freedom.

The following are excerpts from the personal testimony of DENNIS
BANKS, American Indian Movement leader:
- ““He (David Conn) said¢ that my association with Peoples Temple could

‘reflect very badly on my extradition. He then asked me to make a public

denunciation of Jim Jones, He assured me that if I made such a denuncia-
tion, the rulings in my extradition would go in my favor.

“Conn was obviously trying to make a deal with me, and I was being
blackmailed. Conn let me know that besides working with Treasury agents
and other government agents, that he was already workmg with ex-mem-
bers of the Peoples Tempie, such as Grace Stoen...

“Conn pressed hard for me to meet with a U. S Treasury Department
agent alone that very night. These age'nts all knew I had a lot hanging over

[T Bonnisddan Prmrd mn BId D - L aivlery o 1ifa mend danih
AT, LXEHIUTD l-ll!: TALLAWILIUY \wuu..u llU I.I.IC B Ucllnd.lillj a 11kt aliu uraull

matter), I also had a case in Federal Court in which the Treasury Depart-
ment was involved.

“It was not just a matter of Conn 1nd1catlng that it would go well with -

me if I cooperated, but the implication was that if I didn’t cooperate, it
would go badly for me.

“Conn also said that he in no way wanted this information reveaied for
fear that it would ‘blow their cover’ and ruin any possible meeting between
me and the Treasury agents.” § signed, DENNIS BANKS
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“Tomple members about violence and ssbotage ara not unfounded.

VIOLENCE, DEATH THREATS, AND ARSON
- PERPETRATED AGAINST JIM JONES AND
V_TEMPLE MEMBERS FOR YEARS!!

; Peoples Temple is no stranger to persecution. As. a progressivé group
~and outspoken against social and racial injustice, we have always
:‘n::n what it is to live in the shadow of threats of violence and
The Te _- ple in San Francisco has been burned to the groundrtwic.e.

. We have discovered bombs under our buses—the bomb squad of the
. SFPD had to dismantle a bomb FOUND UNDER THE VERY BUS
- REV. & MRS. JONES WERE RESTING ON AT THE TIME!

.. Our senior members and families have endured hate calls and racial
- slurs during the day and on the phone at night for years.

Jim Jones has endured many death threats and assassination at-
. tempts. His immediate family has, alsa. Even -in Guyana, paid

; assassing have taken shots at him,

L Our children have been harassed in their schools. Our befs have
- been tortured and left mutilated on our doorsteps.

F- 1n an atmosphere of hate whipped up by the press, a man called the |
- ‘Temple numerous times saying he would shoot everyone who
. stepped out of the building. We had to catl for police protection.

_ »
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US. CUSTOMS SEIZI 'EMPLE CARGO

In August, 1977, seven agents of the U.S. CUSTOMS (DEPARTMENT
OF THE TREASURY) broke into crates of supplies being shipped by the
Tempie to our agricultural mission in Guyana, South America.

The Customs agents refused to give any explanation or probable cause
for this sudden search and interruption of our shipment.

When Attorney CHARLES GARRY demanded an explanation of the
U.S8. Customs Department, they replied they were “Exempt from disclo-
sure” and refused to provide any answer.

TAMPERING WITH U.S. MAIL

A mail package containing important documents and church-related
business documents arrived at the San Francisco Temple Headquarters
from Guyana compietely destroyed. The package had been opened, tam-
pered with and its contents completely ruined. A substance the color and
scent of wine had been poured all over the papers. Legal documents ans
affidavits were lost.

Letters requesting an explanation from the Post Office have - -
unanswered.

SURVEILLANCE

When MRS. UNITA BLACKWELL WRIGHT (black woman Mayor of
Mevyersville, Mississippi and fellow traveller with Shirley MacLaine 0 Peo-
ples Republic of China), came to speak at Peoples Temple, two men were
caught spying on the meeting.

They were found standing in the narrow corridor beside the Temple
with large briefeases, and they fled when they were approached by a cur-

ine Taminla mamhae
MO lcll‘yl‘: 1T MIUTL ..

Their license plate traced them to Biloxi, Mississippi, and then to Kees-
ler Air Force Base, where they were confirmed to be high-ranking govern-
ment employees and electronics experts.

Letters from Congressmen got only vague answers from the Department
of the Air Force: “The alleged activities are not within the Air Force’s in-
vestigative jurisdiction. We understand your concern and regret we cannot
be of more assistance.”

FREEDOM of RELIGION VIOLATED

The Social Security checks of hundreds of senijor citizens, members of
Peoples Temple residing at the Temple’s Guyana mission, are being delib-
erately withheld.

Guyana is a country where one may legally receive one’s Social Security
benefits. The Social Security Administration is supposed to automatically
transfer the checks on request of the recipient.

Each and every one of the seniors who are Social Security recipients
filed for automatic transfer of their checks to Guyana.

But tens of thousands of doilars worth of these checks have been
withheld. - :

We have located a memo which was circulated by the local Post Office
demanding the “return of all SSI (gold checks) and Social Security (green)
to the Department of H.E.W. (Health, Education and Welfare) when there
is a forwarding order for Georgetown, Guyana, South America™

Congressmen and attorneys have written on our behalf and have so far
been ignored by H.E.W. It appears to be a flagrant move to deny subsis-
tence funds to the elderly, blind, and disabled, and to cut off their econo-
mic lifeline. The Temple also questions if this does not constitute a viola-
tion of its First Amendment rights of religious freedom, maintaining that
surely religious preference should in no way pre-empt U.S. citizens from
receiving benefits they labored for, and which is their legal due.
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THE LATEST ~7 YAR

Following the death by murder (which even the papers called myster-
ious), of Chris Lewis, another vicious comment appeared in the news. It
was inferred that Chris was a hired bodyguard for Jim Jones. That is an
outrageous lie! The Temple has never hired anyone, and Chris never
worked for us in this or any other capacity.

~ He did make contributions to the Temple by helping young people
come off drugs. It was Jim Jones and the Temple that helped him with a
trial that he went through some years ago and had gotten Chris off drugs.
His efforts on behaif of young people with drug problems are documented
and proven by the large number of youth living happy, useful lives today
who came through the Temple rehabilitation program.

Chris’ family were members of the Temple. His mother lived and died
in our church and was a very good woman. We help the families and loved
ones of members; that is our standard practice. Though Chris himself did
not follow our advice, he did help get many troubled youth off drugs—and

we Irnnur that for a fnnf
¥ WELAGAL AWF

If the authors of t.he news article on Chris Lewis concluded that he was
a part of us, then a lot of questions should be raised. Because the night of
his death a threatening phone call came to the Temple saying, “There will
be more. Tonight was the first.”

And it was undoubtedly these lies that he was a Temple “bodyguard”
that got him shot. We don’t believe this was a gangland murder. We be-
lieve the conspirators are responsible—there are those who would sacrifice
anyone if it served their purpose. We had to talk to some of his friends
outside the church to keep them from taking revenge. This murder we will
not {orget.

A CAMPAIGN TO DISCREDIT JIM JONES?

There is only one reason why some people would attempt to paint such
a bizarre image of Jim Jones as has been done over the past months. He
cares about ALL people. And he can do something about the plight of the
poor and oppressed. Reactionary forces are trying to destroy his image
because he is the most persistent fighter for social justice. Next time you
see this terribly bizarre, distorted attention—think.

For months the distortions and lies have been hashed and rehashed—
but never a word is printed or spoken about the lives salvaged and millions
of vour tax dollars saved through Temple rehabilitation programs.

Perhaps some agencies feit they had to discredit Jim Jones and Peoples
Temple in order to protect the system. But when Peoples Temple endeav-
crs only to relieve society of its many burdens, it is ridiculous that they re-
sort to such cruel and inhumane tactics. No one else seems to be willing to
help. The fact that Jim Jones was appointed to the San Francisco Housing
Commission and elected head commissioner speaks for itself. Good citi-
zens would not have piaced him in that position if he had been the type of
person the media has tried to smear in the public mind. He has never done
anything fraudulent.

YOU SHOULD HELP, BECAUSE NEXT TIME IT MAY BE YOU!

What follows are quotes from religious, political and community leaders
who have seen through the lies being spread about Jim Jones and have
spoken out on behalf of this great leader for social and racial justice. The
names of these prominent officials are not used here, because we do not
want them to get the kind of harassment we have suffered.

“You are the epitome of caring for humans, sharing end providing basic
needs for each other helpmg the sick and afflicted and educatmg the youth.
Everyone“s struggle is your struggle; your fight for human dignity is beyond
compare.

“Peoples Temple is targeted for destruction because it represents a deter-
mined effort to deal with the most fundamental problem of our sociefy—
oppressian of the poor.”

“One gets the impression (at Peoples Temple) of being in the midst of
the human race at its best; @ community of people whose primary concern
is to love and to serve....Peoples Temple is led by a man of deep integrity
and sensitivity.”
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UPDATE: Th ATEST FROM JONESTOW..

Charles Garry fived with us several days and nights at the Temple pro-
ject in Guyana. He is a man known to speak the truth all the time—and he
catled Jonestown “PARADISE".

An article dated December 11, 1977, in the Guyana Chronicle, the
country’s leading newspaper, calls the Temple agricultural project “a first-
class example of community fife.” Written by a Dental Surgeon who
stayed several days at the project, the article further states: ‘‘l have never
before seen so many people of varying races working happily together
side by side, without a single spark of friction. With its own school, saw-
mill, electricity, roads, houses, and so on, all being scrupulously clean, |
could not help but be impressed.”

What was just a “jungle outpost’ a very few years ago is now a center
of productive activity. A Guyanese official who visited recently wrote in
the guest book: “This is a model community that should be emulated al!
over the world.” We have yet to get the first criticism from any govern-
ment leader or any delegation, and we have visitors from the U.S., Europe,
and many South American countries all the time. Our project has been
praised by government leaders throughout the world. Recent visitors have
included a delegation from the Ministry of Education and the Minister of
Interior Development. The Ministry of Education delegates were thrilled
with our nursery and educdtional programs, which include instruction in
several foreign languages, corrective work for many tvpes of learning disa-
bilities, and mathematical and scientific training.

The medical department is considered by many to be the most umque
of its kind for this type of community. The staff includes a medical doc-
tor, a pharmacist, a dietician, a pediatric specialist, several hurse practi-
tioners, and a number of RNs and LVNs plus many medical assistants, full
time health care workers, and trainees. There is a physical therapy depart-.
ment, under the supervision of a licensed therapist. We conduet regular
cancer clinics, both in Jonestown and in nearby communities. We have
also been able to treat children from the surrounding area who have not‘
been so fortunate as to receive skifled care previously, ' -

Medical equipment includes two EKG machines, a centrlfuge electromc
microscope, and an autoclave. We will soon be getting an X-ray machine,
to be operated by a licensed technician with 20 years of experience. - .. At
fab work such as urinalysis and blood testing, is done by our lab technician.

This is an environment where everything grows and thrives. We have
just cleared another 200 acres of lush jungle land for planting—a contin-
uing process as our agricultural programs expand. We have food stored
months ahead of time, to prepare for self-sufficiency of the project. Fre-
quently, too, we take large amounts of food into nearby communities to
distribute. To meet protein requirements, we are acqumng milk cows.
Aiready we have two bulls for propagation of a herd. The pigs are thriving,
and a flock of thousands of chickens has just graduated 2000 chicks from
modern incubators to add to its population. We are raising a number of
rabbits for food.

A whole host of craft and cottage industries have taken hold as the indi-
vidual talents of residents flower for the collective good. Toys, furniture,
and handicrafts are among the items made. The community is very color-
fui, a true modern viliage, as homes are being fandscaped with fruit trees,
gardens and decorative fencing.

The excellent health of residents here and the astounding growth of the
project are glowing reflections of the spirit of socialist cooperation. Every
person is motivated to function at their very best, as they see their talents
being used directly to help others. Almost needless to say, everyone feels
very secure and well cared for in an environment like this. The experience
of Jonestown, and the inspiration of its founder-leader Jim Jones, is build-
ing happy and healtthy lives. We are more proud than we can say of what
we have been able to accomplish in such a shart time in this beautiful jun-
gle interior.
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TO: JJ FROM: Teri . RTS

FBI AGENT: © ¢~ o
— is & newly retired agent of the FBI. He worked on both

AIM and Panther cases and had access to alot of materials, He claims to
have become disillusioned with the FBI when he beame the ceﬂsorer who
goes through the files and marks out the bad stuff with that special

peﬁ that you can't see through. He claims that it was then that hg_saw
just how low down the FBI really was. It could well be that after
vatergate and ;fter more investigations of different agencies have begun
that he knows that he is going to be in trouble anyway so he has decided
to turn to the left in hopes of building alliances before he goes down the
drain., This guy retains Garry as & lawyer becuase he felt that information
could be best disseminated working through the attorney client priviledge.
The guy is a white man, 30ish according to Pat. He has not yet surfaced
and doesn't know if and when he would do s0. He has written the book of
which you have & gopy. Pat has shown me a very limited amount of the
- total stuff thinkingithat what she showed me could be conveyed to Dennis
Banks. We do do that, However, I found Pats "secret hiding place"

two weeks ago so every few days we,c@heck it and photocopy any hew
materials thgt have come in from this guy. None of it to date has been
earthshaking to us infact there is some that I didn't bother to copy.

But we do keep checking becuase the only way to know if it is worthwhile
or not 18 to keep reading it so we are doing that much, I do think that
both Pat and éarry would be very upset 1f they had any idea that this was
what we were doing.

Pat has shown me all the stuff that deals with AIM and some of the

Panther stuff--but not the book and supporting documents., I, that
' this guy worked on AIM in IA where this whole Mowhawk Skyhourse case is

going on the man has'agreed to talk to Dennis in early Jaﬁuary .

hiaen il EERCIE S TP,
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ok Iris Cong is 1ir Iris Ridgway at [N NN
ot , )
Sheila Conn is listed at the same address above, but the phone
number 1s
*kk Christopher Conn is also listed in the phone book as being at that
same address and his number is*
#xxk% Frank Rothchild ISt
***i* Mrs., Floretta Sawdey, In City
Directory listed as no on : ‘¢ and no occupation,
L?C} thus retired or unempl. When I called, I asked fax if the number was
i

right and the person answering said no. I then called back very
carefully and got the same person again., I think it was Deanna Mertl

- Mrs. Lola Gates, — Is a widow and
“housewife. Has three sons, I§,IB and 12. Iwo remale studentslive

with the woman and I talked with one of them, The woman did not want
to talk much, . '

s 1_teves wncer, (NN
Husband 1s a junlor high school counselor. e 18 an part-time

RN in a convalescent hospital. Lives way out away from people, she
says, :

Television Consortium, Sonoma State College, 707-664-2517, Makes moveis
for State colleges and university system, Uses television a lot, Abou
20 people work in the office and the Continuing education office is i

and w out too.

one of the newspapers, but not say which one, Says that his wife is a

"political writer too." Says that he is on assignment and is not home
much, . .

Tim Barth,

Wper old phone book). Phone
“number--408- - --has been disconnected and none is listed now.
Mrs, Wilson, _ Number is a collection agency.

Mendoza, —has been changed to—No at
Phyllis cary, N
Occupations of peopTe in household: secretary of mortgage 'savIngs an

loan, waitress, plumber, hod workers

ﬁ Kat Vasil i as being a cook at the
(Own opinion is that b

mig ave known Jack and Rheavvianna when they lived on Laws also.)

Edna Cross, m Listed in same old City Directory as
\ above with WBRXE no one else living at that address and no occupatio
E listed.
,,w‘“( |
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4EVELYN A, LUCKHOO "WHITEHALL"
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SIR LIONEL A. LUCKHOO K.C.M.G.. C.B.E. §.C. (p.o. Box 163),
BARNIBTENAT.LAW
C. LLOYD LUCKHOO S.C.
BARRISTRRAT-LAW G EORGETOWN,
EDWARD A. LUCKHOO LLB.
lui!au‘::r.uvn G UYANA,
KEITH R. L. LUCKHOO LL.B..
TARMSTERATLAW SouTH AMERICA,
- “DIAL esgis : ' " - 2nd November s 1977
t .

t

!
Dear Charles,

-

I am desply honoured by your biogra;b?\'ggd the gererous inscription
therein which T have just received. I shall write to you after I
have read and digested the same.

I send herewith coples of the three publications of my stories which
have been printed up to the present. Somsone fram abroad (Fred Archer)
comes on the 13th of this month to spend a few weeks and to get material
to do my biography which will be printed simultansously in London and
New York. I am happy about this becauss we live for a short while and
it provides a feeling of satisfaction to Inow thal one's efforts will

be recorded for those of my fanily who will come in the distent future
when I an pushing up daisies.

Just glanci;h.z through the pages of your book, you certainly have had
an exciting life in which your tenacity and courage are strongly evidenced.
Maybe ore day I shall be privileged to see you in action and to hear

~ you in person.

I hope our mubual client takes our advice if and when the occasion arises.

I have just concluded my 205th murder, but I fear I have soms pending
in which the chances of success are rather slim. I am advised to pick
ny cases, but somehow this approach does not appeal to m® although I do

confess that vhen I was in the 190s I exercised some discretion in the
acceptance of briefs.

My daughter's caments on you were, "Daddy he seems to be a very real
persan,” and she is looking forward to the reading of your biography.

I have had suggestions from abroad that I should do a lecture tour with

some of the anccdotes and some of my criminal cases, and also the Jiplomatic

/...
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LEGAL PRACTITIONERS

period of my life when I represented two independent countries, Barbades
and Guyana in Europe and the U.X. as Ambassador, but nothing has fructified.

Maybe one day I shall be invited into your part of the worldjx‘ to do the
‘kind of talks I did in England, and then it wouwld be my great pleasure
to remew owr acquaintance.

[,

Wwarmest regards to you and your wife and with best wishes!

\

kdw Yours, ‘
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REPORTS
JEAN
NOV. 28, MONDAY

The way eric described the QOliver hearing was that it was a farce.
They really didn't have a case, the judge (Joe Kennedy)was trying
hard to be cordial to the attorney and Mrs. Oliver but was really
tryiog to impress on them that their case was totally impractical.
Bill could not be brought back here unless he wanted to come.

A few important things to note: The judge did not accept the
fact that Bill was married as a criterion of emancipation. He said
he would have to be self-supporting., Charles insisted the marriage
ment he was emancipated, but the judge didn't buy it.

Said the attorney was an ass and stupid. Charles was mad at him
because he was so stupid and because he tried to malign Charles to
the judge. Charles told uthe judge he didn't want to listen to this

- 11 alAd +h 2. A Nn13., —~a )
garbage and psoceeded to walk out. He told the judge Mrs. Oliver coul

talk to her sons, that hepersonally would arrange it, and the judge
said that if she were to try to go over there to visit, she would
have to pay her own way.

The atty. kept saying "There is someone here who can tell you
just how awful it is in Guyana.'" The judge was not interested and
refused to let the lawyer bring this person up. We assumed it war
Yolanda Crawford, thogh Charles did not know.

The judge read everything Charles had submitted in the statement
he filed at Juvenile superior court, including the transeript of '
Charles tape with Bill and Bruce. But he would not entertain the
person the other attorney had to tell "how bad it really was."

The judge told Mr.s Oliver -- '"We have no way of bringing him
back.Do you want me to file an order when he will be 18 in just 27
days??" When she insisted, the judge obligerd her, though he
admitted to the-“court, according to Garry , that it didn't mean a thing.
There wa~ no way they could bring the young wan back if he did not
want to‘come, ''All the court orders in the world won't get him back."

Chzrels told Beverly she could visit: "I'll see you get to J nestown."

A
u

RE JOE MATTER: Eric will not file anything until they pick it up in

the press. If they do, he will call a press conference. The matter is
still scheduled for Dec. 12, Eric is waiting for Joe to call him back;
since he 1is not going to be able to represent his client on the

12th, he will have to see it postponed.He reassured us there are two
crakc people working on the case to see what the underlying theories
are of Constitutional law in this. When I asked him to project a date
when they would come up with an answer, he said he had no idea.

RE: CALL FROM LARRY TUPPER. Mary Harden, who Eric said was the
stepdaughter of Larry Tupper, called Eric today. Then Tupper's wife
called. Then Charles talked to Tupper himself. He told Eric that Donna
Conn had told him to call Eric. Tupper said he talked to the children
(the ones he 1s concerned about are Janet and Larry Jr.) once before
when he had threatened to bring kidnapping suit. Eric said Rita had
violated a court order and that he was within_his prerogative to sue

\:Fen he did. Eric thinks Tupper is "sincere." Sincerely interested in

the children. Eric told him the good things, said he knew all the bad
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things, but that the children were well and tnat if he had any children

he woulll want them to be over there. Tupper said he knew of Eric,

but did not understand '"why he was representing those creeps.” Eric

didrkk told Tupper when he asked that there was no such thingas a

“"private conversation' because veryone in the world can listen to the radio.
Caid there were no i-a'laphcﬂes in Jonestown Yo tbe}r would have to talk
over the radio.

Eric's comment to all= this, Conn and all, was "Let's disarm these

guys.'" He wants, insists that Marcie talk to Tupper and let him know

he will be able to talk to his children when the copy ellows. He was
damant that we not be antagonistic, that he realy wants to keep up
ommunication with his children.

RE: JOE JOHNSON: Said he ran into Joe this mornign and Joe wanted Jim

\to know that he is in our cawp and doing whatever he can to fight for Jim.

RE: OLIVERS; He said if the Olivers call to talk to their sons, we
sould allow it, but we should definitely tape the conversation, He said
the same things with Mickey Touchete.

E: DEPUTY COMMISSIONER OF POLICE -- He said before he writes to the
agency on the East Coast, he wants to talk to his friend who is on
the verge of defecting. He already mentioned us to thi; man, and he had
never heard of us but would check, He is still a club member, but iw
going to talk soon. He wil' only talk to Eric and two others -- Eric
is having e conference with him Thursday to find out what he learned of
our standing in the agency he is working for (the same one that sent
e letter po the Deputy Comm. of P_lice there.)

He recommends we pinpoint the agency in an FOIA letter on behalf of
Hill -- citing this exact information. June will do this on Eric's letter-
head, asap.____

RE: PIARMACEUTICAL NUMBER -- suggested we go ahead and order the stuff
we need through a wholesale firms such as McKisson & Robbins, use the
fact that we have-a doctor, a pharmacist, and a thouand people in need
of wmedicine. Said he thinks it will work.

RE: INSURANCE -- Harold brought it all down and June and he have gone

over it all. Eric wants to see the insurance originalss, wants to determine
if there is any way the cost of litigation in any of this can be charged

to a policy we have, of one sort mfyxxx or another. He thinks he can

maybe find something, will have to see for himself.
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Special Agent Attacks
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~Jim Jones &

SITIED e SEIRT RS DU S
pvi L
i - Peoples Temple
D B A
{ WEHAVE DOCUMENTED PROOF THAT.“PRIVATE INVESTI-
JCATOR” JOSEPH MAZOR IS A SPECIAL AGENT FOR INTERPOL

g-THE NAZI-INFESTED INTERNATIONAL CRIMINAL POLICE -
;’5864_1\'.124 TION BEGUN IN HITLER'S GERMANY! P
2 This is the man who, according to the Berkeley Barb, admitted that -
e has been employed since November of 1976 to “investigate” Peoples
STemple, yet refused to say who pays him. We know that he is working -
¥losely with Elmer and Deanna Mertle, former members of the Temple -
“nd sources for the vicious media attacks. We know also that he has  °
gontacted the Guyanese embassy in the United States and has played on’
‘personal loyalties, family ties, and child custody matters to the point of
“obviotsly trying to wear Temple unity down. By his own admission to
-Barb columnist Art Silverman, Mazor hired one of the largest public rela-
Hons firms in San Francisco—Russom, Lowry and Leeper—to “show him
thow to handle the media™ on the Peoples Temple “project”.. Sources -
iclose to the Barb said that Mazor had approached Lowry, Russom, and
:Leeper saying “he wanted to become San Francisco’s next Hal Lipset”, -
:(a famous investigator), -and that the Temple controversy “presented
an eg%qgt opportunity to garner publicity.” L

'&EI}%W WE HAVE :LEARNED OF THIS'MAN'S INTERPOL CON--
IN. AND WE HAVE LEARNED FROM A HIGH GOVERN-.
MENT -OFFICIAL THAT INTERPOL IS CIRCULATING THE SAME
CIOUS-LIES TOLD IN THE MEDIA ABOUT THE TEMPLE AND
TS LEADER, PLUS MORE. INTERPOL IS CIRCULATING THE .
ALSE REPORT THAT JIM JONES PARTICIPATED IN A RIOT
N GUYANA AND IN ‘THROWING-TEAR GAS AT A TIME WHEN
#IE WAS NOT EVEN THERE. This too can be proven. Itisan

bvious attempt to discredit Jim Jones and his progressive organization -
§in the country where we have established our immensely successful agri-
it e b e ey el

WHO IS THIS MAN.

-

_ YORRT RAISES SERIQUS QUESTIONS
Joseph Mazor is niow under an intense investigation.’ His Interpol

ronnections are only the beginning. We will not stop until we have -

€xposed every detail of his inhumane attempt to destroy a great human-

itartan leader. y
R o A O B S OIS BT ST Ty N e
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_INTERPOL?

INTERPOL is a pnvate mtematxonal pohce orgam-
zation made up of national police representatives
from over 100 member nations. Supposedly orga-
nized to apprehend criminals, control drug traffic,
etc., Interpol’s U.S. branch is funded, staffed, and
housed in the U.S. Treasury Department, across
the street from the White House. It has a direct
hook-up to the computerized National Crime Infor-
mation Center (NCIC), run by the FBI, and direct
contact with state and local police. All Interpol
nations have access to US files and records denied
to U.S. citizens. Any police state, or private group
in anv member nation, via their police. can obtain
information on U.S. citizens, businesses, tourists,
immigrants, suspects, etc., without regard to valid-
ity, relevance, truth, or source. Yet, for U.S. citi-
zens, Interpol files are exempt from the Freedom

- of Information Act! The NCIC computerized

files at the disposal of Interpol are massive. A
foreign agency, operating through Interpol, could
even plant information in U.S. government files,
INTERPOL is basically a Nazi organization. Its
vice-president in the 1930’s and 40’s was Nazi
General Kurt Daluege, executed later for war
crimes. During Hitler’s power period, Interpol
was headquartered in Berlin. Its 1939 conference
was held under the patronage of the Reichsfuehrer,
the SS, and the Nazi chief of Police, Heinrich Him-
mler. In 1968, Paul Dickopf, a former henchman
in Hitler’s Secunty Police, was elected president.
During his reign, the organization became affluent,
due to large contributions by three member
nations during his tenure: Venezuela, Brazil, and
Switzerland, where, commdentally, the Nazx SS
(Odessa) brotherhood is still very much alive.

Peoples Almanac, by David Wallechinsky and
Irving Wallace, Doubleday & Co., Garden City,
1975. Article by Vaughan Young ]
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Rovember 19,1977

San Francisco Txaminer”
110 PL{th Street
San Francisco, CA 94103

Dear Mr Hurphy, .

The business of a newspaper is te REPORT the news not MAKE it,least of all te act
as judge,jury and presscuter. It seems te us that is exactly what the Sxaminsr has
done in the case of ths feoples Temple, It has tried and convictad this church,
largely composed ef Hlacks, on the basis of statements made by persoas who can hardly
be repgarded as unbiased, This is persecution not reporting ths naws.

The members of the Teoples Temple we have met strike us as being ldealistic,
civic-minded and particularly concerned with the critical problems effiicting Flack
and other minority youth, In thelr own way, they seem Lo be attempiing to de
something about alleviating the suffering of these youth., This is hardly cause for
mounting an intensive campaign against them and their pasior, Xev, James Jones,

We sincersly urge the Ixaminer to get to the Dusiness of reporting the news { there
is 1no lack of serious problems),

Sincerely

R /-
¥ike Davidew ’

Gail Davidow

7700 Geary Hivd,
San Francisce, CA, $1122
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REPORTS
JEAN
MONDAY, NOV.21

1. Eric says OK on questions to JJ from the Examiner. But they must be
done under his supervision. Irene will get the questions and let Eric see
them before they go over. Maybe there ought to be a statement in the

EX from Hill in regards to the Jeremy situation. This is the only way he
'Ine-‘k

wrild hoar AF a nihl1in

statement nhateat Fha n-..-.-.......-o-n.-.nn £
Huu +8 fiear Wi Q PpPUHPLLL OSLalc L

avuUuL LlilT LWililuuldiocwLativo OX 1115 o1lr

When Irene and I brought it up again about wanting to say something so
the outside world would mex hear the truth about Hill and Jeremy, he
objected vehemntly again. NO. The outside world would not understand.
They would look at it as justification for allt the things the press has
said about Hill. That he would do anything to keep things together.
Revolutionary leaders understand and have done such things, but we do not
talk about them. It would be damaging. Hecagxewp WE accept that, but

we can 'I' shove it down the throats of nannlo with hnnvcrorn co mnnfn'l'lf'\r

RERIEE A ad A AACR W vy s P L LIl UUL T VAT Wi wT e

...Go ahead and do it, but I don'e approve it. We don't need to explain
this in any way. Why should we have a Pres conference about thi ? A
conference needs to spell out the strength , why we do not intend to let

this child be returned to its "mother" -- the woman is a stranger, birth
was only incidental to the child's growth and development which is totally
separated from this woman. "I want the filw." Get away from the child

and this stuff. We want to say why Guyana is paradi e. This will get

us friends. Not the mother-son issue., Let's talk about the assets, we
have them. Not about it in terms of defensive mechanisms. Why don't we
stop worrying about this Shlt, like that narrow, smutty way the media
wants it and would portray it. We need to affirm our as ets What we are
doing. 'We've isolated ourselves into defensive tactics. We're going to
have to sell ourselves to the publlc. (See notes frm the formevhrlte-
up LHdL Mary aunn had in LiLEb, the ones Sharon and Irene did up about
Jeremy's chronology. Mary ann LOOKED that up and readit to him, and
he thought it was excellent.) Only our people deserve to know the “truth
and the do not require any explanation. People ha.e done this and more

to bring freedom to the country , but they have not said what they have
done. Don't give them a case when they don" already have one. Disastrous.
I feel so strongly it is bad, that I won't have it. (this is all pretty
much verbatim from Eric tonlght.)

2. Re, letter -- Luckhpo CAN get the letter. I know. He is very powerful.
.."1f there is a letter, Luckhoo can get it." Nothing srid else on this.

3. He will call the lawver in Schwartz case tomorrow. Will tell him that l=z,
.Etric, does not have authority to represent us but he does have .authority

to settlé the case. This we understand is his feeler to see if the atty.

will settle out of court. He did not explain further, nor why now is the

time he chose to do this. ‘

4, Someone called him from 1A todya, ‘no names retrieved by Charles, who

SUNIEVILIE g ilileldl 11410 LIl LAY - e e VSR

claiemd to be friends with someone who heard the radio broadcast and watuned
to talke to relatives in Guyava. He %x& said yes, there would be no problem,
and that a phone pat&h could be done. He told us that we veed this kind

of stuff.
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5. Said Delores MéMurray had called him wanting to know whom to contact to
give money to the church. Said she received and wants it to go to PT. Eric
said there is no problem in taking it and whén she®¢alls.Martha, -as he.
instructed her to do, we should take it. If we want we can.say we don't
want it, will only take whatever she can give whenever she can., There is

in his wmind no problem for us .or for her (apparently this is some money
she gets for Renee from the government.) No special documentation necessary.
He said she was an imbalanced but very nice person.

6. Re. Kilduff -- he brought up an interesting point. Said he's not seen
anything in the Chron about us for awhile, esp. noticeable silezce from
Kilduff, He thinks maybe he temporarily shot his wad on the Head case.
Lost credibility with the staff there. It's a thought.

7. Again he said that he wou d not objectto Hill making a public statmenet
to clarify about Jeremy, :but it would have to Be done along the lines

he (Eric) indicates. Again stated our direct '‘approach to the subject would
only alienate people, especially the feminists,

8. Re, the JOE MATTER-- received a call that 12/12/77 was continuation date.
The Asian had called to tell him. Eric will call the Deputy A.G. and tell
im the date is inconvenient, as he has a court hearing in Gilroy that day.
In the meantime he is having the law which the AG is using in this matter
researched -- he is not sure the case is valid. Will let us know. Nothing
\immediate with this, no continuation date definitely set, then.

-
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MEETING WITH DAVID FECHEIMER:

T ma

1.
in a game then the thing to do is to frustrate them in their own game

of bureaucratic red tape. That is if you had 23 people on the project
named John Stoen you could tie up court procedures a long time just in
routine work, The same would go for Jim Jones---there could be alot of
Jim Jones to run around Jonestown. I don't believe that this is a solutio
or even a means to solving our problem. 1 frankly wouldnt advise it but
am just éassing it on., | ‘
2. He does not believe that we are the victums of
conspiracy but he is rather of the opinion

could have the connections to single handedly make our lives completely

miserable, David claims that all you need to do is pay off a computer

———

person at HEW and they could cut off checks to half the country so it

is not surprising to him that they have issued an order to stop it all

going to 1 countrx. He feels that Mazur is a person without morales and

with plenty of brains and that Mazur saw us as an opportunity to get big.
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Mazur even said

3. David disagrees with the way that Garry handled to press in our regard,.
- T e

David insists that anything said would have been better than nothing said.

- —

Like the chicken liver charge--- he said to even say that it made a person

"feel better' was better than not talklng. He said that to have you
disappear and not one word from anyone one made you look even more

frightening to the public eye. He doesn't understand why we don't come

out and tell the real story about Grace. _He also commented that the

average person doean't know the difference between us and the Moonie and

Cleavers church--~-- to them we are all one and the same.
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-He mentioned also that he could buy any information we want. He said

R I

that he always buys his information and never trades it ( of course

we only have his word ¢
recogd off of the Treasury Computer if wanted but that the price is
1,500, He streased again that he is not charging us anything for

reason that he likes us and that the money that he asks for just goes to

‘ ~——

L4

buy the information.

-He mentioned that EST had paid him $30,000 to write the worst story
possible on the so that they could figure out how to clean up their act.
-He mentionéd as a matter of warning that if you should try to go political

in guyana that you would get shot--- no doubt about it.

-He mentioned also that we ecan get sued
numbers so that we should be careful about that becuase that constitutes

invasion of privacy.

a—
t

———
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REPORTS
JEAN
TUESDAY, NOV. 29

1. RE., TALK WITH GOODLETT: The attack on us, the report that showed ul
in Guyana -- "Not surprising. When big government decides to malign and
destroy, they do anythlng Look what they did to Hoffa." Re. Stoen,

he said "I wouldn't let that keep you from coming back. There will
always be provocateurs. It is amazing it was delayed for so long.
Misplaced confidence hurts."

He went into a lengthy explanation of the philosophy of early
Chrlstlans, how they paid for _years for their beliefs in the Collseum.
Finally Constantine recognized that the state could not like the early
Christians and so institutionalized the church. Since then the church
has been a defender of the status quo, has served to control the masses
and deluded the people.(This explanation was in relation to something
we couldn't quite figure out. Not sure why he got into all this.)

Then he said he had been to jail a lot of times. Any time you
challenge Caesar's power you pay the price, When you have to rely on
other people as you do in this type of organlzatlonf you are going to
run into less than steadfast people people who don't recognlze that
the gospel of redemption is the gospel of the poor ....(He got off
onto that again, 1 think maybe he was trying to make us feel better
about TOS' defection. It really seemed quite religious. Probably waht
he was getting at was that TOS couldn't stand to be a house nigger with
the rest of us.) He went on to say that people break. He was surprised
TOS has broken though, because :'ough he did not know TOS that well,
he understood he was so close to ‘'Hill.

Said we have got to retrench here. He said the worst thing we could
give up, if it is getting tight and we have to give up something,
would be the Peoples Forum. That is crucial. Keep up the voice.

The paper had a lot to do with why Hill was hit. It is an effective
voice in educating the people; he visited a guy in Yonkers, N.Y. who had
a copy of PF sitting on his table. Said this is when they consider you
dangerous. This was part of the reson they reached a dec1sion point about
going after us. It was all over the country. He said we don't operate

in a vacuum. We moved across state boundaries. Peoples eyes are being
opened by Jim. Get the truth out. Report our own side of this thing.

Then he went into a klnd of argument Pat gave. Hill should come
back. Here is the "heart of the beast." '"Eventaully a man has to fabc
his accusers.... With every delay the rumor mongers have a field day."

At this point Marcie and Vera told him Hill was by no means in retreat
nor staying there because '"they have anything on him." They explalned how
being in Guyana is a prison, 'like a jet airplane in a Model T. That he
would come back were he not responsible for the lives of 900 people, and
also because of the custody issue. Marcie explalined about Jeremy.
Coleman was weutral, not unsympathetic, He said he had not known
prev1ously.

...... 3 and m oo Ammas o on b Cutd Lo 14 &
He suggested we PLJ.Ht thie document in our paper, o5ald ne would t

to Charles about his reluctance to jump.ahead with some of the things
we told him we wanted to do the in way of press releases. Said ,you have
to be "crazy niggers." The Gqodletts were always 'crazy niggers' and
therefore survived. You have to fight back, you have to be ready to
die, becasue all you have to lose is your life and your chains. Again

Marcie in particular explained to him that this is exactly what Hill
would do if he could -- jail, death, that he and his family had faced this
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long ago and it was sfar more difficult for Hill to stay con-
fined to the FL and commit himself to the lives of his people
while all this is going on here. Goodlett said if he comes
back he may well have to face the possibility of ;ail. Advised
that Hill not " wait until everything is in order”
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hefore returning.
Said this is America, and we are in insipient fascism. Things
will never be in order. Cited the Bakke thing, said the issue
is of course much broader and gave the historical perspective
why Bakke represents the inequities of the whole system. Said
we have to keep pushing (referring to we in the movement) the
economic power brokers, see that wealth is disseminated rather
than concentrated further in th hands of the adversaries. Said
it is the "C's" who are living out the true mandates of Christianity.
Again, said Hill ist a threat to the system because he is
educating the people, opening their eyes. Referred to the
struggle again, saying it is not down there, it is here. Alluded
to a sanctuary there. Again we interrupted and said that it was
indeed no sanctuary, a movement to b e emulated by all the
third world people. Said all Panthers, all exiles have come back
home, because eventually all realize that the battle is here.
He said he agreed what was being done in Guyana was important,
that Hill wa in the role of the protector now, not of the
'hanger on the front tier.' Marcie reminded him that Hill is a
Fighter. Not in retreat or sanctuary. He restated that he did
not mean to minimize the importance of what is happening in
Guyana =-- said Charles Garry, whome he loves and named his only
son after -~ was more entused about what he was privileged to

see in Guyana that he has ever seen Garry enthused about
anything. "I share that vicariously." He is wlrking with the
People (Hill is). He learned long ago you cannot make a beetter
world for the people, you have to make it with the people and
Hill is doing that. But somebody ha~ to be out there scouting
the enemy. Described himself as this scout. Said he could not
advise Hill what to do, since he was not in the same position
as teacher and protector of all those people.
’ But again reemphasized the importance of the FORUM. Sadi
to name the names, state the facts, Print it all.We told him we
wanted to, that Hill had been telling us to run all this in the
press as releases for days. But t'at we were confronted with
Charles' reluctance. He said, you can print as "Friends of
Peoples Temple'" or the "People who are Fighting Back for the
Peopels Temple." Said he feels that Garry is reluctant to print
things that say '""Hill says this, Hill says that.' There are ways
around it. He said he will talk to Garry, will tell him he thinks
-- as we do -- that we ought to go more on the attack in the
press. We are in a war. Use the Forum, use handbills. Get it out.
We told him about the phone calls and the tape of the Ron
Owens show. He was concerned, said he agreed with us that we have
to tell our enemies wnere to get off, not cater to them in a time

of war. "You have to work within your parameters." We told him

we agreed 1000 percent, and would he please talk to Charles about

this. We felt Charles was on the spot now, would have to make

some response to these fools. Ecplained how we were used by
Mickey Touchette. He was in total agreement we should.not mess
with these fools., Said'Let them use the public mails." YL u
have to develope a certain resistance in your Zeelings to the
things they say, the shit they sling. We asked him to please

talk to Garry at once and tell him thi<, because it was certainly
going badly for us this way. He agreed to.



REPORTS :
JEAN :
WEDNESDAY, NOV.23

’thhing serfous, just a coupel things to mention. Since the problem bame‘up oh‘ﬁy' ~
job (1.e. Canter saw me in fromt of the Examiner building picketing and called my . -
boss on me) I have had to spend a 1ot o€ conscientious time on my job from 8 to 5, -

My lunch hour is the time I use to call people who are contacts for us, like.

Karl, Dennis Roberts, Kahn and others. 1 don't make it home until after the radio _ .
is faded out and so there is 1{ittle or no direct feedback from my department to you -

until the weekends. 1 don't know 1f this {s a problem, but wanted to explain why - -
you don't hear from me more. I usually meet with June and Marcie at Eric's after —. ..
work to go over things, which is working out pretty well,: - - -+ - = . ... [«
Most of the burden of getting the instructions carrfed out is on Sandy and Marcie, -
I think Sandy is really trying to do a conscientious job, her only big problem
that I can ses i< Leona, She has had a couple runs ins with her, such as Marcie
has undoubtedly explained to you. Marcie worries alot about that -- she worries about
nearly everything. I don't mean to make any judgements by saying that, I just think
she feels the weight of 1t all very meuk much. Once she gets gofng with things
during the day she seems to do well. I usually have a conference with her every -
morning at 7:00. Both of us a-re pretty worried about relations with Garry,
how t0 get done what needs to be done, strategies etc., and not completely lose
credibility with him, It sounds bad -~ I don't know if it really is that bad _
and don't mean to sound an alarm. He is set on certain things and will not retract
his ideas. He does not Xk 1ike our strategies. He was mad at the call that went
to Dick Hodges, mad that SB and Teddy went out on a walk to Schwartzes, and T
he insists, as in the rpports you've probably already geen, that the true story .- -
...of Jeremy is detremental to his case. What case I am not sure of, since it 4s = '
- already decided, and how 1t is detrimental ,we wonder 1f it fsn*t more his distaste =--7-4
Jieow. o for being associated with us in this. It is hard to teli. I think he ts genuinely... . -

convinced revealing; Jeremy's story would be abused in the press, but the problem
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is that he refuses to consider our sfde of it. Whem we ask his permission and he.- .-

says no, that is the end of it. But if we do something witbout his knowing about - f:
. 1t and it gets back to him, such as the call to Hodge which Rex did, he gets A
=+ 7. hostile. His stance is that unless he can share information with us in confidence .. .
-+ 7. then we have no working relationship. He was furious with me for not teiling R R

P~

L . uation may not be any worse or betier Tham T nas =m eveér , . -
;. .- Been with him. One thing is true, I think, and that is if we continue too many < -
.4 more times to do things 11ke this without his knowledge or permission and 1t gets ., .

o ' him who had made the Hodge call, for not owning up to 1t. He was furious about SB. .. ~. .
o Pat and Irene saying she could not : with us when .
oo M€ Were TeTue rough on the plans to have traitors\:g?ixfa-FETifTves, o

ciee ., -back to him, we will jeopardize relations with him. .. .
- : -1t was interesting what J 1 ‘ '

" 1at thair 13;}1%5 A“G their stratany nnr Ad mbaba da +hem The‘f hive The bestthat -

w-% ‘mo ey can buy whén 1t cames to the courtroom, but in other fields they do not | °.

s ., Kanzuitx let attorneys tell them what to do or not to do, Saidé they are notorfous _
ofuer < stoppers.®  T.will keep in touch with Roberts and Sheehan-Just. in case. My I, :iiuig
" Anstructions as to what kinds of things to relate to them, what kinds of adviée to =" %5
s, 5eex are wejcome. 1 would appreciate, too, some ideas on relating to the'scientists F¥'2
-Jeff seems a concerned and sincere guy. The other one I met, Patrick Lafkin® struck ~i-3
.me Hike a $tuffed-up, self-fmportant fat boy.: Mot unfriendly, jast seemed more “. % %
sointeretted in his ‘own knowledge of his field (Stms). than {a M our case. T would:=.%.%
~-feel somewhat confident talking to Jeff about Some of our probleme and will continu

o
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ntistd. that they never
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= to do that. But {f you have any. guide]ines, I think that wauld be helpful for me g gl
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By auidelires 1 quess I mean how far to trust the ~uy for e kinds of informatinn
woe ran ant
Another thing that has been on my mind fc the kind of hase we need/wart here.

f Marcie leaves for overseas, I do not expect things to hold together here
ong. I_think people érgﬂwrrr'hg to accept her aurtiority,; fer right

f“‘E‘EEﬁEral coordinating position. But when she is not there, theret-~
resentment €0 directions coming from any other . person, and = paranocia.
And there is toomuch internal division to get together a group council
or co-ordinating body. I think Marcie should go over there, but I am
concerned about what will happen here. I would hope more people could be
over there by then. I think our effectiveness here is at a minimum
but still something to be recognized in the community -- i.e. Examiner
march and pr events we attend. People know we are still arouad and
call on us. I think it is important to try to maiatain that contact,
no matter how miniwmal, I also think it is important to try to contlne
looking into angles of the consplracy from this end. We don't put much

time into it,mainly because it is just Rex and me snooping around. I am
willing to stay here as long as I am useful here, for however long, to do it.
I am certainly not the bect one for the job, but am learning my w-y around
pretty much..,I think there should be a concerted effort to rrack down
whatever we can about these creeps who are tied together against us.
There appears to be some leads we can follow and people who are willing
to help, One thing came through loud and clear from the scientists, that
lots of people, media included, will back off when they think they are
going to be exposed. It is another reason to maintain a minimal base here.
My concern lies mo-~tly with how-to handle the internal conflicts that
will arise again (which are settled below the surface with Marcie here)
when Marcie leaves. I don't have any solid suggestions, but do think

that unless Leona is a key person in fact as well as in name, she will
work to divide further.

RE: ALBERT KAHN---As soon as I explained about George's stance, and the
preference he has shown for a social life, and his dissociation because

of our closer ties with the frlends of Harvey, he said, "Absolutely

nization like Typicla of groups 1in our struggle.

There will always be those kinds of people , even in leadership.’
He said to tell you he sends warmeet gréeetings from the whole Famlly

He is reading our reports of the work there and thinks it is wonderful.
Wants to get together after the holidays. (I will contact him to get
together sooner, in view of our new plans for the entertainment of
Harvey's friends as guests at the Temple.)

RE: DENNIS ROBERTS: I called re. Dennis, asked a specific question about
his case that was raised in a Law Recorder article that the deputy

A.G, had new and controversial vqlgplle information that is extremely
volatE%2rEEETTﬁﬁTfrdentT*T:T?ﬁiaig-Banks 1P ¥éturned to the state (S o}
He told me not to worry, that pertainéd only to $.D,, nothing to worry
about here. He said thank you for calling and hung up, not interested
in further conversation. I think what I should do is call and make
appointments for conference- with these alternate attys, sound them out
on cases such as mentioned in C.L.'s wrlte up--suits against media,
against parents of QOlivers and Margaret's . They might be more
inclined to look at us more serlously if there is a potential case iur
it, plue we need the variety of views in the usefulness of such suite.

Will pursue this next week.
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TUESDAY, NOV. 22
TEAN Aol p- 114,
1. RE.HODGES; He was very friendly, said the issue over lLaurie was nothing,
that he actually thought she expressed her self articulately. He sends Hill
his regards. He knew of Herb Caen article and asked me about it. I said it
was true and tried to explain from standpoint of Minnie being suicidal

and George unable to face losing her re. cireer -- he understood, I thikm
believe. Was positive. Said he prays for Hill frequently, appreciates

what he is doing for people. SanLeandro is a wasteland. It is a tribute

to congregation and to Hill that this can all be discussed openly, I

told him we have alwasy known,as-had Marceline. He was not judgemental in
the slightest., Very kind.

2. RE. DAVIDOW: Explained about Ceorge as in instructions. Explained the’
split seemed to come at time of our solid friendship with his friends,

that George was opposed to this, something of his backgroudn in fundamental
religion and anti-comm, H said, "These things happen. There ceﬁtainly

is a hi-torical precedent.” What impressed him about PT is our "faith and
firm belief in the rock on which our movement is built.#I assured him Hill
and meX all of us were solid alcdng the lines of philosophy as he wa's.

He gave me the name of the ambassador and how to reach him for the
anniversary letter.

3. KAHN wasn't home, his wife says he is much better. Out for a walk.
Will reach him tomorrow. Also trying to reach Bramsford. -

4. Tom called COLEMAN. Tom's report:." Talked with Cgleman today. He
listened. Asked for a copy of the article about George. And also a copy
of Wednesday's article? as he hasn't had a chance to look at them yet.
His only response was, 'Well, you've got problems.' "

5. RE. JEFF OF SCIENCE: He was helpful, very intereseted., Met also with
another man , Patrick Lufkin, whom Jeff invted to the meeting. I explaied
to them about the new report from Georgetown, they are very familiar with
Lous B. Sims He is the heagd of JInterpol. It has swithced from being in
T departm Justice Dept which it now is. Jeff said he smelled Interpol
Said intereste ile and aggressively pursue
FOIA. That i~ how they got their documents -- i >
them 3 years or more to get= the essential stuff. we snolud get exact,
flawlesy docUmentation and have a media Campargn. ATCoUnter-attachk—SEQAzo-
people back off, They just do. The find another rock to6 htde—umder,
T €old him the parties did not want to implicate the source, and
he understood. Said some things just aren;t leakable because they are
highly traceable. Said someone in the news could do it. The man there could
2mkk lesk it to a well- ne who is reasonably supportive uf
us and“53EIH‘EEUd’IE_%5kgg?ff?e?sg%nzﬁgngza_§§§§“fﬁ“§§fﬁxnxixxikatiun what
pﬁ'ties are poking . ith prote iy .
aid document, make sure everything is credible, preciBe and true.
Then scream to the press. They learned something from withdrawing from
press years ago, learned that though whatever they said was misquoted and
misconstrued for years, they could deal with the media by cultivatiog
one, a few reporters, gaining credibility and sxx dispelled the notion
that all scientists go around like zombies with their eyes starlng.oug
of their heads a s portrayed in media. Said they have £1nal%ybg§1ne
credibility with press on their Interpol stuff, after years of being

ignored, Malfé,plﬂd, 6""‘/"%’&;’:’/' OVER
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Said if we could come up with somethipg, if not the documentAthen /1’/‘A‘

affidavits from people who saw it -- (1f that is po:sible without

damaging something more importanmt to us in trust with the officials

there --) then they would be glad to consider giving it a media push

in the cHannels they have established -- our case could be publicized

as another case in point again& the kind of thing Interpol does, the

kind of exposure they are trying bring to bear on the agency. Use their base

Again they said to pursue FOAI avidly. Go after all correspondence

from the -afore=named agencies zbout PT. Cross reference, find the

loopholes and contradictions and sue. Get some investigations going, however

we chose to do it, Get Private eyes or trace ourselves. Take a prime

source like Minne and trace her whole background, everyone she would have

had contact earlier, and everyone she is contacting now. Get her history.

Connections will show. Give people we are going to get to the bottom

f the conspiracy -- the weaker ones and one-time snitches will scatter.

said our attorney frequently puts a on ideas. They laughed and said

at they never ask their lawyers about their strategy. Lawyers are

rpetual stoppers. He suggested we challenge CK's license. Call

the i igative agency 1 reay-- ) 1§ man with such a

ong record is practicing. hromwod ¥ we S
He will give the inforation I mentioned to him re, Sims, Murtaugh

etc. to Vaughn. He is working on the Interpol connection and anti-FBIL

suit, Will keep close touch with me. Seemed sincere in desire to be

of ekt help. When I aksed more directly for help springin the document

in east coast, they just said it takes time and got back on the FOIA thing
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RE: CONVERSATION WITH ERIC.

R-1 415

Something is going to have to be resolved.

He won't tak any more deliberation about the movie or about the calls.

If we don't want it, he says to t
we should tell him and he will kn
the subject up again, he says.
He wants the film adamantaly
/the timing is right. “We eautd co
and it might mean nothing. The ti
another word about it. He is frus
work with!fA1ll our excuses are la
developemtn of the project,or the
yet -- whatever. He WILL have th
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taking too much out of me to fuck

Re. the calls, Marcie expres
about contacting Tupper after all
wants the calls made,
say over the air they could call?

1w

I
K

when we say it is not and we have
What are we hiding?” He said if he
suspect something was wrong -- we
we are not."'Why don't we sell our
Let them talk? When Mickey was in
sweet as pie. It was when she got
got brazen to say the lies. They
and calculated we will react like
And they are getting mileage off
We should let them talk, let the
Mark, talk to Neva. Tell her it
Disarm her and all of them. They
frustrated that the call to Mrs,
would have been exactly the kind
Owens and tell him they are all m
this show on our part? Our stren

e
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tell their relatives this, in a
private, they should be told the
He said, "Is it wrong that I tell
\ If it is wrong, tell me and I wil
\cannot go on like this, giving ma

My opinion is that by this t
on our hands.
not even so much whether the rela
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big mouth and in effect put us in
by him an d the traitors. I truly
that this is the best strategy to
and who are wondering here, wheth

NOTE
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he is in an impossible situation.

Charles, probably out of his enthusiasm when he

is also the dimension of him havin

ell him. If we refuse to accept calls,’
ock it off. But he will not bring

, because it shows our strengths and

uld decide to do a film in the future

me is now.” He says he will not say

trated because he'has nothing to

me! in his opinion, whether it be the
fact that it isn't built up enough

e film. He said”this is annoying,”

and he is tired of listening to himself talk, "Please do it. It is

around like this."
sed to him she is having misgivings
the shit he has caused, He said he

He asked, where does this put him? "Didn'td

Haven't we kept them from calling?

Don't people listening to the airwaves know that our contact is good

no excuse? Why are we paranoid?
had not been there, he would genuinely
were hiding something. But he knows
wares? Why don't we use our strengthes?
the room with all of us, she was
together with all her crounies that she
have planned this, they know us well
this and are playing it to the hilt,
us. We are pMaying to their game.
families theree, such as Don Sly and
is wonderful, they are happy and well.
say things, we TAPE. (He was utterly
Beavers was not taped by Tom, This
of ammunition he needs to talk to Ron
otherfuckers.) What '"weakness' does
ght is exactly showing the world the

wonderful things we have done, how happy the people are. They should
group. If they insist on ta.king in

y will have to pay their way there.
them to go there and see for themselves?
1 wipe it all off the slate. But I
ybe aanswers to them..."
ime we h-ve an intractable situation

I understand that at the bottom of the issue is probably

tives sould talk or not but that
returned, opened his
the position of being dictated to
think he is sincere in thinking
deal with people who are negative
er liberal, left or whatever. There

stuck his ego on the line, and now
%e either delivers the phone calls
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or loses credibility in the community as a ''dupe," which is what
Ron Owens said, I think he made a rash move and forced us into a
position that is a departure from anything we have done before in
entertaining or catering to trators. But the mistake has been made
and now we have to deal with it and the situation has reached a
climax. I £ we tell him NO and do not comply, he will have lost
something personally because he has that much ego and community
reputation vested in it now. I think he will not throw us over,
but will not be aggressively active on ouxr behalf, not with the
kind of enthusiasm he had when he first got back.

I understand,(at least from #yown perspective I think I urder
standfJthe feelings from down there. He has railroaded us into
something without any consultation, without weighing our feelings
in this -- and he is reaping the results now in suspicion and
bad feelings. I have been pretty vocal about my feelings toward
these people and this situation we have been put into, with Mickey
Touchette especialy. I believe he holds me persconally reiponsible

Frae o o aeen mim oo Aall Fhat T L1 1.4 T
for the hang up on these calls, that 1 am blocking 1it. AlthGUgh

tonight Marcie and I both questioned again why we had to do this
when we could not win either way, and whatever we say the will crap
on our heads -- that there is a principle involved. But those things
should have been part of discussions previous to his saying publicly
we would make these calls possible., Now the situation is untenable
because it has been made a public issge and if we pull out on him

-~ what he har already committed us to o’ well, I already said, the
mistake has been made.

.
I think we have to go through wit

"
Charles. He made it very clear how much it means to him.anixhsz
hazxaxe I am not saying this because I thinks we should "capitualte"
to his wishes, but because the importance of the thing is now between
Charles ans us. He has a defninte logic to his points, that they

will say things we can tape, that we may pos ibly use this against
them in the long run. One at _a time we can deal with them like
this. As a gang, when they do things like the phone call the

other night, we cannot deal with them. Either we say we don't give
a shit what the community thinks about us because of the assy i’h'ings

L A AL b Y LATE Pl WL WY e LlA RIEG s o Rt o ke A L5 S = - g =4 idawni

theSe fools are saying on the air, or we do give a shit and we use

the airwaves to make positive strokes for our own strengths. This,

to me,(plus the importance these calls have taken on for him} dealt
with one at a time and with full back up down there to counteract their
undermining -- it should be seriously considered. I hate like hell

to say and do this. I resent these fuckers and they can eat shit --
but Chalres has chosen this as his program and we are going to have

to do something he wants -- the film or the calls or something to

- . . : . . ;
r - yrmn ! m
give him some feeling we are listening to him or he will not be

the advocate for us we want him to belater on. He is seriously

pis~ed tonight. More frustrated. I wourld like to tell him why

this reaction on our part but he won't understand, We have tried

dozens of times., Now we either say no and reach a breach of understandi
with him or we proceed with the calls and or the film, Soon.

haoca
L=

alle nats harauca of
LY L=~ Bl T L= A

Li Cu LENSEE B e el el b

This is being written hastily to make ot the plane. I am sorry fot
its confusion., I would like to tell Charles what I think is at the

| S £ § £l nmmmemmmm wes 2 - U R R Yy
bottom of our differences over this -~ that decisions like this one

he made without benefit of our feelings and consultation create a
hostile and suspicious reaction in us, But I truly do not think_he
will understand this, not from me. Not from any of us here. And I am
not even sure this is what IS at the bottom of the problem. T think
he is trying in his way like t’is to defend us, regardless of the



( (
ego involvement he has in it at this point. I think we should

give him some satisfaction on something SQON.
Jean

Rz A IS4
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© ™ mncluded in the ‘mass of data A

the FBl was forced 10 release are

ey

' Chronicle Washington B

]

500 pages of material that provide

- the outlines

of the COINTELPRO
Under he
he San Francisc? oftice "

. Formed 3 petwork of inform-
ants .among studemskand faculty

the pow-defunct Express Times, a8
und_.ergrou_nd pewspaper. .- .

_to. infiltrate radical
six

orthern

grs‘tty_ca_tnpusqs: O

By Jabv; }'ogdrt'y

 Befkeley, seven t_&ﬁ-ﬁancl;coj
_three at Merritt Collegesl
stanford University, twe ;t"

State and 0 t {:‘.algfo;gg !

N

. j,)rgdicﬂs,;he FBI was interested 18
- Campus organhztio:ii tisted a8}
_ having teen successiully infittrated d

by the FBI at the six schools were”

aDemocnlic Society, YOUIE ocl
nee and EB. DuBois
Club of A;nerica. o

¢ informan’ were paid up

spec - -
ent, however, that the FB! did not |
always get 'lcgzunte advice for its
A - S [
* 1
Bates, Who. resigned from the !
ne and who now works !
__{for Burms 1 ternational Security |
.- jces Inc., could not be reached °

Jor comlrnent.'f_»,"';-:-_f- L

T The Burnl oiﬁceﬁ in Ozkland {

last night {hat Bates wasd:

R Encouraged conservative % s way home {rom Dallas.

: student groups

feft-wing OF tions OB

', campuses. . |

" o Tried to disco

to do patth
Bay Ares -
LT ..Sun!ordasacam

P

e with

of leftists from bijacking military
trucks by planting ®

munitions,
story in
¢iseo pews

an.umdent'ﬂied San Frane "~~~

R memorandum from San’
ancisco 10 Wwashington descrived

pus of middie and ¢

per income students, poted there

L4
urage ® ErouP bad never heen any student dis

turbances at the schoot and predict- |
ed the campus would remalnt quiet.

per saying authorities * A short_time later. o May of
af - .

 kmew the plan was ooL.-

e Deveiol;.edl 2 p’lan. ial;..r ver

two anti-war grov)

_the massive apti-Vietnam war

o Golden Gau_?ark n
thal

PRI S
e

tanford was rocked by tWo |
demonslratiens, jpcluding one !
wherg students oecupied an admio- -
jstration puilding. Geveral Pald Ao
poticemen were injuced 10 remov-
ing the students and the trouble
_ went on for weeks with tho\_;sands
~ of dollass of damage done. - .+ |

. The 5an. Francisct office also’
appea:ed taken DY surprise when 3
student strike erupted at San Frap-~
isco State_ in November of the
. Most of lne FBIs jnitial

S

g Coll: -7

- ; e



st

-:' source of the San Francieea Of

“ FBI director J, Edgar Hoov'eé '

_.hlmself vetoed a suggestion by the
San Francisco office 1o print and

“anger and confusion between the

New Moblization Committee to End .
the War and the Socialist Workers -
party, sponsors of the huge anti-war
rally and march from downtown
San Francisco 1o Golden Gate Pari.

Yn h"-ninﬂ doumn !he mm-

Hoover expresed fear that the

pamphlets might be traced to the
FBL Washipgton did not give ap-
proval to a scaleddown plan that

called for mailing anonymous let-- -

ters to local activists claiming the
Sociatist Workers were frozen out
of the planning for the rally and

march.

. Another letter, aimed at djvid-
ing white and black activists, was
drafted by FBI agents and sent to -

the Black Panther party newsp-

per. I part, ihe |erl.er read: -

“What's this bullshit SDS out-
fit? TN ted you what they has
finally showed there true color
‘WHITE (sic). They are Just like the

- commies and all the other white -

radical groups that suck up to the -
blach and use us.”. - -

A covering note from Batee to

tains numerous errory, both
matical as well as typographical It
Is felt the editors of this newspaper
will nmh"\t this lattar as being
legitimate and Irom one ot lheu'
ownl:ind." .,.1 LR
R
'l‘he documenu. wh.lch cover

- the period 1968 to 1971, say the FBI ~

fed antileft material to a source af .
the Examiper on a regular basks
The name of that person was.
deleted from the files by the FBL -

“Tt Is recommended that a copy

beine "

co ‘Examiner’ who Is an sublished
" and has been “used on pﬂ;rvc;::;;
sions under COINTELPRO,” Bates

and Its San Francisco affiliate, the
‘Bay Area Institute, which has of-
fices at 604 Mission street ln San -
Franciseo. o oni 3 i, s,

Hoover approved prov-lding the
material,- which linked the instf--
tutes to left-wing organizations, but
it appears a story was not pub-
lished. Explalned Bates na laler
mems: . -

"l'hey felt that !t wou]d be g
more proper to wait until they -
engaged in some activity which
would make this article newswor-
thy It would also make'it easier for
them to ask more direct and
embarrassing questions. They are |
interested, will retain the mterhl
and adtlse whenit Isused.. e

luck a year earlier, reporting that
he provided the information that
ied to an Examiner story linking
forer Stanford professor H.~
. BruceFranktn w'n.h a Maolst group
at Stan!ord. LR :

Before the artk:le eppeared In

. March, 1969, the professor's connee- -

Washin said, “This letter Hions with the group had beea~-:
gton etler con- . secret. Bates said the ,Stery “senmt

shock, waves t.h.rough Lhe group‘l
executive board. ;

Bd Montgomery. | retlred lnr-
- vestigative reporter for the Exam- -
" lIner, filed a $750,000 libel suit .
against the weekly Bay Guardian in
May in connection with an article it -
" published entitled “How the- FBI'
‘Najled H. Bruce F‘rank!ln.‘ T

“The sult claimed that the arth

“"cle characterized Montgomery as a

“condult for the FBI to plant storjes

wroletnamemotoﬂoov on K Washingtos, the San Prancisco FBf
; ; o office paid $30 15 an employee of

* report on a meeting of the 'under-

‘ u.ncee."‘...

N lo.

denled yesterday thit  the FBI
 ppled b v iy Liie doe

ground press'held tn Madison, Wis.;
fmm Nov.mtol)ee_ !. logR. !,

Accord.ln( lo l-"Bl records the

. informm chose top fly to ihe

conference because he feared his-

: colleaguu planning to drive would

.
be-“imoking Fu'u'ﬂuu- and Ire-

quently have accidents or are ar.:
rested en route’ over long d:s—

In October 1963, t.he FBI be-
tame aware of a radical plan to
hifack a truck delivering military
munitions in the Bay Area, accord-
ing to the bureaoa lntemal docu

menu. H

- .- The laenu k:new who was
behlnd the plot, but lnstead of

taking action aginst the conspira-
lnm tha FRI suggested to Washing.

ea newspapers to let the radicals
tnow luthorlug were on to them.

" Such 4 swry the FBI surmbed,
“wou]d help delay these hijacking
" plans or possibly convince these
. individuals that - such a hijacld.ug
would be Iool.ish."

.

The San l-"ranc:.sco ofﬂee ‘het-

ded the success Young R.epub!i-
" cans and the Young Americzis for -
“Freedom were having in counter.
ing left-wing activity at Stanford -
and recommended that Washing-
“ton try to encourage similar activi-
tles' lrou,nd lhe nauon. Hoover did

‘!..-~xv- -f::

* Hoover's hlgh regnrd for OOIN-
TBI.PRO was demonstrated by an
" incident involving Yipple Jerry
, Rubin. Rubln was flying from
Chicngo to San Francisco on a
-student alrlie ticket even though
hewunotanudemnthcume.

Vot L
e

-
.r';-g:-f)-D" /./-—"-—"—f/, _J‘./ o S

Use ol.' such a ticket hy a non—
student Is 2 misdemeanior., . - -,
* Hoover ordered bls agents to
arrange with United Airlines to_‘,
arrest Rubin when he ‘stepped oft
the alrplané in San”Francisco. But
United refused to cooperate md

of the enciosed be furnished to -
- OSSPSR NI 5 - SR _“_ln the kT, A T A “Wlsom
g_W
T """'L-.—-r«(‘ IR i e i

Rubin wa]ked past the waiting FBL

* .men and San Mateo sheriff's depu-
“ ties without knowing Hoover’s trap
. had malfuncttoned. coEe

..Q

The director was (urlOus, writ-
lng tb the San Francisco office: -

e T N

-

-,

ol S

"Notwithstandjng pas! l'mreau o
. treaties pregarding the neu

tion of these Individuals and in

. face of a situation pregnant wﬂh
posslbll.ltleq for neutralizing one of

i ,//WJMM.f-f"J_-Nf——' -

ot e o o o e
e .

* the most reprehensible of the New

*Left leaders, it appears your office

‘did pothing- more’ than- make®a
perfunctory effort to net Rubln.';}

Hoover

' uld the lncldent-

showed San Franéisco dgents“have . ‘
not, et grasped the significance of Lo

the counterlntelﬂgenee prognni.

'

-

a0
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FBI H F d L ff"'t R ?"I tw '
L ‘“ o abnpar [t :’l‘\r‘ IS '\ul ¥y 'lf &y S o -~

. ““By]ohn]’mﬂy _l""pmblmpoaedbytheNewuft....reeolleeﬂono!thewanumered“ > The San Francisto FBI ‘office.: .enfmtagenclsonhomn-;n- A momo sent from the San
o t:»—dd.r-uu.mnm ) 'recounted its own successes: and ) in the memoranda. , _anatysts of the ripeness of Amert- ' try have been hearing the brumt of '} ¥ - : Frapeipeo FBI to Washington head- -
: ; A et "'lulnres. and offered-pep talks on .. “San Francisco f3.4 pretty big. | Can_soclety: for revolution ‘was - this New Left attack_ The welhre-, I, quarters In June of 1968, which was'*
Wllm!”l.r T urrs . wh.at wuautake. .+ ' ‘-office,” ‘he told The ‘Chronicle, ‘v discussed In a memo dated Jan. 27, - and stability of the United States . Initdaled, by . Bates, set forth a
s quan o314 1969, whlchun'ledmtes'lulﬂlls.lt "demlnds that the government, lawy ,/, VAriety of fneasures: by which .a .
Franctsco office of the . - “There were probably 10,000 cases ”. ttack ‘could. be k
* The San Fran m’ -'I'hemterh!kptrtollwulth K" wyreads: e L eninrcementlndlocietynlwhole Countery +be carrled to
. FBI was convinced in the iate 19603 of internal FBI documents about: .flpf; ing :t the ":': The 'g;'l“ in h" : . be more widely supponedbymhara - the left, They included:» ... ~ .
.+ *hat the nation stood on the thresh- " {the bureau's COINTELPRO pro-v, Sharge doesnt bave any direct o ‘ﬂ'he\muuhnow enme(ﬂn ‘}unluof'l‘he Establishment”t - 4 K% 2l o, publsestion vot. counterfel
of revolution, and was 2 prolific. . gram made publie: In- coMon_lsBl;pervwd-n over an:g one' case,” ‘ mhm the revolutionary. acttvi-'> . o o m;im procinity N‘;n.. felt.
rm"“d”'“"’w“"‘“!"’“ntwim Freedom of Information Act BAte8 Sad. ..i-rinf . 4470ttt v e ullop s Snee Lamt anarchisty and!’ . A% J0f: now, “The Baibiat: tn Chicago, which would o almed
i+ Tow the:threat should be W“"" :suits filed against the buread by " Nonetheless, iany ot tie adéu 7 the ke who are constantly attack- " Ment’ has. ““dm““ :to. use, the -lt ' discrediting the ety circulst
. °"’f’ Aok e "'nmﬂhﬂ'ins agencles, ! - [ments made "public had Bates |} ing the status quo, the Establish- - ,“‘I"e"l”“' "u': “p"l“[mﬂ‘mm *ed underground newsletter, ; -
‘ U 1 . % handwritten initials on them, sug ! ment, or whatever name s given 1o, threat of the revolutionary,”-they }'.OC K it v
It bomlmded .m\direetor 273, e special agent in chnrge o! Besting at least that be read them', - the organized, Iwful soclety v{hlch memosaid. i - oo u.»..J .j,ﬁ.gg;b‘mmg_u:m fire n- .
Edglnﬂower and FBI headquar-- theSanmetseoomcetormonof 'Ihefore they were ! sent o the - theebumurepnaen i h o spedtors-or. bullding inspectors 1o
_-ters with dozens 'of memoranda.., the period was,Chatlea W. Bates, | headquarters of the FBI n Wash (i1 - b E R “Our. principal . problem 16 10, ' harass -the > publication’ printer, -
. wggul.mgwaysofdulmgwimthe,, AWho  yesterday. said ‘he had no ingmu. : IR P "Alofnow,thehumumdlaw\ ”gruﬂ:pm%rﬁlutgﬂzh:cn:wmmtum mm touenoitgnl:ttha:

A T WY I ,_u-“_“_, p‘i)‘ §. '-,"I-:_-“-“l, _“‘_ .‘ ..‘ . . o ,. . |

[ -

IO LY T R A StaA | arcund the-thinking and the non- iy d W
L .jn thinking of influential elementa of. 1wm .ﬁ‘;h'k.':‘uﬂfmi 4
: «.g0Ciety 80 these elements. will. bo1 1. Yook 3t m 'puhlludon‘a majling
aware that n::ﬁutlon can hlp;:n } ‘} ;o *‘ v

-t  \here and Ind "lsrudyto ]1 ...,N Jfl- S’W ffd.,
pen,” it said. R mn&dﬂmﬂﬂntﬁe

. The!memo oomphlud{thnl 'nuanhu drafied ‘with New ..

[  “tlie courts continue o mets, outd I: Laft Notes In mind, the techiques

‘apologetic sentences”. to le!tbu y mmumadhmudlndiul
« rather. than- sending’ “them’ away ,',puhueaum, P g}
“ *for material lengths of Ume.” , .. mﬁk';ﬁmi

V0.1t said, “The mews medh.m-‘
+. tinues to publicize miliant, distort—w .. United. States

ed and ipaccurate mouthings and /' indictment and' prueeuthu of all -
,,.,lies of blacks and of the New Left, .[¥ lefiists knowr to,have violated the

— These news . medhplconunue 0§ muon'lmmhm“ .
' freely ‘sdvertise the plans for dem- ;

+* onstrations and disruptions o that 45 AL t:; :lruu&” ﬂ:ﬂ. San.
a maximam number of dissidents 3.} oy loctive’ Seryics . vlolauona '

. lnlorled ’l.l A
l,mand revolutionaries are indictmeats hlw,l re”
. ‘nfug“:..“’! b“‘_m 20" turned but Soue have betn prose.
' particlpy : e cuted,” the document sald. It said

t.hm were another 140 cases pend-
"“Ing in which indictments had not.
e'ﬂ mm’. A '_‘ Y

s n\lﬁ'bw



B The San Francleco office pec.”
. ommended that the FR] drop its'
+. rule forbidding the hirtag of n--
;" formants  with criminal recopds |
{ when it came o the filtre e o
':".ndtca]gronpl. oo
" “H the objective g disruptio !
it would - not be"neeessarywn;k".
& Informant to have s clean back."
+/ground. It would not necessarlly be "
.+ held against them or the bureau 1t}
;u-they have been convicted of morals
J;,.'cgugel o of using narcoties. © -
r:i ¥ *The so-cajled ‘hlpplec that ex. '
3 Ist In'this area who sre involved In_
. Jdemonltratlont “are. reportedly,
; deepiy invoived in drugs and are.
T¢ completely amoral” the memo re.
comarked. It also urged nat the’
™ payment celling for informants be"
L nuedrmm.mma?oamom. N
[T Bm"whlle‘urg!ng Hoover to*

=take it taxy when 1t came to”jig

A
Jike defective +Sutomoblie equip- -
\70eat or impropét Heense piaten.  .;

-l

PETRP e [ o
ke A e, ity
;urged Hoover in Pebruary of 1969 |

10 force the State Department tg™
f keep the head of the tudents for 3 *
"Democrauc Soclety who was 3

Getman citizen, out of the country,™|
?le Was 0ot named in the memo, -
Rt a i o ok e if

i “Perhaps some political consid- .
v éralions are not understood by the
{.San Prancisco office,” 1t sild, “but
i_.::ch 4 simple matter as refusing . ;
{ these people entry*stiould nok.be:
a4 9 YAPITRRO rﬂ

B . ! . AP
4 "In the past, previous adminis. *.
prations did not seem Inciined to:re
rul:e_ 1he firm stand suggested. Now '

that "we . have & new administra: O
"tlon,” the memeo 8ald, referring to |
¥the Nixon adminlstration, “which ._“,:
' appears to have a different sutlook®’
i Hsey might be more receptive.” .
LTy . . :

LS

3 Tne san Francisco office com-i:.
plained that the wilitant feft ap-:
‘peared 107 be getiing a favorable ‘j
. E;:’ and specutated that this was ; *
. Use Younger reporters were;
being assigned to cover demonsirs- '-'"
. . . T R |
. 1t suggested that Hoover find un
“#0me’ way of letting editors and i
" news directors know how “their”
rfacllitles are being used to the
, Hetriment of the United States™ and o
encouraga them to “devota.more.-,.,,
, Supervisorial attention to news dis* |
* patches on the New Left” - - - ¥ oq
: : ; . L
;" On anpther occasion, a mema >
.Inltialed by Bates said that the FBI's >
campaign against the left was ¢
" complicated by the inability of
capitalistic Institutions to-ses the "
-/threat against them pased by radi.~{
, Cals and revolutionaries. < L}
. - "There are frequent {pci: i+
.dents,” the memo sakd, “in which-i
businesses that are now freely
* fiourishing under capitaiism actual-
ly are fronting Rroups that are;;
“ seeking to overthrow the capltalis{ n
. wclety . -

.
-+ Specifically named were Life";
. Magazine, which was paying an SDS .
member $1500 for a report on Cuba, 5
'" and Columbla Records, which was *
, contemplating advertislng .in up- "~
derground newspapers.
o el

ot

o :

i On another occssion, San Fran-™
-" elsco asked permission from Wash-
~ Ington ' to  “neutralize” a young ‘-
!" woman meémber of the Communist '
. 'party who also was-a heavy drug’:
i user. This was to be accomplished »°
¢ by forging a letter to her parents .
F declaring that the party was kick-7"
Ing her out because she was a drug o
" user. Washington refused approval -t
. on’'grounds the dirty trick possibiy *
i, couid be traced back to the FBL . -
1" Another time, the San Francis- *
v €0 ‘office related its use of a
" magazine article about & SDS mem- i
" ber who quit the radical organiza- |
tion, joined the Army and was
wounded in Vietnam, .

The office sent coples of the ' /f f/‘} ~f 7 i

articie to every SDS membér in the
Bay Area along with an anonymous

. letter asking, “If be can do &, why
;gotyou?" . T .

*". In explainlng how he could be

.unaware of much of the San..

" Franctsco office's efforts In the.‘"

COINTELPRO campaign, Bates said .
- & special agent In charge s like the

head of a small mpnny,' .

“In the day 10 day work —
; reports, letters to Washington - 1. .

a

v

- 1t dealt with something big like the .
-Hearst 'case,” he skl Bates said a =
. 8quad ‘supervisor deais directly

- with Washington and has the au:~

+jhority . to” sign . communications
. 'with the: special agent's name onl
Tinitlale g e w
* Bates, now an executive with'y

. private security agency In Oskland; -

sald, "All of the stuff that'
went on then has o be looked at in

" the context of the problems of ihe

: time.~,_

~

“Now fhe.campuses are quiet
and people bave a tendency to look

" at them as they are today rather ..

than ten years. it's bard to put

- yourself back ten years ago — but {

' remember what was going on. We

were having two or three riots a
week in this peripd.”

-would never, see something unless
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Death by Sunc:de
Fmdmg Is Upheld

Los Angeles

" 'The official descriptlon of death by suicide of a 22-
year-old man associated with the Peoples Temple and

its controversial leader Rev. Jim Jones was upheld by a -

curoner ] jury in Los Angeies ymerday, T

The jury had ‘been called to ¢onsider. several
appareat duscrepancles in the original report — by the
coroner and police’ — on the death of Joha William
Head, who leaped to his death on OcL 19, 1975. . ‘

. At the inqu&st, police and coroner’s ofriciah"'
. testifled that a bloody scrap of paper was found in

Head's pocket with the words "Peoples Temple,”
“Jones,” and “John." But the officlals said they could
not decipher the rest of the message and decuned 10
describe it as a suic:de note., ses

ln addition coroner s officials clanﬂed the addras
where the body was found because 1he first report had
listed two locations.

¢ Acoroner’s Spokmomm also said that a long scar
on Head's right leg was pot mentioned in the first
report because other means of identincatIon were
used. .

West magazine article deahng with the church and It.s
enigmatic leader., - . -

Our Com:pondcm

The case of Bead ‘had been hjgh.hghted in a New

AT A (1



Meeting of the Anti-Conspiracy Committee 12/24/77

Directly after the march downtown the group met to discuss
what had taken place. ’

The following are some of the comments which we overheard made

by

15.
l6.
17.
18.
19.
20.

21.

the people on t

he street:

Black female, bad tone: 'Is this Jim Jones' gréup?'

White vendor:
'These people
'Why are you o
'I

) 1
= L1

0
fu
'._l
'.-.l
=

White man at a
in public??® L

'These people are hired.'
are fools. JJ takes all the money'

ut here when JJ is not here?'

~ arvrms FA A~ e J1icd wallko?
Uu liave VW Ul 1o Juow waaad

nti-smoking sign up place: 'Does JJ smoke
ater announced to the public, 'We are not

affiliated with PT.’

'Don't believe

White,K female:

b

*JJ had to send
a shame.'

'Where are all

Gay man: 'It’

Looking like we're crazy: 'Is this JJ's group?’

'Real organize

it. That's a lie. There is no conspiracy.

Asked twice, 'Was the Church burned down? '

mnNnev. Wae svmn bl
...... Y. wWasS Symp 1 1

the children some place. I think this is

the kidnapped kids?'

s not just you--it's all minorities.’'

d.l

From a car: 'Weirdos."

Black male wan

0ld white lady

ted to send donation.

, 'It's true. 1It's happening everywhere.'

‘This is goddamn shit.'

'Why don't you

smile. You're too serious.'

Negative: 'Guyana? yeah that's JJ.°

Hostile senior

Black man very

lady: 'I don't go with JJ.°

enthused--glad to get flyer.

AL



i }QL A’LO L

2

22, Black man grabbed Melvin Lowery's shoulder, wanting an
explanation. Said the writing was too long to read.

23. Conversation: 'Who are all these people?' 'I don't
know but they must be right--they're all mixed up.'’

24. ' I read all your signs, Keep givin' 'em hell. You're
right.’

25, Lady: 'Anyone that cares that much for seniors and kids —
(crying) I'm touched.’

26. 'I wouldn't sign my property over to nobody.'
27. 'That's PT--right onl!'

28. Some foreigners taking pictures talked to Eugene who was
not a spokesperson. Eugene not present to explain.

29. Complaints heard that we were moving too fast for the
people to read the signs.

30. Overall there were a number of positive comments and smiles.

Mother gave compliments on the brochures.

Some will go back tonight and pick up the discarded literature.
Various criticifms and suggestions for future marches were given.
l. We need to spread out, stop and face the people more often.

2. The signs should be facing both ways to identify the committee
to more people at one time.

3. Some could stand in Union Square while others circle it.

4, Cold vibes up by Union Square caused us to leave it out for
most of the march.

S. Pace the marchers better so people can read better.
6. Turn and face the streets.
7. There seemed to be poorer people on Market street.

8. We were handicapped because of no pamphlets for % hour. We
lost a lot of interested people.
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10.

11.

12,

13..

14.

15.

16.

17.

18.

19,

20.

21,

22,

A-f-AL

People were being approached twice with leaflets and
getting hostile. _

Several monitors should pass the brochures to people at
the head of the march, and some on the sides to those
who are reading the signs with no literature in their
hands.

It was suggested that we concentrate on Powell and Market
where there are many people congregated for the cable

cars (tourists from all over the world). However, while
many of these people read the signs, most of them refused
the literature or discarded it. Perhaps at a crowded part
of the day we could stay there for a while. Since so many
religious fanatics hang out on that corner, it would be

in order to make a statement to the people that the liter-
ature relates to PT and the marchers so that they do not
think it is just some type of religious garbage.

Monitors forgot to greet people as they were passing out
the literature.

Monitors with brochures should be in front hecause people
weren't making the connection between the literature and
the marchers.

No gum sm%bing.

It was suggested that we say flat-out that we are socialists.
It was explained that it would be better to let them read
the literature first so that they are not turned off by
a term. It would be better to say that we are humanitarians
and then they can read what we're about.

suggested '

It was A - that we have differernt groups of 7 each in
different areas but it was decided that this would look like
our ranks were weakened:

Some marchers answered people's gquestions, saying 'This
is a church.'

There were no complaints heard about our having bad attitudes.

We can be more friendly withoué?ooking like this is not
a serious matter.

Monitors should move ahead to pass leaflets to people cross=
ing the streets at the corners.

The signs are read at random and they are confusing if they
are not read in sequence.

Hardly anyone needed to be relieved. We have had training,
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23, We need to device a better street crossing procedure.

24. We may need to get a permit if trafficking a crowd is
a problem. -

25, It was suggested that since so much time was lost bunching
up both before and after the lights in order to all cross
at one time, that we take advantage of the lights. When the
first group crosses, they will turn so the public can read

3 E o T v A=
L ¥

their signs while they remain stationary.waiting for the nex
group to cross. Meanwhile, the group waiting for the light
to change would turn likewise for the public to read their
signs. More people would be able to read the signs at the

lights than are able to read them as we are walking.
26. Don't obstruct doorways of stores.
27. The public may get mad if they have to wait for us to cross.

2B. It was suggested that we have section captions, perhaps
one to each group of ten people.

29. Traffic and crowd control ideas should be turned into the
coordinators or brought to the meeting on Monday night.

30. We will march in force on Tuesday. Coordinators will meet
at 6 p.m. on Monday. The general meeting will be at 7:30 p.m.
Monday.



EYELLE J. YOUNGER STATE OF CALIFORNIA DALE H. SPECX

ATTORNKY GENIRAL i

Al A A
Bepartment of Justice N

DIVISION OF LAW ENFORCEMENT
ORGANIZED CRIME AND CRIMINAL INTELLIGENCE BRANCH
P. 0. BOX 13357
SACRAMENTO. CALIFORNIA 95813 *
916/322-2430

August 30, 1977

Ms. Jean F. Brown
P. 0. Box 15157
San Francisco, California 94115

Dear Ms., Brown:

This is in reply to your letter of August 5, 1977, to Attorney General
Younger.

The California Department of Justice has not been asked to investigate
the Peoples Temple Christian Church. This matter is being handled

by the San Francisco District Attorney's Office and all inquiries
should be directed to that agency.

Thank you foriyour interest.

Sincerely,

Assistant .D'Irector'

jb
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SCIENTOLOGY :

I talked to Pat Lufkin this morning and he said that he had forewarded
our stuff on the INTERNATIONL POLICE CONGRESS to Vaughn Young who

is the foremost researcher on INTERPOLu‘ Vaughn is writing a letter to
us but Vaughn basically backs ﬁp what'ﬁﬁfsaid'and he says that

the Congress is backed up by the testamoney of teo many agents not to
be connected with INTERPOL., He says that he has run into the same
situation that we have in that regard and he says that these people

do belueve that they are agents and that the only thing that needs to
be done is to prove the connection somehow. Vaughn says that Scientolog
is working on proving the connection between the two however they

can. Vaughn believes that Rodgers is actuallly and agent for interpol

N

and that Mazur is, He just warns that INTERPOL will probably deny

the connection., Pat went on to say that givng that there is this

connection that INTERPOL will not sue us nor will Mazur becuase it would

be the responsibilty of Mazur to deny his aesocia ERPOL

and further more this would open us to the right of discovery on

INTERPOL and Pat Lufkin® feels that INTERPOL would not want us to toucl

——

that with a ten foot pole,

THOSE TWO PHONE NUMBERS THAT YQU WANTED CHECKED OUT:

I am sure beyond a shadow of a doubt that those are the two number

of the pay phones at the San Franciscan Hotel so apparently what happene
is that after the FC was made and the billing didin't turn out or sometl
they decided to put it on the Guyana phone bill. Obvioulsy anyone
doing an FC would have had sense wnough not to go it collect. Also

I wouldn't be surprised if some of the code calls didn't cogme up for
billing just by mistake,
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TERRI BUFORD AFFIDAVIT
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CLARATION OF TERESA B R

I, TERESA BUFORD, hereby declare:

Timothy 0. Stoen advised me on all work that I did
while a member of Peoples Temple. That is any communication
with ex-members first went through Timothf 0. Stoen té be sure
that it was legally "safe'". Timothy O. Stoen also supervised
all surveillance of ex-members and gave his go-ahead on whenever
he felt that people should be watched or followed. Timothy O.
Stoen liked to have his proceedure followed with exactness. On
one occasion Timothy O. Stoen yelled at me for over an hour
for allowing someone to make a call from a particular part of the

city. There was nothing done in what Timothy O. Stoen called

the diversions department without his direct approval.and knowledge.

I declare under penalty of perjury that the foregoing

is true and correct.
Executed on October 23, 1978 at San Francisco,
California, . -
-
. .\ /
_r«-,_;/_/,;; - Vel _,-’-K-'./" e

Teresa Butord

- R-1-B-2 &
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DECLARATION OF TERESA BUFORD /\( - 1

I, TERESA BUFORD, hereby declare:

Timothy O. Stoen passed me a note, a copy of "which 1is

attached herewith and incorporated herein, one evening at

Peoples Temple in the San Francisco Temple at a méeting of
counselors. It was in or around the late part of 1973. I
recognized thé handwriting on the note as being Tim Stoen's
handwriting. Tim Stoen told me to give the note to Jim Jones
as Tim Stoen felt it would be a "good way to handle Jim Cobb."

I wrote at the top of the note "Re: Cobb" and passed the note on.

old me that he would

T

. .
During the conversation Tim Stoen

i

recommend that something be written up as a "script" that
someonz could read to Cobb over the telephone. . He said this
way he could word the "script" so as to "scare the shit out

of Cobb." Tim Stoen said that when the call was made, that it
should be done, if not by Annie Moore, then by some other
unknown voice, and that the caller should call from a pay
phone (not located near the church). Tim Stoen said that the
call should not last longer than three minutes for the reason
that there was a slight possibility that someone might have
the call traced. Tim Stoen recommended that the caller wear
gloves so that his fingerprints could not be traced. Tim Stoen:
suggested that the caller say something to make Cobb believe

that his life was in danger.

——
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Tim Stoen told me at the time that if Annie Moore

could not do it, that I should interview other people to do the

same.,
The note was never acted upon. ]

I declare under penalty of perjury thqt the foregoing

is true and correct.

Executed on October 10, 1978 at San Francisco,

California.

—— f77°/‘ /

\—.
‘f,; R T - B Z/""'.’QT' C_- -/’
Teresa Buford

-
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REPORTS TO JJ FROM Te=d

INTERPOL AGENT:

The person that gave us the list of the International Police Congess

is a black man whose name is H. Rodgers, He is about 50 years old and

has triple lukiema, This man has been supplying Pat and Garry with
Information out of the DA's office and other_pqugs in regard to the
Panther Party for years that has always been reliable in their opinion.
Rodgeré-élaims that the reason for the name change on these agents is

for the convience of INTERPOL but that these agents functions as INTERPOL
agents and they identify themsleves that way and they are the operating
agents of INTERPOL ( on a low level). Tom and I went to this guys house
to pick up some papérs the other afternoon and the name is emaciated

and is in a‘very bad state of health., He was supposed to have died last
December so he hag outlived his doctors prognosis by some months, He

is due to start cobalt treatment after the first of the year., After meeting
him I had alot of questions about him becuase he did not appear to be very
"with it" but then again the man is dying and ia probably suffering from
brain damage. My big fear was that Pat and Charles both seem to be taken
in by any face that appears to be.black and therefore maybe this guy
played his job up to them to get their attention and affection. I don't
know. He claims to have gotten -into INTERPOL by recommendationjof an

FBI man, Pat says that he has been the most reliable information

giver that they have had ever and she swears by the fact that if he says
that he is INTERPOL that he is INTERPOL and that as he said himslef that
that was just a name change for the convience of INTERPOL here in the US,
Scientology's worry with it is that INTERPOL has yet to ever recognize the
fact that they have little agents running around. They are supposed to

be operating through the police force and this agent- business INTERPOL
will not cop to. Scientology did say that from time to time people have

surface d as INTERPOL agents but that INTERPOL has complétgly denied any



TO: JI FROM: Teri el
One thing that you should be aware of hafexmexxthat Garry mentioned on day in the office
is that he was taiking to some layer friends of his in a party the other evening and

afxx ons of the layyers = was complaining to him that itxmaxxx hé had a number of clients
on the durg wolrd that had put the funds that they had recievied into Swiss Banks accounts
and they are running into all sorts of problems with their funds being tied up and all,

He said for them k that this secrecay business {p not holding water and that they are in
trouble, Of course we knew in writing this to be the case for a long time, There are

& number of charges that can be brought against a person where the Swiss may not give

the money back noce:iariiy but they do reservie the right that if you are shown to be

a criminal of some sort or otherm that they will not keep your monies secreit, This is
nothing new- in the back of that green book it gives you the list of offesnies and we
have already determined thxk how we stand on that, I am x just reporting what Carry said.
I do think that if they wanted to set us up on various charges--- drugs or guns thatwe
would have 2 problem «-<s+ however--« this is nothing changed from before--- not to alarm
you becuase changing them won't hide-- them or make them anymore or less safe becuase
tiaxx talking is a chain reaction thing--- i{f they get enough grounds for one to talk them
they all will talk so doing the run and hide it sgain job would & only draw more attention.
Putther «- I think that T remember hearing somevhere that some of the traitiors had given
a list of names for people to watch for that would be involved in money moving--- so

I don't remember where that came from but chances are anyone liky to be miving it is

Lkely to be watched in which case if you didn't have a problem before that you would then .

So this is just for your information,
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‘Cora Elliott,W- see report #32, item 6

for background. TIT MaAt10 came back from overseas was | _
sent on to Mrs. Eliott and her attorney by me. In the mail this o/
weekend came the attached Affidavit of Survivorship and Warranty

Deed, whih need to be signed by Marceline & Jim. The Affidavit

is signed by Marceline; the Deed by both Marceline and Jim, Both

documents have to be notarized. Mail them back to me when they
are done,

¢ Serena Hunt - first, her propeigg was recorded in PT name and

then sold by PT in September 6 with a net to us of $20,734.
Her savings accounts were closed and cashiers shecks sent to her
c/o Jack Beam in August 1976 totallgng $3,062.
Kris Kice visited her this week, with Dorren Greaves. The woman has
been moved out of San Francisco, to a hospital in Burlingame, where
she is an Medi-Cal - they are sending monthly letters to Rheavina
see attached. Serena is confined to bed, uses wheel chair to get
around, uses bed pan, has some control over bladder; physically

is stronger than used to be; has gained some weight, no longer

looks emaciated. Senile, doesnt recognize people as having seen
them before but did say church people visit her all the time.
We have no record of passport for her in James files.
At this point, the property has been dealt with so that is not

in question. 1If we were to take her on, it would cost us over
$1,000 a month. I think we should continue visits, maybe on a weekly

basis, and if %uestions come up, just say Mms Beam is out of the state
and unable to take care of Mrs., Hunts affairs at this time.

- Eddie Washington - Mac is winding up the sale of her property on

Towne Avenue in LA, for $27,000., She had homesteaded this property
years ago, which means that we cannot process papers for her with

a power of attorney. Mac suggests we have her sign an abandonment
of homestead, which is attached. This will have to be notarized,
Please send back as soon as possible as the sale is completed and
we will need this to wind it up. We already have power of attorney

for her but can't use it til we get the abandonment of homstead
recorded. (on orfg'nu;l xf’o&lj-)

Carol Ann Young/Smith - Mac is selling the Note on her prbperty

in IA; we have a power of attorney for her but it is signed Carsl
Ann Young and all hhe papers on tﬂe property are Carol Ann Smith,
So please have her sign the attached financial power of attorney

in the name Carol Ann Smith aka Carol Ann Young. Return this right

away in the mail. DO NT DATE IT AND DO NOT NOTARIZE IT.

Peoples Forum, Inc, - enclosed is the letter from Franchise Tax Board
re nonfiling of income tax return for 1977, If anyone is going to
file a return on this, I would assume it would be done over there,

g hara it {e
W Akt A= ATy

Ronald and Sue Grimm - had a time deposit account with Wells Fargo in
San Rafael; their 6/23 notice ways that they had a balance of $378.
Somebody there should ask them if theis still exists and if anything

should be done to withdraw it, or was it taken care of before they left.

-
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Law Office Report #42 7/25/78 from June page 2

L7 &

7/ *- she left behind her a bank account in 1A with
insutficient funds in it - she's overdrawm $784. ,

8.

San Francisco Action Equality - request for past due return,

If any tax return is to be sent in to Franchise Tax Board, it would

come from there, so here is what we've received. We are not sending
them an information return, as directed by Chet and Evelyn's motker,
as we are to let the corporation lapse. That also goes for

Peoples Forum, Inc.
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RICHARD KOMISARS
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2248 BAGADWAY - 1NOIANAROLIE, INTIANA 480308
TELEFHONE: PEG-9 B8

July 19,1978.

Eugene Chaikin R
Attarney at Law
P.V.B. 15156
San Francisco,Calif,
94115.

Re: -Cora Elliott .
vear Colleague:
Pirst i thank you for your letter of 7.8.78 on

the above subject.It,the letter, contuins all infor-
mation we needed. '

un the basis of supplied information I prepared
Two papers: Survivorship nffidavit,and warranty Deed.

Mrs.Marceline M.Jones has to signe the tirst One.The
warranty Deed shoula be signed by both:by Mr.James VW.
Jones and sirs.Jones.

Signawures should be acknowledged by American Coun-
. sel in Guyana,or rather should be signed before Counsel.

The papers so signed please return them to me.

Respectfully yours:



- GENERAL Al .D. /IT
OF SURVIVORSHIP

’ GUYANA /Q [L&c,
STATE OF XNpIANA, NORTHWEST DISTRICT XodukmitX.:
MARCELINE M.JONES ' of NORTHWEST DISTRICT _ (ounty,
tuyana

Stale of IXAE¥a, being duly mworn upon oath deposes end says

+1) her Name is marceline m.Jones and her adress is ..0.B.B93
veorgetown Cuysana,South Americsa;

(2} February 5,1957 she,the affiant Marceline Jones bought
Jjointly with her husband James w.vones,and mother of her
husband Lynette r.Jones real property with legal description:

"ot Twenty Seven(27) in James a.« Margaret Bruces
addition to the City of Indianapolis as per Plat Book
11 page 11 in the O0ffice of Recorder of Marion Count,
Indiana® '

The warranty uveed was duly recorded February 5,1957.

{3) One of the co-owners of the property,namely Lynette :.Jones
died December 9,1977 at Jonestown,Fort Kaitume,Northwest
District,state of Guyana,

ter age was 76;she wasf born December 9,1901.

The affiant herein marceline M.Jones,her husband James w.
Jones,son of decedent,and other persons attended the funerals.

(4, vince the Warranty Deed described in paragraph(2, of this

Aftidavit expressly provides that the grantees take with

right of survivorship,there is a good gauae to strike Ly-

nette r.Jones name from record and affint petitions so.
Marceline M.Jones (Seal)
Subseribed and sworn to before me, the undersigned, a Notary Public in
and for said county, this day of
19 ..
Notary Public.
My Commisgion Expires 19 ..
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WARRANTY DEED K-\;L-X'A

THIS INDENTURE WITNESSETH, That JAMES W.JONES and MARCELINE M.JONES,Husband

and Wife
of NORTHWEST DISTRICT &Em¥, in the State of GUYANA
Convey and Warrant fo  CORA ELLIOTT and MARY G.LACY,with rights of durvivorship

of MARION County, in the State of INDIANA for and in consideration
of YNE DOLLAR and other valuable considerations Dollors
the receipt whereof is harsby acknowledged, the following described Real Estate in Marion County

in the Stote of Indiana, to-wit:

Lot Twenty Seveni27) in James ~, & Margaret Bruce's
nddition to the City of Indianapolis as per Plat
Book 11,Page 11 in the Office of the .ecorder of Ma-
rion County,Indiana.

sndos ospp Jegoq Jog NN ROV W ubig

IN WITNESS WHEREOF, the sq{d arontorls)
ha hereunte offized nome and seal, , this day of 19
L] (]
James W.Jones (Seal A (Seal)
{Seal] (Seal)
- !SQQ'} Fﬂ!} 4=l
Marceline M.Joneqswn . {Seal)
Notary Seal STATE OF INDIANA County, ss: Carporate Seal

Before me. the undersigned, a Notary Public in and for said County and Stata,

this doy of 9

personally appearsd

and acknowledged the execution of the foregoing daed,
Notory Public

My Commission expires

Auditor Stemp - Recorder Stamp




STATE OF CALIFORNIA

FRANCHISE TAX BOARD
SACRAMENTO CA 95857

REQUEST FOR |
PAST DUE RETURN Rl

Dote: 07/21/7Ts
SAN FRANCISCu ACTIUN EQUALITY, INC. Corporate No.:762 7450 SF 5AZ

P 0O B3OXx 15023 Income Yeor Ended: LAZ/30 77T
SN FRANCISCuY CA 94115

Dve Dgte of Return: O0x/71>/718

We have not received your Information Return or Statement for the
income year ended 12/31/77 . As required by law, we ore making
a formal legal demand that the return or statement be filed.

Every orgonization exempt from tax, even though inactive or operating
at a loss, is required to file a return or statement for each income period
ond poy the applicable fee until dissolved or withdrawn. (See reverse
side for filing requirement and payment required.)

You should resolve this motter now by filing the return or statement, N

properly signed and dated, together with the payment of the oppli-
cable fee and penalty.

Please contact us if you have any questions regarding this request.

PLEASE TYPE OR PRINT DO NOT USE THIS SPACE
Change year
‘ Change address | |
Address, if different from that shown:

Number and street

City, state, zip code

Signature Telephone Number

Date

EXEMPT SECTIuN
TELEPHUNE (916) 3550392

mm—

CCC DCULDCE CINRL END NETANC




7/24/78 report from B. L. J:

I. Escrows open now:

a, Ernest Jones - was approved this week, a one-day submissionm,
figures a week and a half, at least, to close. $15,000

b. Roosevelt Turner - still waiting on overseas mail of
signed deed

¢c. Eddie Washington - second deal went through, sold for
$27,000. This place was homesteaded by Eddie - that means
we can't use a power of attorney to transact documents for
her. So we are sending an abandonment of homstead form
over with the latest law office report, which she will have
to sign and it will have to be notarized and returned to us
in the mail in order for us to close the sale, Mac thinks

the deal will close in about a month and a half - that depends
on how quickly we can get the form over there, signed and

------ =2 - -3 [ 2= ]

mailed back.

d. Carol Ann Young - 2 problems, The first is that the original
Note has never been found so Mac has to have it borded by a
title company, whch will cost around $200. The secnd is that
in all the powers of attorney we have here for her, she signed
her name Carol Ann Young but all the papers on her property
are in the name Carol Ann Smith, So we have to send out with
the latest law office report another power of attorney form
for her to sign as Carol Ann Smith, That will hold up the
sale til we get the paper back in the mail.

$2000 Note.

e. RWV Notes - Bogue, sold, $2,072.12 net,
Swinney, sold, §17,236. net.
Pugh, sold, $4,346.80 net,
All of these are on 24% discount, Total to us $23,654
But - on all of these properties, we cannot locate the
original Notes, so we will have to boud them, which will
cost around $200 each.

P R, -~
CLUSECS dlly ('J'ay.

IT. Unsold:
A, RWv:

1. Parsonage/RWV Temple - nothing new

2. Ranch - nothing new that hasnt been conveyed over the radio.
This one changes day by day

3. Godshalk Note - no offer yet, At 247% discount, we would
get $7,776.33 net. We have the original Note on this one, .
s0 we don't have to worry about getting it bonded.
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II. Unsold, continued:

B. LA:

1., Santa Barbara - nothing new, still waiting for FHA

approval

2. Ernestine Blair - no takers yet

3. Odenia Robinson - no takers yet = .

4. Berda Johnson's acreage - recorded in' Garry's name.
Showed it this week; very difficult place to show well,
mountain terrain, have to travel long way on mountain
road, by the time reach the place, buyer’'s enthusiasm
gone, Chaikin and Mac went there together once so
Chaikin should be able to relate to this one.

C. SF:

1. Edwards place on McKinnon - listed last week with broker;
no word yet,.

2. S.F. Temple - Mac will schedule another showing with
another broker when he gets the word from us here;
this would be another company other than Coldwell Banker,

3. Pets Unlimited - no word. Told us last month they would
pay something in 2 weeks; it's now been 3 weeks and
nothing; Mac will call them.

James Simpson's place in Bakersfield - Mac has to drive up to Bakersfield
next week and try to find the guy who has not paid anything on the Note,

Alvarado Terrace: we got Garry to sign the property back from his firm
to Peoples Temple, in the event that we have a buyer

for the apartments,
At the same time we spoke to him about putting the RWV ranch in
the name of the Giarry firm; he no longer wants to have the deeds
put in the name of the firm but rather just wants a promissory
note drawn up stating that P.T. owes the firm such and such an amount
as security for property held by the firm. As I understand it,
this is not what we want - because our intent fts to get the property
out of the name of PT and free from attachment, A promissory note wouldn!
protect us from that. He says if our property was attached and there
was such a promissory note, they couldnt get anything becaus there
wasld be no equity left. That's not the point--we couldnt sell it if
they attached it or put a lis pendens on it. We will talk to him about
again.
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Law Office Report $#42 . 7/25/78 from Jone page 1

1.

5.

~ of homestead, whic

Cora Elliott,m- see report #32, item 6 5 /(
for background. e in on that came back from overseas was
sent on to Mrs, Eliott and her attorney by me. In the mail this -
weekend came the attached Affidavit of Survivorship and Warranty

Deed, whih need to be signed by Marceline & Jim, The Affidavit

18 signed by Marceline; the Deed by both Marceline and Jim. Both

documents have to be notarized, Maill them back to me when they

‘are done. :

Serena Hunt - first, her property was recorded in PT name and
then sold by PT in September 1976 with a net to us of $20,734, -
Her savings accounts were closed and cashiers shecks sent to her
c/o Jack Beam in August 1976 totallyng $3,062,
Kris Kice visited her this week, with Dorren Greaves. The woman has L
been moved out of San Francisco, to a hospital in Burlingame, where

- she 1s an Medi-Cal - they are sending monthly letters to Rheavina ;/

see attached. Serena is confined to bed, uses wheel chair to get
around, uses bed pan, has some control over bladder; physically .\5
is stronger than used to be; has gained some weight, no longer
looks emaciated. Senile, doesnt recognize people as having seen
them before but did say church people visit her all the time,
We have no record of passport for her in James files,
At this point, the property has been dealt with so that is not
in question, If we were to take her on, it would cost us over
$1,000 a month, I think we should continue visits, maybe on a weekly
basis, and if questions come up, just say Mus Beam is out of the state
and unable to gake care of Mrs. Hunts affairs at this time,
Eddie Washington - Mac is winding up the sale of her property on
Towne Avenue in LA, for $27,000. She had homesteaded this property
years ago, which means that we cannot process papers for her with
a power of attorney. Mac suggests we have her sign an abandonment

K is attached., This will have to be notarized,
Please send back as soon as possible as the sale is completed and
we will need this to wind it up., We already have power of attormey
for herdbut can't use it til we get the abandonment of homstead
recorded. .

Carol Ann Young/Smith ~ Mac is selling the Note on her property

in 1A; we have a power of attorney for her but it is signed Carol

Ann Young and all hhe papers on the property are Carol Ann Smith,

So please have her sign the attached financial power of attorney \\
in the name Carol Ann Smith aka Carol Ann Young. Return this right A
away in the mail. DO NT DATE IT AND DO NOT NOTARIZE IT.

Peoples Forum, Inc. - enclosed is the letter from Franchise Tax Board
re nonfiling of income tax return for 1977, If anyone is going to
file a return on this, I would assume it would be done over there,

so here it is.

Ronald and Sue Grimm - had a time deg:sit account with Wells Fargo in
San Rafael; their 6/23 notice ways that they had a balance of $378.
Somebody there should ask them if theis still exists and if anything

should be done to withdraw it, or was it taken care of before they left.

-
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Law Office Report #42 7/25/78 from June page 2

7¢
7/ - she left behind her a bank account in LA with

insufficient funds in it - she®s overdrawn §784,

8. San Francisco Action Equality - request for past due return,
If any tax return is to be sent in to Franchise Tax Board, it would
come from there, so here is what we've received. We are not sending
them an information return, as directed by Chet and Evelyn's mothe
as we are to let the corporation lapse. That also goes for f
Peoples Forum, Inc.
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RICHARD KOMISARS

ATTORNEY AT LAW

SEA4 BROADWAY « INDIANAPOLIE, INOIANA 48209
TELEPHONEI P53 6-9 83180

July 19,1978.

Eugene Chaikin

Attérney at Law

P.0.B. 15156

San Francisco,Calif.
94115.

Re: Cora Elliott .
pvear Colleague:
Pirst 1 thank you for your letter of 7.8.78 on

the above subject.It,the letter, contains all infor-
mation we needed.

un the basis of supplied information 1 prepared
Two papers: Survivorship affidavit,and sarranty Deed.

Mrs.Marceline M.Joﬁes has to signe the first One.The
warranty Deed shoula be signed by both:by Mr.James V.
Jones and sirs.Jones.

Signatures should be acknowledged by American Coun-
sel in Guyana,or rather should be signed before Counsel,

The papers so signed please return them to me,

Respectfully yours:



frod
GENERAIL. AFFIDAVIT
OF SURVIVORSHIP

GUYANA
STATE OF INDIANA NORTHWEST DISTRICT AU X, :

MARCELINE M,JONES o NORTEWEST DISTRICT _ ounty,

tuyana
State of IRNERa, being duly noorn upon oath deposes and says

\1) her Name is marceline m.Jones and her adress is ..0.B.893
weorgetown Guyana,South America;

(2) February 5,1957 she,the affiant Marceline Jones bought
jointly with her husband James w.uones,and mother of her
husband Lynette r.Jones real property with legal description:

n,ot Twenty Seven(27) in James A.a Margaret Bruces
addition to the City of Indianapolis as per Plat Book
11 page 11 in the Office of Recorder of maricn Count,
Indiana®

The warranty ieed was duly recorded February 5,1957.

(3} One of the co-owners of the property,namely Lynette ..Jones
died December 9,1977 at osonestown,Fort Kaitume,Northweat
District,otate of Guyana.

Her age was 76;she was) born December 99,1901,

The affiant herein marceline M.Jones,her husband James w.
vones,son of decedent,and other persons attended the funerals.,

(4, vince the Warranty Deed described in paragraph(2; of this
Aftidavit expressly provides that the grantees take with
right of survivorship,there is a good gause to strike Ly-
nette r.Jones name from record and affint petitions so.

w0re.
THIS MUST BE MRIZED BY GUXANESE NOTARY

f’%’?&ffne M- Jgnes (Seal)

Subscribed and sworn to befors me, ths undersigned, a Notery Public in
and for said county, this day of

19 ...

Notary Public.

My Commission Expires

THIS DOCIMENT PREPARED H&QMEL/&QW—-."J L af



GENERAL AFFIDAVIT
———OF SURVIVOROuIP

By

MAKCELINE M.JONES

b7 ¢

Mai1l to:
C

nichard Komisares

------------------------
-----------------------------------

Attorney for Cora EI‘.‘.f.:.[UTT

”
b
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WARRANTY DEED

THIS INDENTURE WITNESSETH, Thet  JAMES W.JONES and MARCELINE M.JONE3,Husband
and Wife

of NORTHWEST DISTRICT Q3K in the Stote of GUYANA

Convey and Warrant to  CORA ELLIOTT and MARY G.LAUY,with rights of gurvivorship

of MARION County, in the State of INDIANA for and in consideration
of UNE DOLLAR and other valuable considerations Dollars
the recaipt whereof is hereby acknowledged, the following described Recl Estate in .  Marion County

in the State of Indiana, to-wit:

Lot Twenty Seven,27) in James .. & Margaret Bruce's
nddition to the City of Indianapolis as per Plat
Book 1l,Page 11 in the Office of the .ecorder of Ma-
rion County,Indiana,

IN WITNESS WHEREOF, the said grantor(s)

| S—— saydoo ooy Jeyaq Jop HN| HOVIG W ubis

he  hersunte~offixed namg~, and seal, , this doy of k]
Wora [Seal) (Seal)
Jands M,dones i : (Seal)
)}!W ‘ w%—ﬂ-—aﬁmlj [Seal)
Marceline Jonee,smn ‘ (Sec])
Notary Seol STATE OF INDIANA, County, ss: Corporcite Seal

Bafore me, the undersianed, a Notary Public in and for said County and State,

;

d

q
——

Notary Public

My Commission expires

Asditer Stomp } Racorder Stamp
t
i
}

e Decwmsnt Prorersd by Y, EZ{J)M;UEQJ LK) cpe,,
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" SYATE OF INDIARA’ SCNRERT. County, a:
Sufors me. the undersigaed, @ Notury Public in ond for sid County end Stote,
this— —day of. K,
.!IHUIH'YGPF =) NV

Notary Public
“vc ._u . L
STATE OF INDIANA, : — County, »:
Bafore me, the undersigned, @ Notary Public in and for said County and Stote,
his day of T J—
personally oppeared
and acknowledged the sxscufion of the onnexed deed.
Notory Public
-
Q 8
3 :
; E
a =
B 3
Es
=
2
e
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1 - /Y BOARD OF SUPERYISORS
bou Ilty (\j- : " WILLIAM H. ROYER, Chalm.
- ' EDWARD J. BACCIOCCO, JF

San Mateo e

Department of Public Health and Welfare JOHN M. WARD
Social Service Division
274 WEST 20TH AVENUE Pickett, M.D., M.P.H.
8AN MATEO, CALIFORNIA 94403 332?« or &‘m AND WELFARE

{#15) 5§73-2222

June 30, 1978 - - -~

Dear Mrg. Bean:

We are contacting the relatives and friends of patients who were recently trans-
ferred from the San Franciscan Center to Bayview Convalescent Hospital in Burlingame.

We are aware of the stress the patient and you are experiencing as a result of this
transfer. We feel it would be helpful to the adjustment of the patient if plans
for providing social supports for the patients could be developed.

Perhaps by coming together and discussing mutual problems we can find some answers.
For example, we may be able to come up with some ideas to meet transportation and
lenguege barrier problems.

at 7 P, M.
We heve arranged a meeting on Wednesdsy, July 12, l9'!8,s/§t Bayview Convalescent

Hospital. We would like you, or another family member or friend to attend. If
you need further information, please call me at 573-2661

Very truly yours,

Doy %(,ww 77&:.:75&’5
Sylvia Newport

Social Worker
SN:bh :

Flease direct reply to:



STATE OF CALIFORMNIA ‘

FRANCHISE TA 30. D

447 COLLEGE AV
SANTA ROSA CA 95403

OFFICIAL NOTICE

Date: 12709777 Income Year Ended: 03/31/77

EUGENE CHAIKIN
PO BX 192
REDWOOD VLY CA 95470

WE SENT YOU A NOTICE REQUESTING THAT A RETURN BE FILED FOR THE
INCUME YEAR SHOWNM ABOVE. OUR RECORDS INDICATE THAT THE RETURN HAS
NOT BEEN FILED. THE RETURN SHOULD BE FILED AND THE TUTAL AMOUNT UF
TAXy PENALTIESy AND INTEREST PAID IMMEDIATELY. OTHERWISE, A
REPRESENTATIVE OF THE CORPURATION MUST APPEAR AT THIS OFFICE by
12/721/77y SO WE MAY DETERMINE AN APPROPRIATE COURSE UF ACTION,

IF YOU DO NOT COMPLY, A NOTICE OF PROPOSED ASSESSMENT MAY BE ISSUED
AND INVOLUNTARY ENFORCEMENT ACTION TAKEN, ENFORCEMENT ACTION MAY
INCLUDE FILING OF TAX LIENS, SEIZURE AND SALE OF PKOPERTYs AND OTHER
ACTION AVAILABLE TO US IN ACCURDANCE W1TH THE LAW. IN ADDITION, THE

CORPORATION'S PUWERSy RIGHTSy AND PRIVILEGES MAY BE SUSPENDED OK
FORFEITED,

e L
%&ﬁ 29

WJ onp. (m#”‘/"""wﬁ%)
Pcsad /4{'& /f;-fﬂm-& z‘("” /Mtz’tn

Pl . 522“3 sahsi77

COLLECTION SECTION
TeiepHoNE (707 )  544-0543

and Tha Ly F T

FTA 5860-M {3-77)



RGN
CALIFORME, Y [cove vear]

EXEMPT ORGANIZATlﬂN ANNUAL INFORMATION RETURN

For calendar year 1977 DO NOT USE THESE SPACES
or fiscal year begun______ ..., 1977, and ended -+ 1978 iEglAl
h - AMOUNT OF
[_- REMITTANCE
REVENUE
_ CODE
Indicate address * 44 CA FA A DE
change on labei
See CLASSIFICATION
Instruction H I I
CORPORATE OR ORGANIZATION NO.
L FEDERAL EMPLOYER IDENTIFICATION NO.
PLEASE AFFIX PREADDRESSED LABEL, PRINT OR TYPL

PART . All organizations complete Part 1 (Unless permitted to file Form 1998, see General Instruction A)
i you are not a private foundation and line 8 is $10,000 or less, only complete Part I. Do not complete Part il

Receipts (Revenues}
1. Gross sales and receipts from all sources, other than shown on lines 5 and 6 (from line 8, Part Il)
2. Cost of goods sold . .
3. Cost or other basis and sales expenses of assets sold
4. Gross Income—line 1 less sum of lines 2 and 3
5. Gross dues and assessments from members and cffiliates ..
6. Gross contributions, gifts, grants and similar amounts received (see mstruchons) R,

7. Total-—add lines 4, 5and 6 . . . . e .
B. Gross receipts for filing requirement tesis—add hnes T 5 ond 6 e e . i

Expenses and Disbursements
9. Expenses atiributable to gross income .
10. Disbursements for purposes for which exempt .
11. Excess of receipts over expenses and dtsbursemems—lma 7 Iess sum of imes 9 and 10 . .
Asgets and Liabilities Beginning of year End of year

312. Total assets .
13. Total liabilities .
14. Net worth

15. Have ony changes not previously reported to the Franchise Tax Board been made in your governing instrument, | Yes | Mo
articles of incorporation, or bylaws, or other instruments of similar import? if “Yes,” attach a copy of the changes
16. If exempt under Section 23701d and you have during the year (1} attempted to influence legislation or any ballot
»  measure, or (2) participated in any political campaign, or (3) made an election under Section 23704.5 (relating to
lobbying by public charities), complete and attach Form FTB 3509 (available ot any local Franchise Tax Board office).
17. Is this a group return filed on behalf of affiliated organizations (see General instruction F)? . . .
18, If exempt under Sec. 23701g enter amount of gross receipts from general public use of club fuclllhes .. L
19. The books are in care of P - - S, Telephone Number:..
Located at P
20. Check form{s) filed: Federol [ 990 [J 990T [ 990PF [] 1041; State [] 109.
21, FILING FEE-—$5.00 (See General Instruction D).
' If exempt under Sec. 23701d and fee not required, check appropriate box: (see instructions)
] Religious [ School [ Public charity [ Controlled by religious organization
22. PENALTY FOR FAILURE TO FILE ON TIME (See General Instruction E) ..
23. BALANCE DUE: {Add lines 21 and 22) . . . . . . . . . PAY ENTIRE AMOUNT WITH RETURN

ATTACH REMITTANCE HERE

Under penalties of parjury, 1 declare that | have exomined this return, including ying schadules and statements, and to the best of my knowledge and
belief it is true, correct and complete. Declaration of preparer (other than taxpayer) is based on all information of which preparer has any knowlodgn

Aail Return wnh Remiﬂan« to FRANCHISE TAX BOARD, SACRAMEN'I’O, CALIFORNIA 95857 Page 1

—_ . . b L e L



Form 199 (1977) /ﬁ/e; ¢ - : Page 2

PART 1l. Organizations with Gross Receipts of More than $10,000 and Private Foundations Regardless of Amount
of Gross Receipts—Complete Part 1l or furnish substitute information. See Specific Instructions.

Receipts from Other Sources (line 1, Part )]

1. Gross sales or receipts from all business activities (stote nature). (Attach o statement explaining how each business
activity not reported on Form 109 contributed importantly to your exempt purpose. Ses General Instruction K)

Do nterest . . - . .- n e o e e e e e e e a e e e e e e e e e e e e e e
S, Dividends . . - -« . e e e e e e e e e e e e e e e e s me e s e e s e s

B. Grossrents. . . « « = « o o « o = + w4 4 s e e e s s aaw e e e v s e 4 e s e
5. Grossroyalties . . . . . . . . o o . . . -

6. Gross amount received from sale of assets, excluding inventory items (attach schedule} . . . . . . . . . .
7. Other income (attach schedule—Do not include contributions, gifts, grants, et} . . . . . . . . . . . .
8. Total gross sales or receipts from other sources. Enfer here and on line I, page1 . . . . . . . . . .

{A) Attributable to (B) For axempt
gross income purposes

Expenses and Disbursements (lines 9 and 10, Part )]

9. Contributions, gifts, gronts, and similar amounts poid {aftach itemized statement} . . . . . .
10, Dithurtaments to or for members

Fws wisLWiSUIIIVIIS T Wi Tl irr ey s = = s B

}1. Compensation of officers, directors, and trustees (attach schedule). . . . . . . . . . . .
12, Other salaries and wages . . . . . . . . . s o s s x e e e e s e a e e
13. Interest. . . . .+ v e e e e e e e e e e e e e e e e e e e s

T4, Taxes . . . . . « & « o« « 2 s e e e e e e e e s
I8, Rent. . . v v i e e e e e e e e e e e e e e e e e e e e e e s
16. Depreciation {ond depletion} . . . . . . . . . . o .o e e e e e e e
17. Other {attach schedule) . . . . . . . . .
18. Yotals. Enter here and on lines 9 and 10, page

]
.
.
.
.
.
.
.
.
.
.
]
.
.
.
.

BALANCE SHEETS Bsginning of Taxabls Yeor End of Taxable Year
Assets {A) Amount (B) Total {C) Amount {D) Total
19, Cash: (o} Savings ond interest-bearing accounts . . . . . i s . —
BYOther . . . . . . . & « + v 4 e - e

P VAT, R 5y -y

20, Accounts receivabIa ABT . . . « . 4 .« s s e s s
21. Notes receivable net (ottach schedule) . . . . . . . .
22. Inventories . . . . . . . L . 4 4 4 e w e e s
23. Gov't obligations: () U.5. and instrumentalities . . . . .

(b) State, subdivisions thereof, etc. . . . . . . . . .
24. Investments in nongovernmental bonds, etc. {attach schedule) .
25. Investments in corporate stocks (ottach scheduvle) . . . . .
26. Mortgage loans (number of leans ) . . . . .
27. Other investments (athach schedule) . . . . . . . . .
28. Depreciable (depletable) assets (attach scheduie} . . . . .

(a) Less accumulated depreciation (depletien) . . . . . .
29. land . ., . . .

. . . . . . - . . - - . - -

30. Other assets {affach schedule) . . . . . . . . . . .
31. Total assets {line 12, Parth . . . . . . . . . .
Liabilities

32. Accounts payable . . . . . . L L L . L L . .
33. Contributions, gifts, grants, etc., payable . . . . . . .
34. (a) Bonds and notes paycble (attach schedule) . . . . .

(b} Mortgages payable . . . . . . . . . . . . .
35. Other liabilities (attach schedule) . .
36. Total liabilities (line 13, Part®). . . . . . . . . . .

Net Worth

37. Capital stock or principalfund . . . . .

- - . - - . . .

38. Paid-in or capital surplus . . .
39. Retained earnings or income fund
40. Total pet worth . . . . . . . . . .+« « « . .
41. Total liabilities and net worth - . . ;- -

RAREE TR o v - . - 51410400 677 130M Do osP
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STATEMENT BY DOMESTIC CORPORATION
THIS STATEMENT MUST BE FILED WITH CALIFORNIA SECRETARY OF STATE (SECT. 3301. CORPORATIONS CODE)
PLEASE READ THE INSTRUCTIONS ON THE BACK OF THE FORM BEFORE COMPLETING.

/\‘I-C;"tjy _ \

THE CORPORATION NAMED HEREIN, ORGANIZED UNDER THE LAWS OF THE STATE OF CALIFORNIA, MAKES

THE FOLLOWING STATEMENT:

1. ADORESS & LOCATION OF IT§ PRINCIS AL OFFICE BHTE OR ADDM | 1A ‘u
CALF,
998 Divisadero Street San Francisco | 94115
S e aDonEa ¥ DeTERTNT e e R —— TR
P.0. Box 15156 San Francisco ! 94115
CITY & SYATE ] e cone
THE NAMES OF THE FOLLOWING OFFICERS ARE:
3
PRESIDENT: CARQOLYN LOOMAN T
4A 48
mézo.F.%&a@.%',s.,.éEm& wrne, | 520 Frapeiggo CA ad %
\ncs PRESIDENT:  Johnny Brown
[y ]}
O BOX 80D} San Fra nvcgil'r lo CA 92'&}0195 |
SECRETARY: Andrew M, Silver __1
BA '

" gi1ys

-

Tneasuren
" I
e BOE MO

104

28335

San Frggq;ggo CA

DO NOT WRITE N THIS SPACE 1.

O £:0 Wi

DAY JIulj'_ _!_22 _wr Fresident

.Mogo—mM

BiG{P URL OF CORPORATE DEFICLR

TiaThu 0L/2e 254853-A
:(.i'l!"l-
w411+

[
| mLEASE DO NOT ALTER THE PAEPRINTED CORPORATE NAME AND ADDRESS

LeUL LTTYy INC.



21> nayes bLreec odall Franclisco THALV &
: San Francisco
WUMBER AND STRERT § 1 0. BOX N0} ey L COUNTY B CODE
. L MALING ADORESE IF DoF FEAENT sreAN {BA ti ]
P.0. Box 15156 San Francisco, Califormia | 94115
— &ITY & STATR D CODE
THE NAMES OF THE FOLLOWING OFFICERS ARE:
3
PRESIDENT: CA}_QLYN LOOMAN
‘ 855 Fillmore Street “5an Francisco CA “ 94115
PUBERS OR RERIDENCE ADORIII__I!O NOT USE PO, BOX NO.} oIty & BTATER Dr CODE
8.
VICE-PRESIDENT: ,;f P'HNNY BROWN .
P.O. BOX NO.) CITY & STATE e CODE
;ECRE‘rARY: AN“I‘)‘;F;EW M. SILVER
C/ 3 A L 3
b7 m._- ws | San Frapgiggo 2 &
% casumen: ANDREW M. SILVER
MAME
WUSINESS (X3 X NO.} CITY & BTATE o CODE

FORM C-112

DO NOT WRITE N THIS SPACE | 11.

DATE 2/9,76

w 16

gAMl OF CORAPORATE OFFICER

e President

FEE NOXE

7627450 01/30 198

S!.h OI'E A}agISCOZACTION EQUALITY, IRC.
SLL FRANCISCO, CA 94115

PLEASE DO NOT ALTER THE PREPRINTED CORPORATE NAME AND ADDRESS

. wmmm ———— -



FRANCHISE TAX BOARD

SACRAMENTO, CALIFORNIA 95857

Please remove the preaddressed label below and attach it to the return filed. If someone other than
the taxpayer prepares the return, please use the label. Correct the address if necessary.

D-7627450 SFSAE Lt 12 01/28/776

SEN ERANCISCO ACTION EQUALITY, I
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1977 — INSTRUCTIONS FOR FILING FORM 199
Exempt Organization Annual Information Return

FRANCHISE TAX B D,

*RAMENTO, CALIFORNIA 95857

RlcA -

All forms referred to In these instructions are available at any of the Franchise Tax Board offices.

GENERAL INSTRUCTIONS

A. WHO MUST FILE A RETURN—AIl exempt organiza-
fions and some nonexempt charitable trusts must file an annual
information return (Form 199) and pay a $5.00 filing fee (some
exceptions), unless these instructions excuse them from filing the
form. The requirement to file a Form 199 is the same as the
filing requirements for the Federal Form 990, except that chari-
table remainder trusts which are private foundations must file
Form 199 rather than a trust return, and some branches of
groups may not be permitted to be included in a group return,
Also, some mutual and cooperative organizafions which are
exempt under federal law are not exempt under Califernia law,
Organizations that are not required to file a Form 199 are
required to file the simplified Form 1998, which does not require
the payment of a filing fee. Private foundations have additional
filing requirements; see below.
An annual return on Form 199 is required of all organizations
exempt from tax under Section 23701 except:

(V) A church, an interchurch organization of local units of a
church, a convention or association of churches, or an
integrated auxiliery of g church such as men’s or women's
organization, religious school, mission society, or youth
group. ‘

(2) An exclusively religious activity of any religious order.

(3) An organization (other than a private foundation, as de-
fined in Section 23709 and the regulations thereunder),
the gross receipts of which in each taxable yeor ars nor-
mally (see definitions) not more than $5,000.

(4) A mission society sponsored by or cffiliated with one or
more churches or church denominations, more than one-
ha'f of the activities of which society are conducted in, or
directed at persons in, foreigr. countries.

{5} Nonprofit exempt organizations formed to carry out a
function of the State, or a public body that is carrying out
21:: function and is controlled by the State or a public

body.

{6) A refigious or apostalic organization described in Section
2370%k. These organizations must attach a completed
Form 565, Partnership Return of Income, to Form 1998B.

Note: A stock bonus, pension or profif-sharing trust exempt
under Section 17631 is not required to file any report
with the Franchise Tax Board, unless it has unrelated busi-
ness income of $1,000 or more which requires the filing of
Form 109, Exempt Organization Business Income Tax Re-
turn, See Section 18405.

NONEXEMPT CHARITABLE TRUST—A nonexempt charitable
trust described in Section 4947(a)(1) of the Internal Revenue
Code which is treated as a private foundation under Section
509(a) of the Internal Revenue Code is required to file Form 199
{not Form 541) and to comply with the reporting requirsments
of a private foundation. Other charitcble remainder trusts ond
split-interest trysts file Form 541.

PRIVATE FOUNDATIONS—A private foundation must com-
plete Part | of Form 199 and pay the $5.00 filing fee. 1t must

alea romalate Dart 1l and fiemish athar infarmatlion ar 8 e
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furnish substitute information as fo'lows:

(1) Furnish a completed copy of the current Registry of

Charitable Trusts Report, Form CT-2, or

(2) Furnish a compleféd copy of Federal Form 990-PF, with
appropriate schedules. - :

Failure to file these-documents on or before the due date will
subject the organization to penalties as provided in the law. The
simplest way to satisfy the Franchise Tax Board filing require-
ments is to complete Part 1 of Form 199 and attach a complete

copy of the current Registry of Charitable Trusts Report, Form

B. WHO MUST FILE FORM 199B—All exempt organza-
tions excepted from filing Form 199 (see above) are required to
file an Annual Information Statement on Form 199B.

be filed with the Franchise Tax Board, Sacramento, CA 95857,
on or before the 15th day of the fifth month (within 4% months)
following the close of the accounting period. An automatic ex-
tension of time to file, for o period not to exceed six months,
will be granted upon timely application. Submit Form FTB 3504
to the Franchise Tax Board before the due date, if an extension
of time to file is needed.

€. WHERE AND WHEN TO FILE—Form 199 or 1998 must

D. PAYMENT OF FILING FEE—AIl organizations required to
file Form 199, except those described below, must pay a $5.00
filing fee with Form 199, If payment is not made on or before
the due date {or extended due date) the fee is $10.00 unless
there is reasoncble cause for late poyment. Orgonizations per-
mitted 1o file Form 1998 are not required to pay the $5.00 filing
fes. Organizations required 1o file Form 199 but not required to
pay the filing fee shouid check the appropriate box on line 21
of Form 199, Organizations exempt under Section 23701d which
are not required to pay a filing fee are described as follows:

- {1) Exclusively religious organizations.

(2) An exclusively educational organization exempt under
Section 23701d, if such organization normally maintains
a regular faculty and curriculum and normally has a regu-
larly organized body of pupils or students in attendance
at the place where its educational activities are regularly
carried on.

{3) An exclusively charitable organization, or an organiza-
fion for the prevention of cruelty to children or animals,
exempt under Section 23701d, if such organization is
supported, in whole or in part, by funds contributed by
the United States or ony state or political subdivision
thereof, or is primarily supported by contributions of the
mmmamrsal emerbalis
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(4) An organization exempt under Section 23701d, if such
organization is operated, supervised, or controlled by or
in connection with an exclusively religious organization.

NOTE: An organization which conducts a substantial charitable
program in conjunction with a substantial educationa], scientific
or literary program does not mee the requirements of any of

the exceptions set out above.

E. PENALTY FOR FAILURE TO FILE ON TIME—If on
organization or trust required to file o Form 199 fails to file
the return on or before the due date, it will have to pay $5.00
for each month (or part thereof) after the due date, not 1o

exceed $40.00, unless it can be shown that the failure was due

Page 1
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to reasonable cause. Also in the case of a private foundation,
the Franchise Tax Board may moke written demand that such
delinquent return or foundation report be filed within a reason-
able time after notice of mailing such demand. The person fail-
ing to fite {unless it can be shown to be due to reasonable
cayse) will have to pay $5.00 for each month (or part thereof),

nat tn axcosd $25 0o, aftar tha pg_rinr' nrpi_regi
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NOTE: Failure to file Form 199 or 1998.

The corporate rights, powers and privileges may be suspended,
or the exempfion from tax may be revoked, for failure to file a
return or statement or pay the filing fee, or penalties, within cne
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F. GROUP RETURNS:

General—Lorge organizations with a central, parent, state or
district office and with numerous branches or local units, may
qualify to file o group return. Group returns greatly simplify
the reporfing process and it is urged that serious consideration
be given to this method of reporting. It relieves the individual
units or branches of the requirement to file annual returns, and,
in most cases, does not increase the burden of the parent
organization. .

Inquiries regarding group reporting may be directed to any of
the Franchise Tax Board district offices, or to the aMention
of the Exempt Organization Section, Franchise Tax Board,
Sacramento, CA 95857.

G. SIGNATURE AND VERIFICATION..The form must be
signed by the president, vice president, treasurer, assistant treas-
urer, chiet accounting officer, or other corporate officer (such as
tax officer) who is authorized to sign. A receiver, trustee, or as-
signee must sign the form if he is required to file on behalf of
the organization. If the form is filed on behalf of a trust, it
must be signed by the duly authorized trustee or trustees. The
form must also be signed by any person, firm or corporation
who prepared the form. If the form is prepared by a firm or
corporation, it should be signed in the name of the firm or cor-
poration, The verification is not required if the form is prepared
by o ragulas Sull Hima amolavas
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H. LABEL—If you received a form from the Franchise Tax
Board with a preaddressed lobel, please affix the label to
the name and oddress area of the form you file. If the name
or address on the label is wrong, draw a singla line through the

U P SRRt SN | e abe ek C—ato . WE

inctitect portion and enfer the correct information. The organi-
zation’s permanent address or the address of the treasurer, who
should receive next year's form, should be used.

I. FINAL REPORT—If the organization becomes inactive and
* this is the lost report to be filed, write “FINAL REPORT” at the
top of ihe form.

J. FORM 109—Every organization exempt from tax under
Section 17631 or 23701, except organizations controlled by the
- State, must file o return on Form 109 {(Exempt Organization Busi-
ness Income Tax Return) if the gross income derived from an un-
reiated business is $1,000 or more. There are special rules, in-
cluding rules for organizations described in Section 23701g and
237014, for unrelated debt financed income, rents, advertising
income and income from controlled subsidiaries. The rules for

exempt Californio organizations, except churches, are the same
as the rules for the federal government, Churches wers mads
subject to the tax on unrelated business income in 1970. All pro-
visions of the tax on unrelated business income are applicable to
churches and other arganizations for income years beginning on

or after Januory 1, 1972. The return is normally due on or

A (e~ .

before the 15th day of the third month (within 2% months)
following the close or the arganization’s income year. Form 109
may be obtained from any Franchise Tax Board office. See
Form 10% for detailed instructions.

K. Form 100—HOMEOWNERS ASSOCIATIONS—A home-
owners association exempt under Section 23701t must file the

4 Ly, __
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Association taxable income” in excess of $100.00,

"Homeowners Associafion taxable income” means cll income
received during the taxable year other than amounts received
from membership fees, dues or assessments.

L. FORMS 596 AND 599—Every organization engaged in
a trade or business (which includes for this purpose all exempt
functions} shall file information returns on Forms 596 and 599
to report payments of compensation (not subject to income tax
withholding), dividends, interest, rents, royalties, annuities, pen-
sions, etc. See Form 596 for additional instruciions ond fling
requirements, .

The reporting of salaries, wages or other compensation for per.
sonal services subject to income tax withholding is made on the
Stote copies {part 2) of Federal Form W-2 and State Form
DE 43, Reconciliation of fncome Tax Withheld and Tronsmitial
of Forms W-2. These are to be filed with the Department
of Benefit Payments, P.O. Box 105, Sacramento, CA 95801.

M. DEFINITIONS:

Gross Receipts for Purposes of this Return—Gross re-
ceipts means the gross amount received by the organization
during its annual accounting period from gll sources without
reduction for any costs or expenses; including for example—cost
of goods or assets sold, cost of operations, or expenses of
earning, raising ot collecting such amounts. Thus, gross receipts

inaliiada kit mea nat limitad $n 1) tha srsce cmenes bt sosatuad e
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contributions, gifts, grants and similar amounts without reduction
for the expenses of raising and collecting such amounts; (2) the
gross amount received as dues or assessments from members or
affiliated organizations without reduction for expenses atirib-
utable to the receipt of such amounts; (3) gross soles or receipts
from business activities, including business activities unrelated
to the purpose for which the organization received an exemp-
tion, the net income or loss of which may be required to be re-
ported on Form 109; (4) the gross amount received from the sale
of assets without reduction for the cost or other basis of the
properiy and expense of sale; and (5} ithe gross omeuni
received as investment income such as interest, dividends, rents
and royaliies.

Normally not More Than $5,000—For the purpose of or-
ganizations described in paragraph A-3, or paragraphs D-1, 2, 3
or 4 above, gross receipis of an organization cre normaiiy not
more than $5,000 if:
(1} in the case of an organization which hos bean in existence
for one year or less, the organization has received, or
donors have pledged to give, gross receipts of $7,500 or

lase Aurina tha Beet vane af ha acmanicaiina
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(2) in the case of an organization which has baen in existence
for more than cne, but less than three years, the average
gross receipts received by the organization in each of its
first two years are $6,000 or less, and

) in tha rmea nf am dcsmmmivation whish hee hase fm aototomnea
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for three years or more, the average gross receipts re-
ceived by the organization in each of its immediately pre-
ceding three years, including the year for which the return
is filed, are $5,000 or less.
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FORM 199—PART }

Line 6. Gross contributions, gifts, grants, and sim-
Hloar amounts received.—Private foundations, regardless of
amount of gross receipts, and other organizations with gross
receipts of more than $10,000 must attach an itemized schedule
where money, securities, or other property oggregating $5,000
or more is received directly or indirectly from one person in
one or more transactions during the year, showing the name,
address, date received, and the total amount received from each
such person.

An organization described in Section 501(c)(3) of the Internal -

Revenue Code which meets the 33% percent support test
under the Federal regulations under Section 170(b){1)(A)(vi) of
the Internal Revenue Code, without regard to whether such
orgonization quoalifies as an organization described in Section
170(b)(1}{A) of the Internal Revenue Code, need only furnish
the above information for o person tontributing $5,000 if the
contribution also exceeds 2-percent of total contributions and
bequests received during the year.

Organizations, in determining whether a person has contributed
$5,000 or more, need only aggregate gifts of $1,000 or more
from such person. Separate and independent gifts need not be
aggregated if less than $1,000. Also, if a contribution is in the
form of property (other than securities), the organization need
only furnish a description of such property. I the property
consists of securities for which market quotations are readily
available, the description and fair market value of the securities
. ‘must be submitted.

The term “person” includes individuals, fiduciaries, pariner-
ships, corporations, associations, trusts and exempt organizations.

An organization, other than a private foundation, need only
report the name and address of the contributor where it has
actual knowledge of the contributor. For instance, an organiza-
tion need not require an employer which withholds contributions
from the compensation of employeés and pays over to the
organization periodically the total amounts withheld, to specify
the amounts paid over with respect to a particular employee. In
such case, unless the organization has actual knowledge that a
particular employee gave more than $5,000 (and in excess of
the 2 percent requirement mentioned above), the organization
need report only the name and address of the employee and the
total amount paid over by him. :

Organizations described in Sections 23701b, 23701g, ond
23701/ that receive contributions or gifts to be used exclusively
for the purposes described in Section 17214, must attach a state.
ment with respect to all gifts which aggregate $1,000 from any
one person showing (a) the nome of the donor, (b) the amount
of such contribution, (c) the specific purpose for which such con-
tribution was given, and (d) the specific use fo which such
contribution was put. If the contribution or gift is fronsferred to
ancther organization, the statement must include {a) the name
of the transferee organization, (b) a description of the noture
of such organization, and (c) a description of the relafionship
between the transferee ond transferor organizations. Such or-

aanizatiane must alen attmch o ctntamant shawina tha total dollar
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amount of contributions and gifts received.

Line 8. Total gross receipts.—-See General Instruction
“M" for definition of gross receipts.

FORM 199—-PART U

Election to complete first page of Form 199 only—Organiza-
tions (other than private foundations) with gross receipts of
$10,000 or less only need to complete Part I. Organizations
{other than private foundations) whose gross receipts are more

SPECIFIC INSTRUCTIONS FORM 199

Poge 3
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than $10,000 must complets Part Il of Form 199, or atach a
completed copy of Registry of Charitable Trusts Report, Form
CT-2 (current revision), or a completed copy of Federal Form
990 including Schedule A, if appropriate, or Labor Department
Form LM-3. Private foundations must furnish information for
Part il plus additional information. Reporting requirements for
Private Foundations can best be satisfied by following the instruc-
tions s;t out in the paragraph entitied “Private Foundations” en
page 1.

Line 6. Sale of assets.—Attach a schedule showing with
respect to each asset (whether or not depreciable) sold or ex-
changed: (a) date acquired, manner of acquisition, date sold,

and to whom sold; (b) gross sales price; (c) cost, other basis,
or value af time of acquisition if donated (state which); (d) ex-
pense of sale and cost of improvements subsequent to acquisition;

and (e), if depreciable property, depreciation since acquisition.

The gross sale price should be entered on Lline 6 of Part Il
and the cost or aother basis, expenses, ete. (less depreciation if
applicable), should be totaled and entered on Line 3 of Part I

Line 9. Coniributions, gifts, grants, etc., paid.—
Private foundations, regardless of gross receipts, and other or-
ganizations with gross receipts of more than $10,000, attach a
schedule fo support coniributions, gifis, grants, scholarships, etc.,
showing: (a) each class of activity; (b} separate totel for each
activity; (c) name and address of denee and amount of distri-
bution to donee; and (d) relationship of donee, if related by
bleed. marriage, adoption, or employment (including children
of employees) to any person or corporation having an interest
in the organization such as creator, donor, director, trustee,
officer. etc. Activities should be classified according to purpose
in greater detail than merely charitable, educational, religious,
or scientific. For example, payments for nursing service, or lab-
oratory construction, for fel'owships, or for assistance 1o indigen
families should be so identified.

In the case of a contribution, ete., to a trust, association or
corporation, private foundations shall also indicate the organi-
zational status of each donee; such as private foundation, op-
erating private foundation or other public charity, ete.

Wheres the fair market volue of the property at the time of
disbursement is the measure of a contribution, the schedule must
olso show: (a) description of the contributed property: (b) book
value of the contributed property; (c) the method used to de-
termine the book value; and (d) the date of the gift. In such
case the difference between fair market value and book value

should be reflected in the books of account.

Line 11. Compensation of officers, directors and
trustees.—All organizations must attach o schedule of officers,
directors, trustees, or individuals having similar responsibifities,
showing, for each, their nam=, address, social security number,
position, compensation, and time devoted to position,

Line 16. Depreclation and Depletion.—For depreci-

. ation, attach a schedule {or use Federal Form 4562, Depreciation)

thowing: (a) description of property; (b) date acquired; (c) cost
or other basis {exclude land); (d) depreciation allowed or allow-
able in prior years; (&) method of computation; (f) rate (%) or
life (years); and (g) depreciation this year (total additional first-
year depreciation claimed must be shown on a separate line of
the depreciation schedule).

Attach Federal Form T if a deduction is cloimed for depletion
of timber.

Balance Sheets.—The balance sheets should agree with the
books of account or any differences should be reconciled.
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LOCATION OF FRANCHISE TAX BOARD OFFICES

Toll Free
Address Zip Code Telephone

Bakersfield 1300 Seventeenth Street 93301 (800) 852-5711
Ef Monte 9660 Flair Drive 91731 (800) 852-5711
Fresno 2550 Mariposa Street 93721  (800) 852-7050
Long Beach__ 3530 Atlantic Avenue a .. 90807 {800) 852-5711
Los Angeles 3200 Wilshire Boulevard 90010 (800) 852-5711
Oakland 1916 Broadway 94612  (800) 852.7050
Sacramento. 1912 1 Street .. . 95814 (916) 355-0370

Outside Sacramento Metropolitan,

see white pages of your local

telephone directory.
San Bernardino 330 North D Street . — 92401 (800) 852-5711
San Diego 1350 Front Street __ 92101 (800} 852-5711
San Francisco.. 345 Larkin Street 94102 (800) 852-7050
San Jose ...—.1570 The Alameda... ... 95126 (800) 852-7050
Santa Ana.... B 28 Civic Center Plaza ... ... ... 92701 (800) 852-5711
Santa Barbara . 41 Hitchcock Way 93105 (800) 852-5711
SantaRosa _447 College Avenve 95402  (800) 852-7050
Stockton.__ ... . 31 East Channel Street ... 95202  (800) 852-7050
YanNuys__. . 8155 Van Nuys Boulevard . . . 91402 (800) 852-5711
OUT OF STATE OFFICES:
Chicago, L. .. _._...150 North Wacker Drive .. ._____ ... 60606 (312) 332-4025
New York, NY______..____ 1271 Avenue of the Americos.__ 10020 (212) 581-0100

TAX FORMS REQUEST

Sacramento and locations outside California call

From all other areas within the State of California call (Toll Free)

< o

. (916) 322-8932

(800) 852-7700

sta12-400 8.77 2034 (Do osp
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INSTRUMENT ACCOUNT NO. BALANCE ON DEPOSIT INTEREST RATE INTEREST PAID —YEAR TO DATE
CERTIFICATE 0045 63-000 . $378.68 5.0000 $9,.,22
NEXT INTEREST PAYMENT DATE GF DEPOSIT INTEREST DUE TO MATURITY MATURITY DATE TAXPAYER'S 1.D. NO.
) LY., F. - - P . _
$=-30-T8 3~-31-69 1-03-84 562-56=-8953

RONALD W GRIMM
SUSAN L GRIMM

15 HARTE AVE

SAN RAFAEL CA 949501

DATE OF NGTICE

6-23-78

THANK YOU FOR LETTING US SERVE YOU.

$4.66

CUSTOMER NOTICE/TIME DEPOSIT ACCOUNT

ON  6~30-78, INTEREST IN THE AMOUNT OF
WAS REINVESTED TN THIS ACCOUNT.

~&>~WELLS FARGO BANK

530

ZTTGTA{11/76)

. WATIOMAL ABBOCIATION

-~

SAN RAFAEL OFFICE

THIRD &€ A STREETS

SAN RAFAEL CA 94901

PAYOR'S 1.D. NO. 94-0252125

FQ
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STATE OF CALFORMNIA o ) r. m
FRANCHISE TAX BOARD /f /-C %_J‘ -

REQUEST -FOR
PAST DUE RETURN

Date: 07/21/78

SaN FRANCISCO ACTION
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Corporate No.: 7627450 SFS5A
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P O BOX 15023 Income Year Ended: Les3Lr791
SN FRANCISCO CA 94115

Due Date of Return: 03/127178

We hove not received your Information Return or Statement for the
income year ended 12/31/77 . As required by law, we are making
a formal jegal demond thot the return or statement be filed.

Every organization exempt from tax, even though inactive or operating
at a less, is required to file a return or statement for each income period
and pay the opplicable fee until dissolved or withdrawn. (See reverse
side for filing requirement and poyment required.)

You should resclve this motter now by filing the return or statement,

properly signed and dated, together with the payment of the appli-
cable fee and penalty.

Please contact us if you have any questions regarding this request.

Nl FASER TVOLE M
FLEASLE HTFL W

A
W
2
&

DO NO

Change year

‘ Change address D

Address, if different from that shown:

Number and street

City, state, 2ip code

Signature Telephone Number

Data

EXEMPT SECTIuN
TELEPHONE (916) 3254392

FTS MM {1-7T)
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Law Office Report No. 30 | May 13, 1978 Page 1 " from June
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1. Gregory Watkins and Charles Williams - Here are another batch ‘of
MailaTn pnnnﬁ+ﬂ to bhe divided between the 2 of them and filled-

PlEd el = ALli AT WL v s N e W e e i AT

out and mailed back to me all together. I'm not sure who has

this responsibility; maybe Rita Tupper? 1 noticed she handled
Linda Arterberry's letter to p.c. Anyway, get these filled out

and return to me. There's enough for 7 each, _

Also, each have hadtheir probation officers changed, and a letter
from both of them would be nice., The probation officer now is:
Lawrence Mitchell, Senior Probation Officer, Adult Probation Dept.,
Hall of Justice, 880 Bryant Street, Room 200, San Francisco.

2. Regarding sending over supplies to Tish, I have checked for one
last time the 8 filing cabinets and found some 77 stuff for
Valley., I am gradually sending over everything, piece by piece
as people go out and I can send duffel bags out. What I want to
know is, in order of priority, which do you want first:

Valley, Truth, P.T., 1976 rest homes stuff, cancelled checks for

all accounts, Touchette's old records dating back to 69 (!),
You want me +n burn the needs q11hq, right? ’

| ] [ S ol ¥ Yo e SR Y

3. Ve are in the process of clearing the back lof of cares to comply
with Redevelooment demands and some of these cars have no pink
Slips, ZEX HKXXHEMXREEHXAXIAARXFAXALXANAXthese cares are
immovable, having had parts taken out of them over the years to
put in others., Junk yards require pink slips, So, the alternative
is to driwmximamxkersxardxkzre take them to out of the way places
and dmmp them. Eventually they will be picked up, the owner
notified, and if no one claims the car, the cer will be put up
for auction by the State. Most of the cars belong to people
overseas so no problem. But one belongs to the Purifoys.

We will not junk this car as the Purifoys would be contacted and
that would cause unnecessary waves. But, how do wm you suggest
we handle this situation with the Purifoy car? VWhen Mildred was

here, she was the contact with them.
r



Law Office report #44 Auguxt g', 1978 from June page 1
1. Reply papers filed by TOS in answer to our complaint filed in our

lawsuit against him: 3 copies attached. Answer to Complaint;
Memorandum of Points and Authorities; Declaration of TOS; Declaration
of Steven Katsaris; Declaration of James Cobb; Declaration of Wade and
Mabel Medlock; Exhibits including TOS resume sheet, Mendocino Co.
Board of Directors Resclution of Commendation to TOS, Katsaris letter

to lie detector agency; complete copy of Katsaris v. P.T. lawsuit with
exhibits,

cour H nan on the day of the

hearing on our order to show cause: Charles was in Marln County still
in his murder trial so he had James Pesonen of his office appear in
his place for this hearing. Leona, Tim Clancy and myself arrived

at the courtroom about 9:25 am; the judge called the calendar and
Pesonen walked forward to present the case when our case came up,

TOS and the Mertles were out in the hall and did not come into the
courtroom, Neither did Hallinan. Pesonen talked with the judge

and the judge granted the injunction agai: st Stoen, but there was

a temporary techn1ca1 delay because in completing rhn SUMmMOnNs
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wheh showed that Stoen had been personally served, I neglected to
add that he had been served with the order to show cause. He had
been served with it but the court had to have proof of that, and
Pesonen explained to the judge that he would have the process
server (Tom Adams) provide that proof, which would have been some
declaration of some sort., The judge was satisfied, and said he
would grant the injunction after shown proof that Stoen
had been served with the order to show cause. Pesonen left the
courtroom; Leona, Tim and myself hurried after him to catch up and

[ =R ¥a HFOST LA LinL LAt LSy L L

find out what we had to do to connect Tom with Pesonen. We caLvht
up with him around the corner and down a long hall, and stood
talking with him there. We had our backs turned and as we were
talking, someone walked up to me and said, these are for you June,
and plunked down in my hand summons and complaints in the Medlock
and Cobb suits. I turned around and saw a woman in a wig walking
away; Leona later told me it was Deanna Mertle., So we rushed over
to Garry's office, primarily to get out of there in case they would

J
want to serve anyone else. While we were at Garry's office,

waitingz for Pesonen, the court called again and it turned out that
after Pesonen and ourselves had left the courtroom, Hallinan came

in discovering what happened. He explained to the judge that

he had been expectlno Charles Garry and dldn t realize that Pesonen
was appearing for us. He submitted Stoen's papers in reply to our
complaint and of course the judge revoked his prior judgment against
Stoen, continued the whole thing until September 7.

D

- Amcr e 11 vl t+h l-\—\.-"l o ahmiit tha TaggeoindF Ha 1:|ntt‘l

The next Gdy we taixke vith Charles about rthe lawsult. e wants:
(1) GENE CHAIKIN to go carefully throuzh the whole thinz and
submit his analysis immediately to Charles. (Charles demanded that
everyone there who would Ordlnar‘ly analyze the attached papers

come to Georgetown and do it so he would get it back faster.

We made our usual protests, but realized that he just doesnt understand
how things work with us, so we went on about our buciness, knowing

full well we would just send these on with the reports...)

-

juh



Law Office Report #4u August ¥, 1978 from June pag

1
-3

- o ( ]/CQ Ce

continued

He wants (2) Maria to come back for a week at the most to be in a
deposition, A deposition would inveolve both Charles and counsel for
Stoen, and they would ask her questions, much like a cross-examination
at a trial., Also, since Stnen is .attorney of record for Katsaris,

I'm not sure which attorney would be asking her questions for the
other side, Hallinan or Stoen, . The deposition éannot be held

in Guyana; because it has to be done where bttorneys for both sides
can be present, otherwise it is not admissible in court., He said

"I need that, is it possible to get it here in my office?” He would
not need her in the next 2 or 3 weeks, but soon. He would not need
her to stay for the duration, but he would want her to come for

the deposition. (3) he wants us to go through the papers on this
side and factually analyze which is true and which is not true;

i.e., when Stoen says that JJ would testify such and such, etc.

He wanted to know if what Stoen says in the Answer (see page 6) about
Carol Stahl was true - if she went because her daughter was really
sick or if she went because we wanted her out of her; in other

words, did we really try to dupe him? We said no, it was not

true what Stoen said, that she really went there for her daughter.

He said, if it isn't I want to know, you can tell me, but I just want
to know it straight. The feeling is here, though , that if we

really let him have it straight, he would take it emotionally,

and it would lead further to the existing credibility breakdwon

that be feels with us on this side. (4) As far as needing affidavits
etc., he says he doesnt know what he wants yet. Hallinan's memorandum
of points and authorities (page 5) talks about lack -of specifics

or affidavits, but Charles said he isnt ready yet, doesnt know what
he wants inthe way of affidavits, he would only repeat over and over
that he wants Maria to return for a week for a deposition.

We re-emphasized that we would like for him to travel to Guyana himself
and get the straight story. We want him to do this because everytime
now that we go in there, he listens less and less to strategy from
us. He resents being told what to do, and told us so yesterday.

He more or less resigns himself to it, but with that comes an
attitude of alofness - if we get in tourlble, he can always get himselv
out of it, ktc. Sometimes he gets really interested and involved,
but as our stories change from day to day, he pulls back. Leona
thinks and I would tend to agree that if he goes, one of us ghould go
with him, because when he comes back, there would be no way for us on
this end to know what he was told there. He could always cntinue
blowharding himself through and we wouldknt know what he had been
told to do by people over there. This should be seriusly considered
and soon, because even phone patches dont do the trick. When JJ talked
to him over the phone patch and we were in the office, he was reading
his mail and talking to Pat over the phone patch. Leona told Pat to
be quiet, but Pat continued to divért Charles' attention from Jim's
words, Also the radio gets heavy qrm inthe miédle of a phone patch

and Charles just turns his ears off. We are all very much aware over

here (Leona, McElvane, Jean, Clancy and myself) that Pat plays a .
major part in diverting him from concentrating on our case; when she’'s
around, he treats us with much less respect, as if he constantly has

to put on a show for her and put us down, We end up inevitibley in

-



. . /ﬁi'l‘<:‘ (}_Cr,f
Law Office Report #u- August 5, 1978 frow June page 3

arguments or a stand-oof, particularly about Dewitt.

It is understood that he and we do not agree about handling Dewitt,
but when Pat is there, he becomes extremely emotional about the
matter; when she's not, xhe he's more likely to resign himself

to our decision. '

After he read the TOS lawsuit answer, he said it is clumsily done
and he thinks that TOS did it and Hallinan just put his name on
top. It is not Hallinan's style or quality. Personally, we are
not impressed with Charles' style either, because if Hallinan had
submitted his Answer a week or so before hbe hearing rather than
at the last minute at the hearing, Pesonen would have had to argue
the matter in court, Even if Pesonen had been able to continue

it on the theory that Charles would be best equipped ta take the
hearing on, the papers that Charles has submitted up to now do
not support anything; they are just the complaint and the order

to show cause and memorandum insupport of order to show cause,

and Carol Stahl's declaration, no more affidavits, no more
written evidence. Also, in regards to the 3 lawsuits, we have

no written specific evidence that shows us that TOS actually

was involved in the legal advice i,e. telling Katsaris to go to
Guyana to avoid conservatorship/doinz Medlock property transfer/
being involved with Cobb, We have telephoned statements about

the Katsaris advice, but no court affidavits, We have nothing

in our papers over here that shows TOS had any part in the Medlock
property transaction., We would need an affidavit submitted in
court because there are no escrow papers or notes or real estate
commitee notes, nothing what we can find after having gone through
everything here that we have to look through, that shows that

in writing TOS was involved with that property transfer, Since
we have the burfden of proof, we are going to have to produce
something along the way. As far as Cobb - the only thing I have
found so far is the attached brief note, which at the top is
written COBB in Buford's handwriting. I showed this to Garry -

he wants an explanation from Buford about when this was and what
part TOS had in it. Right away. But what else is there, in
writing? Of course, the next conclusion is that we dont intend

to pursue any of these, and that may be the case,

We have of course not told Charles any of this; and we have not
and will not talk about not pursuing the thing, but =nar

if there are going to be any supporting declarations or a ffidavits,
they better be produced from over there soon. That's another
reason we'd like for him to go over there, &s soon as possible.

Re the allegation that radio instructions were that Carol was to go
over, Charles wants to know how or where TOS would have gotten such

e o s s e ose % PN - " :
information if it is not true, as we say it is not true, "I am going

*yBnoud jou 3nqg

to have to find out where he got that information," Especially since it's

obvious now that they're intercepting our radio communications.

Re Hallinan representing Stoen - this disturbs Charles, since he has

some respect for Hallinan, and he wants to know how would Stoen
convince Hallinaa to represent, whezn the Hallinans were our friends.
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2. Today Leona and I brought Walter Duncan into Charles office for
an interview and Walter told how TOS came over to his car when he

was parked atr a bno cton in QT' 'l"ﬂQ +nld |'|1m not to go to r'nyﬁr\n
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because his papsport would be conflscated and he'd never get back;
khag and the usual stuff - up to now Walter had told Leona he would
think about it when she asked him to put it down in writing. But
it turned out that Walter has been a friend of Jim Herndon,

Charles' partner, for 30 years, and that Walter knew Charles.

So Charles went readily in to see Charles, and Charles put on the
sell job about the project that he always does, and very carefully
explained about TOS. At the end, Walter agreed without hesitation

:
tk sign an affidavit, and a copy of it is attached to this report,

Charles had it drawn up as part of the court action and he intends
to file it, Therefore, he does not want any of it published.

He stressed that over and over to me after Walter left - he does
not want us to send @t out to anyone - he did not want us to put
it over the radio. 1In other words, he doesnt want to educate the
other side before he gets it in the court record.

3. Re the Medlock situation - pncc1h111i‘v of indictment of Bedbrd:

AT AL A Al e L SO § LN i & - PR Ly L

The trouble with Charles in this case is that he reacts from a

defense position - he doesnt realize the significance of an

indictment of Bedford. He says that if Hedford does get indicted,
Charles will ask Leo Branden to handle the case., Branden is an

LA attorney who Charles picked to represent Angela after

Howard Moore was bungling it. He wants Branden because Branden

is black, has the black community in his pocket, and is g%k good lawyer.
But he doesnt understand that we want to head off any indictment

whatsoever. He does agree that Bedford should not go to the

meeting between Finklestein and the other 2. But there is some

hint that Charles may not intend to meet with Finklestein at all.

We were meeting with Marshal Bentzman about other matters this

Geek and he let slip that Charles was not going to meet with
Finkelstein, then backtracked and said maybe he wasnt supposed to
tell us that., But when we ask Charles about it, he just says he's
still in his murder trial, he has no intention of calling Finklstein
til he gets out of his murder trial, and that's that, I asked

T F 3+ 111 ot :
if it was possible that they could issue indictment before this

meeting is arranged; and Charles said yes.

We are in a double blnd because if Bedford should move out of 1A
for safe&eepln that leaves Vee and Florida to deal with the rest
of LA, and they "have told Leona that they would have to go with him
because it would be impossible for them to deal with it.

Also, Charles definitely does not want Bedford to take a vac#ition;
he reallzes we are considering it and considered it himself for a

time, but ended up wanting Bedford to saay despite the danger of
indictment because he is mhk needed for the lawsuit against TOS.
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Re the Dotson's - attached is copy of kxam write-up by Pat

when she was called by the LA DA re the Medlocks and the Dotsons.
It is mainly on the Medlocks, and I think Maxhagx Martha has already
sent you a copy of this., kWhat T remember about the Dotsons is this:
In 1976 sometime, maybe 1977, but T think 1976, in Los Angeles,
Rheavina and LA counselors put Mr, Dotson in a resthome, far away
off, someplace difficult to get to, loke Pasadena. He was very
sick, Mrs. Dotson lived in SF communally. She was very upseét
because it was not easy for her to get to him to visit.
Eventually after a lot of discussion, Mr, Dotson was removed from
the resh home and brought upnorth to Mrs. Dotson. This was over
a long period of time, He would come to service with her and

sit in the front row, with a walker.

As far as property is concerned, in 1977 she turned in papers on
property she has in Texas, a lot. Have no idea of what its value
is, but since it was out of state and those cases of out of state
property were always next to impossible to segl, nothing happend
on it and we still have her papers on the property in a file,
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CHARLES R. GARRY, ESQ.
GARRY, DREYFUS, McTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.

1256 MARKET STREET AT CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102
TEL: B64-3131

Attorney for Plaintiffs

SUPERIOR COURT OF CALIFORNIA
IN AND FOR THE CITY AND COUNTY OF SAN FRANCISCO

PEQOPLES TEMPLE OF THE DISCIPLES

OF CHRIST, a nonprofit g
corporation, et al. )
) Plaintiffs, )
Vs ) NO. 740531
TIMOTHY OLIVER STOEN ; DECLARATION OF
)} WALTER DUNCAN, JR.
Defendant. )
)

Walter Duncan Jr. declares as follows:

That 1 have known Timothy Oliver Stoen, known to me as
Tim Stoen, for approximately nine years. I am not a member of
the Peoples Temple.

On or about July 27, 1978, on Thursday, at 3 p.m., I saw
Tim Stoen waiting for a bus at Fourth Street and Bryant while
1 was in my car with my son, Walter Tyrone Duncan, age 19.
I waved at Tim Stoen and he came ovér to me and said the

following:

Vi




GARRY, DREYFUS, McTERNAN, BROTSKY,

HERNDON & PESONEN, INC.
1256 MARKETY STRECGT AT CIVIC CENTER

SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102

064-1431

TEL:
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"I understand that you'are going to visit Jonestown,
Guyana, along with your wife, to visit your daughter there.“
I said "yes, we are." He then said, "don't do it, because
they will take your passport away from you and you will not

vl

be able to return." Then he went on to say that

T4 3 ’
J1 15 TICW

a changed man, he's really mean. He's not what he used to be.
I wouldn't be surprised if he has had anybody killed there
or had somebody killed."

He then said "if Jim Jones was smart, then he would return
John Stoen to me and then I would get off of his back."

I declare under penaltv of veriurv the foregoing is
true and correct. I made this declaration freely and
voluntarilv to attornev Charles R. Garrv on Sundav. August

-~ - A a a . s oamm . S L T ] . - . m .
6. 1978. at the hour approximately 12:01 p.m/ at 56 Market

Street, San Francisco, California 94102.

/ T WALTER DUNCAN,} IR,

1)




* JOHN K. VAN BE XAMP

OFFICE OF THE-DISPRICT ATTORNEY
BUREAU OF INVESTIGATION
COUNTY Od- LUb AHGLn.td

Q1oL

Phone call - Mrxr. Ramirez, DA's office
213-974-3667
July 24, 1978, 11:00 AM

I spoke with Ramirez who indicated he wanted to talk with

Mr. & Mrs. Leonard Datson, Verlina Hollins, Florida Johnson,
concerning the possible crime committed by James MacElvane

and James Joneés - the crime being extortion. He said he
couldn't wait until you were through with your murder case

in Marin and ... " 2 couldn't'you get.a day or two recess so

he could conduct his investigation in your presence. He said
he would attempt to interview these people even though I had
asked him not to and said those were your wishes. He said

a Crime had been committed - when I pointed out to him there
was only a possibility of a c¢rime - he said he stood corrected.
He said he has baen receiving lelters for a month from members
of PT threatening him. I told him.it couldn't have been us
since we diédn't even know he existed until Friday, He refused
to tell me the content of the letters or the names of those who
had written - and said "I know they are members”, Y asked him
how he knew and he said he wasn't under any obligation to reveal
his investigation to me. He asked for the name of the case in
Marin and for the name of the judge we were before. I told him
if he could stop the trial he sure had a lot of power. He went
into the whole crime thing again and I-.said I thought it was silly
to think of asking clients to give information concerning other
clients. He kept referring to the Temple as a business and not

a church - the business being run by Mac and Jorns. I kept sayinc

. L
you represented the church on some occasions and some individuals

within the church on others. I told him he was really interfering
in a Civil litigation pending in the LA courts and he said he
wasn't. I told him there was a counter suit filed against SToen

" the Medlocks attorney and he said it was of no concern of his -

I was just confusing the issues of a commision of a crime. He
indicated he would go ahead and I finally got him to promise

to call you tonight at 6PM. He said he would do so before he
went ahead. He suggested that you call the office and talk to
just anyone on duty. I said does that mean the entire staff is
aware of this case and he said "okay, I will call him.Y

Cilients notified not to speak to anyone through Jean Brown,

CRIMINAL COURTS BLDG.

210 W, TEMPLET STRELT

LOS AHGLLES, CALIF. #0NZ
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DAVID B. FECHHEIMER

/ﬂ-l.ﬂ/

1803 Laguna Street, San Francisco, California g4115

Telephone (415) g2a-g819
Cabje: DAVFECH

August 14, 1978
Charles Garry, Esq.
Garry, Dreyfus, McTernan,
Brotsky, Herndon & Pesonen, Inc.
1256 Market Street

San Franci sco, Ca

Pel= 384 il ity ~ia

Re: KATSARIS vs BRADSHAW, et al

REPORT OF INVESTIGATION

Cheryl Baker
Grapevine School
Redwood Valley, Ca.
(707) 485-7790

Unsuccessful efforts were made to contact Cheryl Baker
at the Grapevine School on Wednesday, August 2, 1978. She
was contacted at the school at 5:40 PM on Sunday, August 6,
1978. She explained that she was training a kitchen crew
Tor the Mayhem Restaurant {located in the basement of the
Palace Hotel, State Street, Uklah, California), but would
meet our 1nvest1gator at the restaurant for an interview the
following day at U4:30 PM. At this time she did not recognize
the name 3Steven Katsarils, and only placed him when our investi-

gator mentioned that he was the director of the Trinity School.
Baker stated that she was not well-acqualnted with Katsaris

as she had only worked at the Trinity School for one shift as
a temporary staff person. She said her only contact with

Katsarlis had been a Job interview which lasted approximately
an hour.

Baker called our 1nvestigator at 10:30 PM on Sunday, August
6§, 1378. She iInstructed our investigator not to drive up to

Ukiah the next day. She saild she had talked to her attorney who
told her she might be called as a witness if she talked to an
investigator. She sald she d4id not want to become involved, and
hence did not wish to grant an interview. After a moment of in-

nocuous conversatlon our Investigator asked if Katsarls had ever

made a8 pass at her, She did nct answer the guestion, but replied:

Baker: This is a small town and I don't want to get involved,
especlally wlth the People's Temple. I really don't
want to be involved at all with them. So I don't want
to talk with you.

Investigator: Did Katsaris ever make a pass at you?

Baker: Well, I can't answer that because T don't want to
get 1nvolved.

e | PR

4 +
41t WO per suade her t
alle

o grant an
d, the conversation

was politely



Page 2
Charles Garry, Eaq.
August 14, 1978

Investigatlon 1s continuing.
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1803 Laguna Street, San Francisco, California 94115

Telephone (415) gaz-g819
Cable: DaAvRECH

August 14, 1978

Charles Garry, Esq.
Garry, Dreyfus, McTernan,
Brotsky, Herndon & Pesonen, Inc.
- 1256 Market Street
San Francilsco, Ca.

Re: KATSARIS vs BRADSHAW, et al

REPORT OF INVESTIGATION

Cheryl Baker
Grapevine School
Redwood Valley, Ca.
(707) 485-7790

1sucees yere de to contact Cheryl Baker
at the Grapevine “School on Wednesday, August 2, 1978. She
was contacted at the school at 5:40 PM on Sunday, August 6
1978. She explained that she was training a kitchen crew
for the Mayhem Restaurant (located in the basement of the
Palace Hotel, State Street, Ukiah, California), but would
meet our lnvestigator at the restaurant for an interview the
following day at 4:30 PM. At this time she did not recognize
the name Steven Katsarls, and only placed him when our Investi-
gator mentioned that he was the director of the Trinity School.
Baker stated that she was not well-acquainted with Katsaris

as she had only worked at the Trinity School for cone shift as

ma,
es

a temporary staff person. She said her only contaet with
Katsaris had been a job interview which lasted approximately
an hour.

Baker called our 1nvestigator at 10:30 PM on Sunday, August
6, 1978. She instructed our investigator not to drive up to
Ukiah the next day. She said she had talked to her attorney who
told her she might be called as a witness if she talked to an
investigator. She sald she did not want to become involved, and
hence did not wish to grant an interview. After a moment of in-
nocuous conversation our investigator asked 1f Katsaris had ever
made a pass at her. She did not answer the guestion, but replied:

Baker: This is a small town and I don't want to get involved,
especlally with the People's Temple. I really don't
want to be iInvolved at all with them. 8o I don't want
to talk with you.

Investlgator: D1d Katsaris ever make 2 pass at you?

Baker: Well, I can't answer that because I don't want to
get involved.

Our investigator tried once again to persuade her to grant an
interview. When that attempt failled, the conversatlon was politely
ended at 10:30 PM.
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Charles Garry, Esq.
August 14, 1978
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Investigation 1s continuling.

2 sl 4
gsiah T

?FECHHE!MER




ST ._ ZERg “aﬁ-ﬁ#g‘*’ T q:f;&'n&.._», e ,,gu;:y}-; “S.s*z;:.‘g;_ Lo
(!SI S INFORMATION REPORT } .3

©LUN 3 BRADTTREET, 1NC,

. DUNS) 0Ra31be3ui?. JuL 28 1473 .. SUMMERY /ﬂﬂ / 0’3
;O°LLS TEYPLE OF THE DLCI?LES . RATING ERN
F. C4RIST ¢INC) CHRICH . i
s:zon €S TEMPLE CHRISTIAN L STERTEY, 3985
C"ILIECH E’\ITPRPRIS s gic‘,NOS. PAYY :.\TS BS:." SELON
VALLEY £S. | b3 UBUVAETEIMINED
i HAS—P&"—SL\gg

PLOPLES TEWPLE AGRICUOLTURAL I‘ICO“‘DLET:.
PROJECT THIS REPD{R\T 472 Eean

. " LR ED TU\--f{“L('{.T:-"f' ["‘\\‘"C‘T
559 GZARY BLVD MITT /,}.

o . AT !, Coem o i3 F
Ad F?A\CISCO €A 94)15 N S ANY

TEL 415 H2)=qL54 | FO . fii;:?iiﬁ'Aﬁri; ¢1-‘;1- prO-
L . o S "s-i "_"- -paRT, IN
H- Ne I h - 1---"_‘. . K% N
AMIS 4 JONIS, REVEREND RE L -y Tl ETY, |

AYMENTS, D L \ TS EN
Y N Y . e na i B
On 07738778 Erade r‘é’fﬁa aa&ﬁzﬁ?!;a:;gg

INANCE:

dul Es l%’ﬂ Tin c1ancev- aseistant sec-etaru. seferped
an: al_irformation,

Overates as a:ri.ui*§-31 Bradect in fuvana. Souta ﬁverl 3y XMOun

[} 5@!9:1'15 Tnun‘!‘: Aowm -o'ib- nnt-. "'h.-slq-t.- \-.ng..E'\u ef ‘r_g "SUNAnCE

s_E
neaoun,  Fipaacial fc'ﬁ sznt 844 viil 5a revicsnd y3am reselnt,

| -4

ANCING e e

/73 Balancas averane les faur fiaures, Account 55enes Dee 1374,

IsTORY - o L
JA"""S B JONESS F?IYC.L”-U MARCELINE J JOVES. PRINCIPAL
ARCHIE | JUAMESe PRINCIPAL:

Incerscratesd Calzfe-wla Yoy 395 a5 a noneorsfit comrsoratiag)
Susiness started noy 1555 oy aringioals,
Antacadents ware unavailabla.

-4
[ ]
(4]

v
™
Al
T i

Qoerstes_as a cnur:n. JDperatas tﬂ'ouqh damaglnis,
EWL.OYLESI 0n Ma= 3 1397 Mas Lesgy stated gasre are n3 Dauej
E'!:Ilcuee._,. All nmanwzers af tha cn.:"c;h ere_Involuad as e“a'lauea.
LOCALIgﬂ; duns o-amises ;1 tyo story._ amick auf lafng {w LEE
canjitisn, Premises neat, Loacated i4 secemdarv business ses tio4}

- 05#210333 /29 12731752 24204 nsa
Bane of Anarizae 1733 Fillmaprs St

HATEVER.
T THIS REPORT MAY NOT BE REPRODUCED IN WHOLE OR IN PARYT IN ANY FORM OR MANN]Eer::dn insurance, mar-
is furnished by DUN & BRADSTREET, Ine, in STRICT CONFIDEMCE at your resuest under your subscription agreament for your exclusive use as %bagfsmfs waroing Apniise DUN &
'1 n and other business decisions and for no other purpase. These prokibitions are for your own protectioh—your attornay will cm:hrrn tﬂe ?e;‘lmts: :s‘ o ohall ot Ba liabta for any
TAISTREET promptly of any question cbout the accuracy of informatlon, DUN & BRAADSTREET, Inz. dues not guaraniee the correctness of this repor

o any information, o220 (72111%)
cr irjury caused by the negiect or oiher act or faijure to act on ihe pari of suid coinpany and/or its agents in procuring, €ahacling of ComT municating any |



Conversation between Tom Adams and attorney Jim Weitzman - - frlend of
Marshall Benzman's * nd in Washington D.C. =~ °C expert, 8/22/78

A-l D4

He opened by explaining that he was a ham, and had been listening to our
traffic for a long time, and was impressed with what we were achieving,
buit I should understand also that our use of ham radio was indisputably
illegal, and we had a free gratis blessing during the time we used it,
but now we wers being observed and couldn't continue the way we were,

Question: What alternatives are there to ham radio? -
Answer: None, The only other way to go would be Common Carrier = some
kind of land line, It would all be very costly,

Qs What would the penalties be if I continue operating?

A: The position of the FCC so far has been that what goes on ocutside the
U,S, is not going to concern them « - what they're aftsr is the station
operating within the U.S.. Apparently they have a policy of giving final
notice before they took punitive action, Now you've recieved vour notice,
and they're ready to take action if you repeat.

Q: What would be gained if I put another licensed operator in my place

to handle the same traffic? Could they take action against the church

ag well as the operator? They namad the church in their letter,

A3 No, they won't take action against the church., Wwhat you run the

risk of, though, if you persist to be as open as you have been, is that
the FCC might decide the BR3 station is contributing to a stateside
operator's recurring viclations of international treaties., On that bhasis
they may change their position and try to take action against Al over
there. Your group probably could have continued using ham radio indefinitel
if you had not done it in such an open manner, By open, I mean you d4did
all of your traffic by voice on the most popular frequencies. The 20 meter
band is very crowded, and everyone listens to you there., Your BR3 station
operates on much more power than they need to, Where I'm at in wWashington,
they come booming 'in way over 9 and knock cut every station around them.
That attracts attention and will cause other operators to complain to

the FCC every time you commit a violation, What you should have done was
ussd ths volce fregquencles for strictly personal traffic, like phons
patches and medlical emergencies, and done the rest of the business down
on a CW frequency., There are monitors for those frequencies, too, but you
wouldn't have drawn anybody's attention, as long as you only used as much
power as you needed to be heard, I doubt the FCC would be taking an
intereat in you now, if some operators hadn't complained about you, Even
with all of the mistakes, look how long you got by, This is what I would
recomend now, 1f you intend to continue. I'm not recommending it, I take
it back, I'm just saying these are things that could be done. {( Here he
digresaed to tell me he had a personal dislike for some of our abuses of
ham radio, some Of the intra-organizational stuff, that didn’t pertain to
medical work, I said that I wouldn't want the air waves abused eithar, but
I felt saving lives was a worthy use of ham radio.,} You should do all

of your business down on CW, and have BR3 reduce their power, and try to
word it discreetly. The first time I tuned in to your network, I was 1in
awe of your work, then when I heard some of the other kinds of traffic,
pelitics, finances, so-and-so talks too much, etc,., all that kind of
stuff, I was turned off, That's probably what got you into the situation
youte in with the FCC, You have a lot of different people using the
radio, which is peculiar in itself, They're obviously not the licensed
operators, they obviously have no personal interest in the art of ham

radio, and they sound inexperienced, They obviously aren't en joying
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'1né on the radio, -..aey use international nets L. pass traffic that
turns ocut not to ba too kosher for ham radio, All of this gets
attention and makea 11l-will for your stations. (I asked about the
effect of another operator doing same traffic in S.F,) By putting
another operator in your place, you might be able to gain another 6-9 months
provided you keep it very low, like the proceedures I've described, You
are obviously under scrutiny now, eo anything you do on your license will
get attention, especially since they've given you notice, So getting
another operator in the states should be an immediate priority,

Q: Is it possible to protest the FCC action as "selactive enforcement®"?
Obviously they're not enforcing the law on all the other churches that
are doing this, -

A: Everything the FCC does is selective enforcement = - they're badly
understaffed and swamped with complaints, No, they're not deviating from
thair normal procedure by being selective. But they probably have
written complaints,

Q: Any chance of fighting to have the ruling changed?

A3 No, because tha effects of it would be 8o disruptive of establighed
proceedure that no judge would want to take that responsibility, Anyway,
your cage would not be a strong one, It would open a pandora‘'s hox.

Q: Would it help our case if we got a Senator or Congressman to work on

ocur behalf?

A: I doubt you could get a Senator interested in a case like this., Can
you pull 80,000 votes for him next election? And when he hears the FCC
position on it, and then your position, he won't want to stake his career
on a causae that's going to make him unpopular with every other ham in
the country, The one Senator who the FCC is really afraid of 1s Barry
Goldwater. He's not very bright, but he's the only Senator who knows

FCC law inside and out, In fact he just hit Ferris (naw chairman of FCC)
pretty hard, about not taking action about radio frequencies intarfering
with television frequesncies. He has a lot of clout with the FCC and, of
coursa, he's the ons who asked for an investigation of your activities,
I'm trying to get that letter and the whole file for you.(I described
their error with WA6DTJ in the first paragraph of my notice.) Like

I said, I'm going to try to get all of that for you,

In closing, he gave me an example of an eye bank net which was using

ham radio to do business for an eye-exchange program -~ - very humanitarian
activity, They were alright until they increassd their power becausae

they ran into increasing interference from other stations. The FCC

came down on them almost immediately, and made them stop. The point was,
being a humanitarian venture will not help ycu with the FCC - - but you
can get by with illegal activities on the air as long as you remain
low-key.
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July 27, 1978

Charles R. Garry, Esqg.

GARRY, DREYFUS, McTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.

1256 Market Street

San Francisco, California 94102

Re: "Jones Church Linked to 'Terror'
Reign"

Dear Mr. Garry:

This letter will serve to confirm my oral advice
to your office of June 25 that this office represents
THE SANTA ROSA PRESS DEMOCRAT with respect to your demand
for retraction and apology, and any other matters which
were the subject of your letter directed to the client
under date of July 3, 1978.

This will also confirm our conversation of
June 24 and your agreement to extend the time within which
THE SANTA ROSA PRESS DEMOCRAT must reply to your demand
for retraction as set forth in Civil Code section 48 (a) (2}.
We understand that, pursuant to your extension of seven
days, we have to and including Wednesday, Augqust 2, 1978,
to comply with the provisions of the section cited above.

Thank you for your consideration.

Ve truly yours,

seph P. Russomielln.—-~. -~ .
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or not they werae gofnu vv let Dean  testify p& -ic.y, on the Ervin
committee, Aig éf course, Dean started out with this crap with what's his
name, General ---- from the CIA and having gone over there and having him
in Erlichman's office , you know, and nobody really liked that too well
because, hey that's true, baby, so go ahead, Sam, get him on the stand,

u sure? I'

Lowell Weiker was sitting there saying are y m saylng, I'm
positive it's true. And so, you know, no ‘problem, éet him out there on the
table. And say, now, what next happened. And well, General so and so arrived
at the oval office and boom boom boom and all the guys in the CIA in the
back row ' " are going, oh God, here it goes, you know.

And had I said at the time, because Dean's counsel was sitting there, and
had I said it at time, hey, he's not truthful in that issue, they would
have said no, don't talk about that , let's only talk about the truthful
points. Because they had to build from Dean to get to the other people,

Like Alexander Butterfield. They had to build from Dean to get to Butterfield
so they could get the tapes and evidence. Now they knew about those damned
tapes, months before Butterfield actually got on the stand. And Lowell
Weiker's little actigbout "what tapes?" That was all stage play. They knew
about if, they knew about it three months before in the informal hearings.
The problem was, they had to get Dean through so they could get Butterfield
on, or they had lost the chain of evidence. It's just like in a criminal
trial, you have got to have evidence going. But the FBI situation is simple.
0ff the record....

D,F. The Mertles are more the FBI types.

J.M. No, there are a couple of ex-agents working here in the City, who
check real fast, find out if Stoen had any connection with the Feds, with
the FBI. Nothing. No connection,

D.F., Cause T was concerned that he was CIA.

P.R. Do you think he is CIA?
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J.M. No.

P.R. What do you think he is, nuts?
J.M. No, I equate Stoen with Lee Harvey Oswald. Only to the extent that
Oswald had changing political -- so says Mark Lane ~- desires. First he
went to. Russia, and he really dida't like it there, too well, so then he went
to Cuba, and that wasn't good taste, and then he went somewhere else; and that
wasn't good either. But all three of them used him while he was around.
That's how I see Stoen. Stoen did his little bit in '58 and '59, and '60 at

the Berlin Wall, And that really didn't give Stoen the satisfaction he really

e ha'e Linlkv aec hall Qn thon he went and tried
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something else, and that really didn't work either. And then he went and did
something else, and that really wasn't it either. And then he up and wnet

and joined up with a couple of people from the Fourth Reich of South America,
and that really wasn't the greatest. But they had money, and that he needed.
And, of course, you've got to remember, the thing that always bothered me
about Jones, why, why pick a country .... you say you'ré a socialist,

why pick a country that is setting dead off in the highest rightwing area

in the world. There'é more Nazis, what we call Nazis and right wing extremists

per capita mile in South America than an

y other country in the world.So why

would Jones go to South America? That bothers me, and it does to today.

P.R. Unless he's a right winger, is that what you are saying?

J.M. Well, he's espousing soaiclism up here, but yet he wants to be run for
mayor and he wants to be run for governor and he wants his Temple people put
him on the ballot for the governorship and everything else. And when that
don't work, he picks himself a hole ~- in really one of the only few socialist
countries in South America. You've got to remember that nearly every other
country in South America is either dictatorship or a neo-Nazi dictatorship.
Adn Guyana was overthrown in 1963 by 700 adults. The whole government was
toppled by 700 angry adults. So you look at it, and you sayq¢ what the hell is
going on with Jones, let alone with Stoen

N F Sire ha canstitntes a threat for Venezuelad full of Nazis.
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J.M. Check.
P.R. So Jones constitutes a threat to the Nazis?

D.¥. Well, what you have is a connection -- it's hard to put a fine-point
on these things -- but when you talk about....Rotary International is a
cover, as all kinds of people use it as fronts; and the money goes back

and forth, The CIA works with all kinds of people in these countries.

It works with the right wing elements against the Communitsts, naturally.
P.R. I can understand that.

D.F. I think Joe's biography is a good one of Stoen. I would add that the
common denominator in all of these big flip-flops is Rotary International,
Anc Rotary International, like the Red Cross and the International Monmetary
Fund -- the Establishment -- These are the old families that belong to

the 0SS, join the diplomatic service, Red Cross and Rotary and so on.

And they are...they service cut outs of all kinds of people. Now the people
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given situation, what we would call stabilizing the government or de-
stabilizing.....In other words, anti-Communism is your common denominator.
P.R., Let me ask you another question. Why does Stoen have .as his attorney
in San Francisco a well known person on the left?

D.F. Well, I don't think he is being forth-coming with him.

P.R. That person represents him to today.

J.M. Who is it now?

P.R. Patrick Hallinan,

I.M

M. Oh, OK. All right.

P.R. He represented him a year ago, and when we filedthe restraining order
on him, proceeding with the suits, because he was talking about times when
he was the Temple attorney, and how can you sue the Temple when you were the
person to advise them to do whatever they did? And so we filed a restraining

order in San Francisco. That was the suit you are talking about. A temporary

restraining order. Hallinan represents him on that. he does.
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J.M. I konow, but let's take it a step further, Pat. Wait a minute, Let's
go all the way back to the start. Grace Stoen hires Jeff Haas.
P.R. WHo I've never heard of in my entire life.
J.M. Nobody has,
P.R., Who is he?

J.M, Jeffrey Haas was a young counsel trying to make a name for himself.

P.R. OK. You know, there is a very famous left-wing attorney named Jeffrey
Haas who comes out of Chicago, but’'r he's not the same person.
J.M. Not the same guy. Haas and I had it outimmediately because you're going

to sit here and,...First of all I knew Hass wasn't going to get anywhere going
into the Superior court in San Francisco to get any orders for Guyana. And
all he was doing was wasting Grace's money . OK?

P.R. Where did her money come from? |

J.M. Well, her money belonged to Walter Jones. Walter Jones is the guy who
was living with Grace Stoea. Jones is the guardian of that‘kid we were talking
about.

P.R. Well, where did Walter Jones get the money.

J.M. He gets a lot o% money. He's a high-priced, high-paid welder, and he
was making about $400 - $500 per week. I checked him out, He was making big
money up here., He's really working -- does a specialized type of welding
which is in high demand and he gets big money for it. So, he was giving
Grace the money for it, to pay to Haas to represent her and get the kid,
And Haas was going into the Superior Court to get orders.

P.R. Why did she want the kid? She never....

J.M, It's her child.

P.R. Well, she's never wanted....
J.M. OK, look. Without getting into desires one way of the other--What
ended up happening was that I went in with Haas, and we really had it out.
1 said, look, your'e not getting anywhere, wasting your money here. Let's
get momma and put her on an ai}plane and go down to Guyana with momma....

And this was early in the game, remember. Get down there with the orders
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and just momma and the birth certificate, and let's walk in down there and
lets go over to Port Kaituma and lets get the kid, Hey, I want the child,
Bingo. Give me my son. To hell with everything. That's my baby. Screw you,
Jim Jones. Screw you, Tim Stoen. That's my kid. I'm the mother. There's the
birth certificate. Grab the kid. Have McCoy with us from the counsel, grab
the kid, get on the plane, go back to Georgetowﬁ, eome home,‘and to hell

with it.And if everybody wanted to fight later, fight later. That's the simple

wav nf datne 4+ ane wonldn'tr huv i+ Ha want intn canrt
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to represent him,

P.R. Refused to represent Tim Stoen in court,

J.M. Right.

P.R But he's representing him now.

J.M. But he refused to represent him on the custody battle.

P.R. Why?

J.M. I don't know. But of course, the outcome of it was that Haas got Walter

Jones to go get a loan of some $8,000 to $10,000. And Haas got on the airplane
to go to Guyana with these orders which he finally acquired here in San
Francisco.

P.R. That was in cooperation with Tim Stoen. And Tim and Grace went together
to Guyana....

J.M. "Yes., Right.

D.F. And retained Hughes in Guyana.

P.R. Did you go with them that time?

J.M. I've never gone with Haas. I told Haas to stick it in his ear. Because
it was a wierd situation from the get go. My feeling back then was....

D.¥. They wantdd the lawsuit; not the

hild.

[g)

J.M. Yeah, yeah., If you want the child, I've picked up children all over this
world.

D.F. I can see you are sincere. This was your whole thing, to get the child
back from these areas....

J.M. I want an accounting. I can-take you back to correspondence that I wrote
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to Charlie way, way back. I called Charlie on the phone when I first got
retained in this deal, and I said, look, I will 3end you -- and I wrote

him a letter confirming it, and I've still got the letter -- a letter on
each and every person. And if you will be kind enough just to tell me where
the child is. OK? That's all, because I've got these nuté coming in the door
and, hey, if the kid went dosn there with the parents' permission, or if

the child went down there with the guardian's persmission, I don't want to

spin my wheels up here arguing about who's got the right of custody. Or i
one of the parerts i3 down there and the other parent is up here, I'm not
going to get involved in that, I® just want an accounting of the children.

And that was the whole deal. My only concern, and to this day....

(end of side #1, tape #2)
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J.M. But last year, during the real crux of this mess, there were allegations
floating back and forth about children everywhere fmm the age of 3 to the
age of 16. And that's a wide span. And they were: A). United States citizens;
B). were they getting proper medical attention? Educational attention? and
were they in fact there with permission of guardian, parent, whoever?
And in many cases there were watds of the court, and so did the court know
they were there? Now, that was my sole interest in this case. What developed
out of that was Timothy Stoen, because of his action and counter-reaction

to me, one, in January of this year when I tried to interview him and when
the State people tried to interview him. I got pissed at his action.

But my only action against Jones has ever been the children. I could give

a damn less whether Jones had those people rolling in the aisles in his
temple, whether they stood up there and took their clothes off and let him
beat them -- I don't care what they did. If they were adults ....

P.R. But that's not exactly true, Joe, because you wentafter Jones on the
signature thing.

J.M. I went after J;nes on the signature thing because he was a by-product
of the situation. I didn't go in the thing after Stoen. I went in the thing
after .children.
D.F. And I think that's the line for the play, the screenplay. It is clear
you are an expert, you have done this -- youre going to Hawaii for another
one now.And wouldn't it make sense -- isn't it logiecal -- if you have your
choice of bringing your own civil suit as against having the government

youre the witness and

bring a suit and/you don't have to pay and money and you get immunity thrown
into the bargain, well anyone would choose that. But he said no, and he
pursues his own civil suits.

P.R. He's going to lose on every one of those.

D.F. And if he won, he'd lose. He's go to state prison if he won.
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J.M. Sure he's going to lose. Regardless of what Charlie and I have had agai
each other in the past, or arguments or confrontations or whatever, when I
saw the stuff Stoen was putting out, I knew that Charlie had-the suit.
Because you are gong to win on one issue, alone, and that is the client
confidentiality issue. If you lose oﬁ everything else, you gotta win on

that, Because no court in this country is going to allow that to happen.

P.R. Right. Not only do you win on attorney-client vioclation, you win on

a State Bar level, because he can’t do that.

J.M. You're never going to make the State Bar level, because I'm going to
b

im digbarred before you get to court,

P.R. Well, how the hell did I know that? All I'm saying is that if you win
on attorney-client privilege, you also win on the State Bar level. The
State Bar will not allow him to advise a client one minute and then sue
the client on the advise that he made. |

J.M. You win on the State Bar....issue just on the forgeries and the fraud.

P.R. Of course, I know that.

r
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Peoples Temple.

J.M. I talked to the State Bar at the same time I was trying to get him to
talk to us. And the most the State Bar probably would have done at that time
was probably have sanctioned him and suspended him . Which:is no big thing.
A year's suspension. It happens to everybody....some of the best attorneys
we have in the City -- have been suspended from time to time for various
infractions.

P.R. Not Charles, though, so far.

J.M. But the problem is, now you're talking -- that was before the insurance
company said, here's the money. Now the insurance says here's the money.
Now you don't have any longer just a suspendable act; now you have a dis-
barable act. And the day after I got the check I was in the State Bar office.

That's how fast I was sitting there. Because I am-not about ready to let
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this guy out on the street to practice law. [' (’

P.R. He's not practicing law anyway, at this point, Joe.

J.M, Well, my feelings may be a little different than yours. You see, you're
lboking at it from the client position, And I wa; looking at it from the fac
that this clutz comes back to the United States, refuses to give us testimon
about anything, and goes out and sets up a law practice. And I'm not down
there watching what he is doing....

P.R. Oh, I agree with you. I don't think he should be allowed to practice,
either.

J.M.As far as I'm concerned, he's an attorney, and he's hung out a dhingle
that says he's an attorney, and that means that some clutz out there is
going to walk in and say, gee, you're and attorney? I need some help.

And get messed over. And that I wasn't going to let happen.

And that's why 1 went after him. The only reason. He was a by-product,

D.F. He's not interested in the child.

J.M., And the only interest I still have with Jones is the éhildren.

P.R. Could I ask him just one other question? He was talking about two
investigations thaé'were going on....

D.F. 1 just want to say one-thing about the children ... because 1 am impres
with your sincerity on this subject. As I told you, we had some people go tt
and I went there.

J.M. So did I, for a quick visit,

D.F. There were transportation difficulties,...and I had to stay there about
three and a half days.

J.M, Was the river full?

D.F. I went down on the river, I flew out. I worked with in learning theory
with chilren, and if there is one thing I couldn't be fooled on, it's that,
for children at that age. And 1 spent a great deal of time looking at the
medical -- I didn't look at the agricultural, I don't know anything about

chickens and pigs -- But I do know something about the medical and educati
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and there was one teacier for every seven children. And those children

are in a superb set-up. Superb. Now, they were pretty frank with me, there,
Joe. They knew I would find out, they knew Mark and I, and they knew there was
no sense in hiding anything. They even talked about ....these spankings and

so forth. They said, interestingly enough, Stoen had been a big part of this.
In the days when they had done this. The period when.they felt besieged and
the talk of violence came up. They played a tape and talked and so forth,

And I thought they were frank. And it was just as well theywere, because I

am a friend of Charles', but I never heard of Jim Jones, and I'm not a part

of their Temple.

J.M. OK, let me tell you a counle of things that bother me still. I have a lett:
from McCoy. 1 finally forced McCoy, I badgered him enough, and he finally
wnet up to the Temple, which is about 400 miles, as you know, from Georgetown.
And... |

P.R. You mean he went to the interior, not to the Temple,

J.M. No, he went to the interior in Guyana, and went in-- aﬁd he wrote in the
letter, there's no question in my mind that they set it up knowing I was
coming. And I didn't see the real situation. Now that's coming from the embassy
From the consulate in Guyana. That's the first thing that bothers me.

D.F. But I allow for that.

J.M, OK, that's the first thing that bothers me. The second thing that has
bothered me is that so many of these people have tried to contact their
families down there and they have been stopped., Now, we have affidavits, maybe
6, 8, a dozen, I don't know, of people who went to your offices, or went to
the Temple itself here and wanted to talk to their children, their mothers,
their fathers, their aunts, their uncles, their grandmothers. And were told
no, Not at the office they weren't, Joe. And in fact everybody who came to

the office talked to those people. That includes that guy out there from
Lafayette whose daughter is there, it includes somebody or other connected
with Mertles/Mills. Everybody who came to the office talked talked as soon

as they could,
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1.M. Well, we've got affidavits, and then there's a tape recordings of
the telephone conversations between Swinneys and members of the Temple.
Which we had first. In other words, you have to look at this in a chain.
First we got the telephone conversations, which are absolutely ridiculous.
P.R. You mean the Swinney-Stoen....
J.M. Yeah, the Swinney-Stoen, Cordell conversations: Which are absol :tely
sickened. They sound like a bunch of fanatics all on drugs. That's what
it sounds like. '"Well come and kill you tomorrow,....'" Yeah, that's what it
sound like.
P.R. Did they actually say that?
J.M. Yes.
P.R, Huh.
J.M. "We're going to kill the child. You want him back, you can't have him
because we are going to kill him." Now that's the conversations I hear.
Then, I have these people coming to me who have gone to the temple and who
have gone to your offices and they say to me, I can't talk to my mother.
I can't talk to my son., I can't get through. They won't let me talk to my
brother. You know. Aﬁd then, on top of all of that, I have McCoy's letter
saying 1 went up and obviously they have showed me what they want me to see.
So now I have three things in a chain, and by that time I am saying to myself.
P.R. Except I know for a fact, Joe, that assuming there were people that came
to our office, which there were -- that if they came to you

after they came to our office and said they weren't put in touch
with their relatives, that's an out and out lie.
J.M, Well, that may be. But you've got to remember, Pat, that I can only
go on what people are saying.
P.R. I have seen the letters come through~the office. And they have all made
patches.

J.M. Now what about these letters that are censored,

P.R. There aren't any letters that are censored.
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J.M, Well, I've got a batch of them that are censored over at my office.
P.R. THat have words crossed out?

J.M, Right,

P.R. THose are made up, I am sure. You mean somebody wrote a letter and
somebod else crossed out words?

D.F. From Jonestown here?

P.R. THat's phoney.

J.M. Jonestown to the Temple.

D.F. He's not talking about the letters from the Garry office, he's talking
about letters emanating from Latin America that were censored.

P.R. That were sent to theTemple? Who were they from?

J.M. They were from relatives down there.

P.R. That sent letters to the Temple...

J.M. I've got one of them in my office that I can think of right off the
top of my head.

P.R., And who censored them?

J.M.I'm not surej;the letter was written -- was allegedly written .
in Guyana. It was delivered to the person to the mother here in San Francisc
She was called on the phone and told you can come down, we have a letter
here from your son. And she had to pick the letter up at the Temple.

P,R, Was that Neva Sly?

J.M. Yeah,

P.R. And there were words crossed out?

J.M. Yeah.

P.R., I am sure she crossed the words out herself. Why would....I mean, take
it from this position....

J.M, I don't know.

P.R. Why would somebody from Guyana send a censored letter here and then

give it out? That's crazy. That's like making a case against yourself.

J.N. I don't know.
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J.M. Pat, I don't know why you would do it, but on the other hand I don't
understand why McCoy tells me he that he was only shown what... I don't unde:
stand something else that happened....I don't understand why these people
sound like raving maniacs on the tape recordings. I don't understand that
either.

D.F. I think McCoy might have been protecting , now....whenever you go

someplace you are going to see an attempt to build up the image a little
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room for that., Now, what I did, I took the tour and the singing and the
cultural evening and the wonderful food and all these things, and the kitche:
and I talked to people and su forth.... But I spent hours watching the kids.
Not questioning them verbally, watching them. Aund I am a teacher, and 1
can't be fooled. I cannot be fooled. And the reason I am dwelling on this
for the moment is, without defeding anything else, because that is one area
I am an expert in, and I see that you really are sincerely anxious about the
fate of these children -- And I heard some of the stories, I got all the oth
stuff before I went there: barbwire and all these things, and so forth.

?.R, Is there any bérbed wire there?

D.F. No, there isn't.

J.M. Well, there was.

D.F. Was there?

J.M. Uh huh, Last year there was.

D.F. Well, there isn't now. I didn't wantto get into any film, despite my
friendship with Charles, where I was going to get burned later. And anyone
can lie to an attorney, too.

J.M. You better believe it. And to an investigator.

D.F. Yes, and so I was....They were frank with me, admitting all kinds of
mstakes they had made, Stupid mistakes. What I tried to keep in balance was

-- is there some counnection between means and ends. 1Is Jonestown really a

kind of Resurrection City? PR on the side, what are the real dynamics of it
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Apd in talking to the old people and watching ihe kids, it is my opinion,
that most of the people in Jonestown, maybe 99%, if they were not in
Jonestown, would be one way or another dead. I mean either physically

dead or addicted or prostitutes, pimps, state prison, suicide, mental
institutions, hospitals. You know, they have a group ego there, and

it wouldn't be everybody's choice to live, it wouldn't be our style to live

that way -- but the people 1 saw are working and turning out fantastic

from about 100 people. Everybody's Stbry -- incest, victims, you name

it's Dostoyevskian,-

J.M, Were the incest, or were they incest only from the point....You

see, now I've got affidavits, I've got documents which these people signed
in the Temple here saying that they committed incest. And then I have
affidavits from the same person saying ﬁhey were forced to sign it.

P.R. Uh huh.

J.M, By Jones and by Chaikin and by Stoen. I've got affidavits, and I have
got the origninals.

D.F., Setting aside the incest, the others...

J.M. Well, rape, armed robbery, murder....

D.F. Well, I talked to some of those young kids, and I believe they were
material for state prison. \

J.M, Well, maybe they were, but I am talking about the run of the mill

-- I've got the same type of affidavits sitting here, and the original

1]

m saying to myself, what the hell

and the copies of something else, and T a g

is going on here?
D.F. I think you take person A and put them in Jonestown, and they are
one thing -- you take them out and they are something else. I n my opinion

there, you have got the social equivalent of the raising of the dead.
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And I talked to some of the young people. Not the old black people, and you
have some of the religious element there, the young people who are very
atheistic and so forth, Vietnam vets, strung out on drugs, these people

were lost. They are zealots, now, there is no question about it; they are

T+ 42 nnt
A 4O LU

A 111 a mwmatrian 1o LN
AL AhS \1\.15-1 b AVWALL o > -]
.

[ o]

- 4n
L il

£
o
£
&
o
o
0
@
0
;

good faith? 1Is it -- and I saw three delegations while 1 was there from
different countries -- and from Georgetown, too. Education, medicine, and
so forth. They are treating the Amerindians with medical care. They are
bringing in Amerindian and Guyanese orphans for the educational and so forth.
For a social scientist, it is like an ElDorado, it.is an extraordinary thing.
Now, that isn't to say that it is a utopia of strong, autonomous individuals
who volitionalily all say we are all going to work together and create a

new society. You have a little of that. But you have an awful lot of people
who were tremendously
legally. And put them together and it's dynamite. I meah, they are carving
out that jungle. Now, that isn't to say -- and I still go back to my

Elmer Gantry description which I think is viable for American film, because
the combination of saint and conman is an old archetype.

J.M. My question still lies, how did they get there? How did they get put
in the position to have to go? Did they have to go: Were they forced to go?
D.F. They believe there, you know it's like the Chinese, they believed

in Jonestown. I talked to all kinds of people there. That they have an
apocalyptic, sort of millenarian position that there's going to be an atomic
war, that the U.S., may go fascist, and that they want to make a model of
survival. And they are ambitious with 1lots of (inaudible), and I agree with
you, they are going to be a threat to...You know, Latin America, you just
read Agee's diary and if two people have a discussion on the street corner,
Cuba is in the wings.I think, if Guyana does grow stronger, and if Somoza

goes in Nicaragua and the dominoes start to fall, I mean, I think you put
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your finger on it when you talked about....the whole thing is a pretext....
the whole legal situation, the kids, all that is at the human level, right
here. The bigger picture, Stoen and others, could care less about.

J.M, OK, my only position still holds. I still would like to know if those
people were forced down there by false affidavits. T am interested for my

onw knowledge. Did JOnes really have these people sign these damning documents
and then hold them against them as a threat to force them to go? Now, that

is a two-edged cutting sword, Pat. Once I know that, I also know how to

judge the Mills, and the Swinneys and the other people, see. That sort of
cuts two ways.

P.F. Let me ask you something....

P.R. Well, I can tell you this.....

D.F. Excuse me for interrupting, but Pat I think I might see daylight here.
Your'e position was direct action in the first place -- the children are
being held, let's go get them. How would you, I mean, would you have the
audacity to go with a colleague or whatever, Charles or whatever, the

ground rules there being noone looking over your shoulder, you interview
anyone you want to inferview whose case comes under your purview -- your
expenses paid, etc. etc, And satisfy yourself?

J.M. Sure.

D.F. Course, I don't know if I can bring this about, but I can certainly try.
J.M. Look, here are my concerns, besides the children, though I am interested
in the children primarily. I have put a year's worth of work into these

kids, and I want to know where they are. But I am concerned, were these
people really forced into signing these affidavits in San Franciso and in
Mendocino which were subsequently used as a hammer ro force them to go to
Guyana. That's number one.

D.F. This i: the Scientology question, too.

J.M. Right. Ron Hubbard, here we go.

P.R., Let me just say this. The affidavits that you are talking about, where
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somebody says they committed a crime or whatever ....

J.M. You've never seen them? Well, I've got them and you're welcome to look

at them. Number two, I am interested to knov, and I would like to know, and
of course you are outside the jurisdiction in Guyana -- these people are
outside the jurisdiction of our government -- but 1'd like to know really

did Carol Layton forge....not Carol Layton but Tish Leroy, v2ose down there....
P.R. Tish Leroy is down where?

J.M. In Guyana.

P.R. In Guyana? Oh, I thought she was interviewed by the Secretary of State....
J.M. No, Neva Sly was.

P.R. Oh, Neva Sly was the only one who was. So you just simply have Neva

Sly's word, who could be lyipg.

J.M. Oh, sure, the Pope can lie, too. Uh, what I am saying is the second issue
I am interested in is did Tish Leroy really honestly forge those documents?
Those grant deeds, If she did, she's outside the jurisdiction, nobody's going
to hurt her. But then if she really did, then we have a hell of a case
against Tim Stoen because that's the other affidayit I need to prove that
Stoen really did this,

P.R., What if it was somebody else, what if it was Tim Stoen....I don't know.
J.M. Everybody says that it is Tish Leroy. The Swinneys tell me that Tish
Lerov told them she did it, to their particular trust deed. Neva Sly says

she watched her do it. Now, if we are going to give any credibility to

Neva Sly's testimony, which has already been taken, that she forged 2,000
povers of attorney over nine years for Tim Stoen, it definitel: would be

very helpful to have Tish Leroy say on the other hand, I forged 500 trust
deeds under the auspices of Tim Stoen. She can get the same immunity

from prosecution....

BR. If she should ever want to return ....

J.M. If she should ever want to return, as Neva Sly got, and she's outside

the jurisdiction of the state anyway. But that affidavit would be extremely-
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helpful to me in sub..a...iating exactly how bau a , .y Tim Stoen really is
And of course, I am lastly and mostly interested -- are there any children
down there, or anybody, but particularly children, who don't want to be there
Especially those four that I keep telling you about, the Lopez boy , his
name is Vincent Lopez.

P.R. That's right, that's the one that.... -

D.F. Let me ask you this, Joe, our office, on this script, based on my
meeting with you and someother work we are doing, they are sending an agent
back to Jonestown. Suppose 1, after you leave today, submit a request which
states that you would at least talk on the telephone with a Peoples Temple
agent to negotiate the groundrules for your own investigation to satisfy
your questions.

J.M. Because 1'll tell you very frankly, if I find the answers to my
questions, I'll be the first one....and I've got a better in right now with
Tim Reiterman thaan Cﬁarlie dées,....I'1ll be the first one to go to Tim and
lay down the whole thing I saw down there. Because as far'as I am concerned,
those are the issues that are predominant in my mind. And that will also
pretty well substantiate our position. Let3s just take it a step further

for a moment. Let us assume that Tish Leroy did in fact forge these thiongs
under the auspices of Tim Stoen. Which I really believe Neva Sly is telling
the truth, And now I'll tell you why I believe it. Because she took a
polygraph. And she passed it. One one issue: "Did you forge powers of
attorney?" "Yes, I did.”" '"Did you do it on your own?' "No, I did not."
"Did Eugene Chaikin order you to do it?" "No, he did not." '"Did Timothy
Stoen order you to do it?" "Yes, he did."

P.R. Was she asked if Jim Jones knew anything about that?

J.M. Yes, she was, and she said no, no, she wasn't asked that. She was

asked,'Did Jim Jones order vou to
forge any powers of attorney?"
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And she said, "No, he didn't," and she was clean., No, truth vs. lie test
which we gave her on the PSE , which is an exact duplicate test, in which
was say: '""Is your name Pat -- yes; Is your name Pat -- no." She came up
clean again. So I'm going to have to believe her.
P.R. THat she forged signatures.
J.M. And that Timothy Stoen ordered her to do it. Now, on that basis I
would love to be able to ask Tish Leroy the same test and have Tish Leroy
say to me, Timothy Stoen did it, because now we're going to take it back
a step furiher. Now we're going to say, OK, If Jones did not know that
these powers of attorney were being signed, or forged, and all he knew was
that theTemple coffers were getting full, but he really didn't give a damn
where the money was coming from and ge dida't pay, now you've got Elmer
Gantry again. And, he is then not a party to the fraud and the extortion,
I do two things. A, if we find that the Swinneys are innocent by-standers,
and 'they may well be, as opposed to Mertles, then one, we are gbing to at
least resolve an issue here in the United States with regard to the Swinneys
right to their property that was taken from them. Which would be very helpful
Two, we're also goihg to be able to put together, because the next step
will be, me doing a subrose PSE on Deanne Mertle. That'll be the next step,
because I want to see what her connection is -- what they were doing all
those years.
P.R. Now, Deanna Mertle has a daughter, isn't that correct, or there is
a younger woman connected with the Mertles,
J.M. Yeah, well there's about,at one time, in '76, they had twelve people
in that house. So I'm not too sure.
P.R. Well, all I know is that one time one of the Mertles came over to the
office and wanted to talk to somebody in Guyana, and she was allowed to

do that, and then she turned around and said that she was never allowed to

talk to anybody. Which was absolute bullshit, and it happened in the office.
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J.M. Fine, if it did happen, fine. But just remember I take a position,
remember, Pat, you represent Charlie's interest and you represent Jones'
interest. I don't represent anybody's. I could give a damn less about
Swinney and the whole rest of them because all I'm interested in is if,
hey, if Jim Jones is a good guy -- we'll paint a white hat on him and make
him look good. If Jim Jones is a bad guy, fine; If Stoen's a bad guy, fine.
D.F. We know that Stoen won't speak with anyone, but I believe that the
Peoples Temple should. T am going to recommend it strongly.

J.M. Cause I'm more than willing to look at it with an open eye, providing
they tell me....

D.F. (talks to Ingrid)...I think I see a way that....it may not have
anything to do with making a film but it may cause a whole lot of people
less grief. Especially I am impressed with your sincerity on the matter

of the children.

J.M. So that's my feeling.

D.F. (Ingrid leaves, D.F. says good bye.)

J.M. Oh, I'd better give you a number that you can reach me at.

(415) 583-9119. Utifize that one, thg other one goes through a service....
That one you'll get my secretary. (They exchange cards.)

D.F. God, it would be nice if into the bargain we could add some of these
questions and find out where we should focus our energy in this damn thing.
It doesn't matter for the film, but in a human sense, it might make the
film a lot. easier if th:s whole thing is clarified.

J.M. What I see in answering two or three of these questions, the children
question i've got to answer for my own for my own feelings. Answering the
Tish Leroy question will make a big difference with regard to what

Tim Stoen's position is. .

D.F. Yeah, he might finally make that choice between, if they're hanging him

out to dry and he's facing a big, big fall -- he might come clean. That

would clarify the film, then we'd have no problems.

I M. No. I don't think vou would have anv problems with that. because vousee.
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one more affidavit supportive to Stoen's forgeries will in fact cause the
D,A.'s office to jump on his back.

P.R. Well, you said earlier he was being investigated in Fresno, which is a
total mystery to me.

J.M. 0K, there is a district attorney, or there was a week ago, a di-trict
attorney's representative up here a week ago, I have his card, and they are
doing an investigation and they had Stoen in there on command performance.

As I say, I don’t really know what the investigation is entailing, except the
Temple, and I think it is directed at Stoen. But i'm not sure. However, you
might want to tell Charlie about it because there is an investigation now
on-going in Fresno.

P.R. Fresno, that's complete mystery to me;Ididn't even know that the Tgmple
had any dealings in Fresno. But, maybe they did. -

J.M, Well, they might have had somebody living in Fresno, who had dealings.
P.R. That's Charlie's home town, practically. Hels from Selma. But that was
years, that was centuries ago.

J.M. I don't koow.

D.F. If you're ever in Los Angeles, please give me a call, I's like to give
you dinner, we could have a little party together or something. Have you

talk to some ex-researchers on Watergate. They would love to hear those stories
J.M. T just did the Nixon tapes the first of the year. For NBC. Did

Tricky Dick caused the 18 minute gap, or didn't he? And....

P.R. Of course he did, creep.

J.M. Well, he didn't do it personally. But he ordered it done. Talk about

errors and omissions. You know who got a little upset when I had to get on

hone at me and said "Mick cause that?
one at me and salg, UIcK cause Lnhat?y

i 8

T.V. and the guy sticks the micro
""No, but he knows who did it."
P.R. Do we have to sign anything today?

D.F. No. Ah, you both can keep the letter if you want.
J.M. 1I'd like a copy of it.

D... Right. Absolutely.
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J.M. 1'd like to:have a copy. Do I get a copy of Jim Jones' lettér?
D.F. I think, ye;.
J.M. OK.
P.R. Then you want me to type something up?
D.F. I do, :Pat, I want to type up what Ingrid didn't finish, and I want to
type up the idea of Joe going o Jonestown. w
P.R. OK.
J.M. You and I ought to get together. I think maybe I can talk to Charlie,
if he feels like it. See where we are, We've been fighting for a year,
maybe we ought to get to gether and see what's going on. Because, obviously,
you are working for them, I am working for nobody. I'm just out there
and 1've got some things that are starting to gel now, and of course the
bond issue -- we need a copy of the check, the letter from the bonding
company, whatever good that is, Obviously it will be some good for your
case.
P.R. Oh, for sure, for sure. 0K, fine, nice to have met you,
J.M. Nice meeting you.
L.F. A pleasure Joe,-and well meet again. If I can ever be of any help in the
L.A., area....
J.M. Well, I've got a pretty good guy down there.
(Pause, as Mazor leaves.)
D.F. It is September 5, 3:45, 1978. This concludee side B of tape #2 of the

discussion with Joseph Mazor.

END
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or not they were going to let Dean  testify pﬁblicly, on the Ervin
committee. And of course, Dean started out with this crap with what's his
name, General ---- from the CIA and having gone over there and having him
in Erlichman's office , you know, and nobody really liked that too well
because, hey that's true, baby, so go ahead, Sam, get him on the stand,

Sam! Lowell Weiker was sitting there saying are you sure? I'm saying, I'm
positive it's true. And so, you know, no ‘problem, get him out there on the
~table. And say, now, what next happened. And well, General so and so arrived
at the owal office and boom boom boom and all the guys in the CIA in the
back row " are going, oh God, here it goes, you know,

And had I said at the time, because Dean's counsel was sitting there, and
had I said it at time, hey, he's not truthful in that issue, they would
have said no, don't talk about that , let's only talk about the truthful
points. Because they had to build from Dean to get to the other people.

Like Alexander Butterfield, They had to build from Dean to get to Butterfield
so they could get the tapes and evidence. Now they knew about those damned
tapes, months before Butterfield actually got on the stand., And Lowell
Weiker's little act ‘about 'what tapes?'"' That was all stage play. They knew
about it, they knew about it three months before in the informal hearings.
The problem was, they had to get Dean through so they could get Butterfield
on, or they had lost the chain of evidence. It's just like in & c¢riminal
trial, you have got to have evidence going. But the FBI situation is simple.
Off the record....

D.F. The Mertles are more the FBI types.

J.M. No, there are a couple of ex-agents working here in the City, who
check real fast, find out if Stoen had any connection with the Feds, with
the FBI. Nothing. No connection.

D.F. Cause I was concerned that he was CIA,

P.R. Do you think he is CIA?
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P.R. What do you think he is, nuts?

J.M. No.

J.M., No, I equate Stoen with Lee Harvey Oswald. Only to the extent that
Oswald had changing political -- so says Mark Lane -~ desires. First he
went to Russia, and he really didn't like ic there, too well, so then he went

to Cuba, and that wasn't good taste

Cuba, an 1at wasn 5 an 1en he went somewh 1se,
wasn't good either. But all three of them used him while he was around.
That's how I see Stoen. Stoen did his little bit in *58 and '59, and '60 at
the Berlin Wall. And that really didn't give Stoen the satisfaction he really
craved. 'Cause he's kinky; he's kinky as hell. So then he went and tried
something else, and that really didn't work either. And then he went and did
something else, and that really wasn't it either. And then he up and wnet

and joined up with a couple of people from the Fourth Reich of South America,

and that really wasn't the greatest. But they had money, and that he needed.
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about Jones, why, why pick a country .... you say you'ré avsocialist,

why pick a country that is setting dead off in the highest rightwing area

in the world. There's more Nazis, what we call Nazis and right wing extremists
per capita mile in South America than any other country in the world.So why
would Jones go to South America? That bothers me, and it does to today.

P.R. Unless he's a right winger, is that what you are saying?

J.M. Well, he's espousing soaiclism up here, but yet he wants to be run for
mayor and he wants to be run for governor and he wants his Temple people put
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don't work, he picks himself a hole ~- in really one of the only few socialist
countries in South America. You've got to remember that nearly every other
country in South America is either dictatorship or a neo-Nazi dictatorship.
Adn Guyana was overthrown in 1963 by 700 adults. The whole government was
toppled by 700 angry adults. So you look at it, and you sagq what the hell is

going on with Jones, let alone with Stoen

D.F. Sure, he constitutes a threat for Venezuelad full of Nazis.
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J.M, Check.
P.R. So Jones constitutes a threat to the Nazis?

D.F. Well, what you have is a connection -- it's hard to put a fine-point
on these things -- but when you talk about....Rotary International is a
cover, as all kinds of people use it as fronts; and the money goes back
and forth, The CIA works with all kinds of people in these countries.

It works with the right wing elements against the.Communitsts, naturally,
P.R. I can understand that.

D.F. I think Joe's biography is a good one of Stoen. I would add that the
common denominator in all of these big‘flip-flops is Rotary Internatiomal.

1

- ‘I_
ne

_n‘lﬂ_‘nn amd &l
LIIE REU LIQUDS 4allu L

-~ T .l........-s..i-.. 1
il€ lilLcrLliaLvivliial [

And Rotary Internatiomal, 1i
Fund -- the Establishment -~ These are the old families that belong to

the 0SS, join the diplomatic service, Red Cross and Rotary and so on.

And they are...they service cut outs of all kinds of people. Now the people
change wildly, but the common denominator is that it always serves in a
given situation, what we would call stabilizing the gdvernment or de-
stabilizing.....In other words, anti-Communism is your common denominator.
P.R. Let me ask you, another question. Why does Stoen have .as his attorney
in San Francisco a éell known person on the left?
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.R. That person represents him to today,

J.M. Who is it now? |

P.R. Patrick Hallinan.

J.M., Oh, OK. All right.

P.R. He represented him a year ago, and when we filedthe restraining order
on him, proceeding with the suits, becaunge he was talking about times when
he was the Temple attorney, and how can you sue the Temple when you were the
person to advise them to do whatever they did? And so we filed a restraining

ordar in Qanm Franrcicen That wae the
1n san kFPranclsco. 1hat was the
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restraining order. Hallinan represents him on that. he does.
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J.M. I know, but let's take it a step further, Pat. Wait a minute, Let's

go all the way back to the start. Grace Stoen hires Jeff Haas.

J.M. Nobody has.

P.R. Who is he? o

J.M. Jeffrey Haas was a young counsel trying to make a name for himself,
P.R. OK. You know, there is a very famous left-wing attorney named Jeffrey
Haas who comes out of Chicago, but’s he's not the same person.

J.M. Not the same guy. Haas and I had it out immediately because you're going
to sit here and....First of all 1 knew Hass wasn't going to get anywhere goi
into the Superior court in San Francisco to get any orders for Guyana. And
all he was doing was wasting Grace's money . OK?

P.R. Where did her money come from?

J.M. Well, her money belonged to Walter Jones. Walter Jones is the guy who
was living with Grace Stoen. Jones is the guardian of that kid we were talki
about.

P.R. Well, where did Walter Jones get the money.

J.M. He gets a 1otfbf money. He's a high-priced, high-paid welder, and he
was making about $400 - $500 per week. I checked him out. He was making big
money up here. He's really working -- does a specialized type of welding
which is in high demand and he gets big money for it. So, he was giving
Grace the money for it, to pay to Haas to represent her and get the kid.
And Haas was going into the Superior Court to get orders.

P.R. Why did she want the kid? She never....

J.M. It's her child,

P.R. Well, she's never wanted....

J.M. 0K, look. Without getting into desires one way of the other--What
ended up happening was that I went in with Haas, and we really had it out,.
I said, look, your'e not getting anywhere, wasting your money here. Let's

get momma and put her on an ai}plane and go down to Guyana with momma....

And t+thicec wae aarluv in tha oamoa ramamhar Nat Actan thara with Fha Aardarea
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and just momma and the birth certificate, and let's walk in down there and
lets go over to Port Kaituma and lets get the kid. Hey, I want the child.
Bingo. Give me my son. To hell with everything. That's my baby. Screw you,
Jim Jones. Screw you, Tim Stoen. That's my kid. I'm the mother. There's the

birth certificate. Grab the kid. Have McCoy with us from the counsel, grab
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the kid, get on the plane, go
with it.And if everybody wanted to fight later, fight later. That's the simple
way of doing. it. Haas wouldn't buy it. He went into court, and Hallinan refuse
to represent him.

P.R. Refused to represent Tim Stoen in court.

J.M. Right,

P.R But he's representing him now.

J.M, But he refused to represent him on the custody battle,

P.R. Why?

J.M. I don't know. But of course, the outcome of it was that Haas got Walter
Jones to go get a loan of some $8,000 to $10,000. And Haas-got on the airplane
to go to Guyana with these orders which he finally acquired here in San
Francisco. -

P.R. That was in cooperation with Tim Stoen. And Tim and Grace went together
to Guyana....

J.M. "Yes. Right.

P.R. Did you go with them that time?

J.M, I've never gone with Haas, I told Haas to stick it in his ear. Because
it was a wierd situation from the get go. My feeling back then was....

D.F. They wantdd the lawsuit, not the child.

J.M. Yeah, yeah, If you want the child, I've picked up children all over this
world.

D.F. I can see you are sincere.
back from these areas.

J.M. 1 want an accounting. I can‘take you back to correspondence that I wrote
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to Charlie way, way back. I called Charlie on the phone when 1 first got
retained in this deal, and I said, look, I will send you -- and I wrote

him a letter confirming it, and I've still got the letter -- a letter on
each and every person. And if you will be kind enough just to tell me where
the child is. OK? That's all, because I've got these nuts coming in the door
and, hey, if the kid weat dosn there with the parénts' permission, or if

the child went down there with the guardian's persmission, I don't want to
spin my wheels up here arguing about who's got the right of custedy. Or if
one of the parerts id down there and the other parent is up here, I'm not
going to get involved in that, I  just want an accounting of the children.

And that was the whole deal. My only concern, and to this day....

(end of side #1, tape #2)
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J.M. But last year, during the real crux of this mess, there were allegations
floating back and forth about children everywhere fmym the age of 3 to the
age of 16, And that's a wide span. And they were: A). United States citizens;
B). were they getting proper medical attention? Educational attention? and
were they in fact there with permission of guardian, parent, whoever?
And in many cases there were watds of the court, and so did the court know
they were there? Now, that was my sole interest in this case, What developed
out of that was Timothy Stoen, because of his action and counter-reaction
to me, one, in January of this'year whgh I tried to interview him and when
the State people tried to interview him. 1 got pissed at his action.

But my only action against Jones has ever been the children. I could give

a damn less whether Jones had those people rolling in the aislea in his
temple, whether they stood up there and took their clothes off and let him
beat them -~ I don't care what they did. If they were adults ....

P.R. But that's not exactly true, Joe, because you wentafter Jones on the
signature thing.

J.M. I went after J;qes on the signature thing because he was a by-product
of the situation. I didn't go in the thing after Stoen. I went in the thing
after .children.
D.F, And I think that's the line for the play, the screenplay. It is clear
you are an expert, you have done tﬁis -- youre going to Hawaii for another
one now.And wouldn't it make sense -- isn't it logieal -- if you have your
choice of bringing your own civil suit as against having the government

youre the witness and

bring a suit and/you don't have to pay and money and you get immunity thrown
into the bargain, well anyone would choose that., But he said no, and he
pursues his own civil suits.

P.R, He's going to lose on every one of those.

D.F. And if he won, he'd lose. He'd go to state prison if he won.
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J.M. Sure he's going to lose. Regardless of what Charlie and I have had agai
each other in the past, or arguments or confrontations or whatever, when I
saw the stuff Stoen was putting out, I knew that Chariie had the suie.
Because you are gong té win on one issue, alone, and that is the client
confidentiality issue. If you lose on everything eige, you gotta win on

that. Because no court in this country is going to allow that to happen.

P.R. Right. Not only do you win on attorney-client violation, you win on

a State Bar level, because he can't do that.

J.M. You're never going to make the State Bar level, because I'm going to

beat you. I'm going ot have him disbarred before you get to court.

P.R. Well, how the hell did I know that? All I'm saying is that if you win
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on attorney-clien
State Bar will not allow him to advise a client one minute and then sue

the client on the advise that he made.

J.M. You win on the State Bar....issue just on the forgeries and the fraud.
P.R. Of course, I know that.

D.F.He could have avbided all that and had the government prosecute the
Peoples Temple.

J.M., I talked to the State Bar at the same time I was trying to get him to
talk to us. And the most the State Bar probably would have done at that time

was rohahly hava eanctinned him and €i1g
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A year's suspension. It happens to everybody....some of the best attorneys
we have in the City -- have been suspended from time to time for various
infractions.

P,R. Not Charles, though, so far,

J.M., But the problem is, now you're talking ~- that was before the insurance
company said, here's the money. Now the insurance says here's the money.

Now you don't have any longer just a suspendable act; now you have a dis-
barable act, And the day after I got the check I was in the State Bar office.

Iba;'s how fast I was sitting there. Because I am+not about ready to let
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this guy out on the street to practice law.

P.R. He's not practicing law anyway, at this point, Joe.

J.M, Well, my feelings may be a little different than yours. You see, you're
looking at it from the client position. And I wa; looking at it from the fact
that this clutz comes back to the United States, refuses to give us testimony
about anything, and goes out and sets up a law practice. And I'm not down
there watching what he is doing.... |

P.R. Oh, I agree with you. I don't think he should be allowed to practice,
either. |

J.M.As far as I'm concerned, he's an attorney, and he's hung out a shingle
that says he's an attorney, and that means that some clutz out there is

going to walk in and say, gee, you're and attorney? I need some help.

And get messed over., And that I wasa't going to let happen.

And that's why I went after him, The only reason, He was a by-product.

D.F. He's not interested in the child.

J.M. And the only interest I still have with Jones is the children.

P.R. Could I ask him just one other question? He was talking about two
investigations that %ere going on....

D.F. I just want to say one-thing about the children ... because I am impress
with your sincerity on this subject. As I told you, we had some people go the
and I want there.

J.M. So did I, for a quick visit,

D.F. There were transportation difficulties....and I had to stay there about
three and a half days.

J.M. Was the river full?

D.F. I went down on the river, I flew out. I worked with in learning theory
with chilren, and if there is one thing I couldn't be fooled on, it's that,
for children at that age. And I spent a great deal of time looking at the
medical -- I didn't look at the agricultural, I don't know anything about

chickens and pigs -- But I do know something about the medical and educatio
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and there was one teacher for every seven children. And those children

are in a superb set-up. Superb. Now, they were pretty frank with me, there,
Joe. They knew I would find out, they knew Mark and I, and they knew there was
no sense in hiding anything. They even talked about ....these spankings and

so forth. They said, interestingly enough, Stoen had been a big part of this.
In the days when they had done this. The period Qheﬂ.they felt besieged and

the talk of violence came up. They played a tape and talked and so forth.

And I thought they were frank. And it was just as well theywere, because I

am a friend of Charles', but I never heard of Jim Jones, and 1'm not a part

of their Temple.

J.M. OK, let me tell you a counle of things that bother me still. I have a let
from McCoy. I finally forced McCoy, I badgered him enough, and he finally
wnet up to the Temple, which is about 400 miles, as you know, from Georgetown.
And...

P.R. You mean he went to the interior, not to the Temple.

J.M. No, he went to the interior in Guyana, and went in-- and he wrote in the
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coming. And I didn't see the real situation. Now that's coming from the embass
From the consulate in Guyana. That's the first thing that bothers me.

D.F., But I allow for that.

J.M. OK, that's the first thing that bothers me. The second thing that has
bothered me is that so many of these people have tried to contact their
families down there and they have been stopped. Now, we have affidavits, maybe
6, 8, a dozen, I don't know, of people who went to your offices, or went to
the Temple itself here and wanted to talk to their children, their mothers,
their fathers, their aunts, their uncles, their grandmothers. And were taold
no. Not at the office they weren't, Joe. And in fact everybody who came to

the office talked to those people. That includes that guy out there from

Lafayette whose daughter is there, it includes somebody or other connected

with Mertles/Mills. Everybody who came to the office talked talked as soon

_~r blmes m a1
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1.M. Well, we've got affidavits, and then there's a tape recordings of
the telephone conversations between Swinneys and members of the Temple.
Which we had first. In other words, you have to look at this in a chain.
First we got the telephone conversations, which are absolutely ridiculous.
P.R. You mean the Swinney-Stoen....
J.M. Yeah, the Swinney-Stoen, Cordell conversationé: Which are absol :tely
sickened. They sound like a bunch of fanatics all on drugs. That's what
it sounds like. "Well come and kill you tomorrow...." Yeah, that's what it
-sound like.
P.R, Did they actually say that?
J.M. Yes.
P.R, Huh.
J.M. "We're going to kill the child., You want him back, you can’t have him
because we are going to kill him.'" Now that's the conversations I hear.
Then, I have these people coming to me who have gone to the temple and who
have gone to your offices and they say to me, I can't talk to my mother.
I can't talk to my son. I can't get through. They won't let me talk to my
brother. You know, Ahd then, on top of all of that, I have McCoy's letter
saying I went up and obviously they have showed me what they want me to see.
So now I have three things in a chain, and by that time I am saying to myself
P.R. Except I know for a fact, Joe, that assuming there were people that came
to our office, which there were -- that if they came to you

after they came to our office and said they weren't put in touch
with their relatives, that's an out and out lie.
J.M. Well, that may be. But you've got to remember, Pat, that I can only
go on what people are saying.
P.R. I have seen the letters come through”the office. And they have all made
patches.

J.M. Now what about these letters that are censored.

P.R. There aren't any letters that are censored.



67 {,tﬁ /9.<{/
J.M. Well, I've got a batch of them that are censored over at my office.
P.R. THat have words crossed out?

J.M. Right,

P.R. THose are made up, T am sure. You mean somebody wrote a letter and
somebod; else crossed out words?

D.F. From Jonestown here?

P.R. THat's phoney.

J.M, Jonestown to the Temple.

D.F. He's not talking about the letters from the Garry office, he's talking
about letters emanating from latin America  that were censored.

P.R. That were sent to theTemple? Who were they from?

J.M, They were from relatives down there.

P.R, That sent letterc to the Temple...

J.M, I've got one of them in my office that I can think of right off the
top of my head,.

P.R, And who censored them?

J.M.I'm not surejthe letter was written -- was allegedly written

in Guyana. It was delivered to the person to the mother here in San Francis
She was called on the phone and told you can come down, we have a letter
here from your son. And she had to pick the letter up at the Temple.

P.R, Was that Neva Sly?

J.M. Yeah.

P.R. And there were words crossed out?

J.M. Yeah.

P.R, 1 am sure she crossed the words out herself. Why would....I mean, take
it from this position....

J.M, 1 don't know.

P.R. Why would somebody from Guyana send a censored letter here and then
give it out? That's crazy., That's like making a case against yourself.

J.N, T doa't know.
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J.M. Pat, I don't know why you would do it, but on the other hand I don't }

understand why McCoy tells me he that he was only shown what..,. I don't under-

stand something else that ha

i

pened....I don't understand why these people
sound like raving maniacs on the tape recordings. I don't understand that
either. S

D.F. 1 think McCoy might have been protecting , now. ...whenever you go
someplace you are going to See an attempt to build up the image a little
bit, you're going to see what they want you to see. You've got to allow
room for that. Now, what I did, I took the tour and the singing and the
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and I talked to people and su forth.... But I spent hours watching the kids.
Not questioning them verbally, watching them. And I am a teacher, and I

can't be fooled. I cannot be fooled. And the reason I am dwelling on this
for the moment is, without defeding anything else, because that is one area

I am an expert in, and I see that you really are sincerely anxious about the
fate of these children -- And I heard some of the stories,‘I got all the othe:
stuff before I went there: barbwire and all these things, and so forth.

?.R. Is there any bar£ed wire there?

. No, there isn't,

J.M, Well, there was.

D,F, Was there?

J.M. Uh huh. Last year there was.

D.F. Well, there isn't 'now. I didn't wantto get into any film, despite my
friendship with Charles, where I was going to get burned later. And anyone
can lie to an attorney, too.

J.M. You better believe it. And to an investigator.

D.F. Yes, and so I was....They were frank with me, admitting all kinds of
istakes they had made. Stupid mistakes. What I tried to keep in balance was

-- 1is there some connection between means and ends. 1Is Jonestown really a

kind of Resurrection City? PR on the side, what are the real dynamics of it?
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Apd in talking to the old people and watching the kids, it is my opinion,
that most of the people in Jonestown, maybe 99%, if they were not in
Jonestown, would be one way or another dead. I mean either physically

dead or addicted or prostitutes, pimps, state prison, suicide, mental
institutions, hospitals. You konow, they have a group ego there, and

it wouldn't be everybody's choice to live, it wouldn't be our style to live
that way -- but the people 1 saw are working and turning out fantastic
things there in industry and all the other things -~ I have oral histories
from about 100 people. Everybody's story -- incest, victims, you name

it's Dostoyevskian, -

J.M. Were the incest, or were they incest only from the point....You

see, now I've got affidavits, I've got documents which these people signed
in the Temple here saying that they committed incest. And then I have
affidavits from the same person saying fhey were forced to sign it.

P.R. Uh huh.

J.M. By Jones and by Chaikin and by Stoen. 1've got affidavits, and I have
got the origninals’

D.F. Setting aside the incest, the others...

J.M. Well, rape, armed robbery, murder....

D.F. Well, I talked to some of those young kids, and I believe they were
material for state prison.

J.M., Well, maybe they were, but I am talking about the run of the mill

-- I've got the same type of affidavits sitting here, and the original

and the copies of something else, and I am saying to myself, what the hell
is going on here?

D.F. I think you take person A and put them in Jonestown, and they are

P
one thing -- you take them out and they are something else.

— —_ = =

I n my opinion

there, you have got the social equivalent of the raising of the dead.
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And I talked to some of the young people. Not the old black people, and you
have some of the religious element there, the young people who are very

atheigtic and so forth, Vietnam vets
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were lost.‘They are zealots, now, there is no question about it; they are
true believers. It is not an uncommon phenomenon. The question is, i5 it in
good faith? 1Is it -- and I saw three delegations while I was there from
different countries -- and from Georgetown, too. Bducation, medicine, and
so forth. They are treating the Amerindians with medical care. They are
bringing in Amerindian and Guyanese orphans for the educational and so forth.
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or a social scientist, it is 1li
Now, that isn't to say that it is a utopia of strong, autonomous individuals
who volitionally all say we are all going to work together and create a

new society. You have a little of that. But you have an awful lot of people
who were t{remendously heavily burdened emotionally and physically and
legally., And put them together and it's dynamite. I mean, they are carving
out that jungle. Now, that isn't to say -~ and I still go back to my

Elmer Gantry description which I think is viable for American film, because
the combination of saint and conman is an old archetype.

J.M. My question still lies, how did they get there? How did they get put
in the position to have to go? Did they have to go! Were they forced to go?
D.F. They believe there, you know,it's like the Chinese, they believed

in Jonestown. I talked to all kinds of people there. That they have an
apocalyptic, sort of millenarian position that there's going to be an atomic
war, that the U,S. may go fascist, and that they want to make a model of

survival. And they are ambitious with lots of (inaudible), and I agree with

valu,. thev are ecoing
yo they are going
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0 be a threat to..

Y-u know. Latin America
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read Agee's diary and if two people have a discussion on the street corner,
Cuba is in the wings.I think, if Guyamna does grow stronger, and if Somoza

goes in Nicaragua and the dominoes start to fall, I mean, I think you put
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your finger on it when you talked about....the whole thing is a pretext....C/
the whole legal situation, the kids, all that is at the human level, right
here. The bigger picture, Stoen and others, could care less about.

J.M, OK, my only position still holds. T still would like to know if those
people were forced down there by false affidavits. I am interested for my

onw knowledge. Did JOnes really have these peoplé sign these damning documents
and then hold them against them as a threat to force them to go? Now, that

is a two-edged cutting sword, Pat. Once I know that, I also know how to

judge the Mills, and the Swinneys and the other people, see. That sort of
cuts two ways.

B.F. Let me ask you something....

P.R. Well, I can tell you this.....

D.F. Excuse me for interrupting, but Pat I think I might see daylight here.
Your'e position was direct action in the first place -- the children are
being held, let's go get them. How would you, I mean, would you have the
audacity to go with a colleague or whatever, Charles or whatever, the

ground rules there being noone looking over your shoulder, you interview
anyone you want to in%erview whose case comes under your purview -- your
expenses paid, etc. etc. And satisfy yourself?

J.M., Sure.

D.F. Course, I don't know if I can bring t

g this about, but T can certainly try.
J.M. Look, here are my concerns, besides the children, though I am interested
in the children primarily. I have put a year's worth of work into these

kids, and I want to know where they are. But I am concerned, were these
people really forced into signing these affidavits in San Franciso and in
Mendocino which were subsequently used as a hammer ro force them to go to
Guyana. That's number one.

D.F. This i; the Scientology question, too.

J.M, Right. Ron Hubbard, here we go
.p
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somebody says they committed a crime or whatever ....

J.M. You've never seen them? Jell, I've got them and you're welcome to look

at them. Number two, I am interested to know, and I would like to know, and
of course you are outside the jurisdiction in Guyana -- these people are
oﬁtside the jurisdiction of our government -- but_I'd like to know really

did Carol Layton forge....not Carol Layton but Tish ieroy, whose down there,...
P.R. Tish Leroy is down where?

J.M. In Guyana.

P.R. In Guyana? Oh, I thought she was interviewed by the Secretary of State....

T M Nn
o akke AV

’ V= v Jay L3 -

P.R. Oh, Neva Sly was the only one who was. So you just simply have Neva

Sly's word, who could be lying.

J.M. Oh, sure, the Pope can lie, too. Uh, what I am saying is the second issue
I am interested in is did Tish Leroy really honestly forge those documents?
Those grant deeds. If she did, she's outside the jurisdiction, nobody's going
to hurt her. But then if she really did, then we have a hell of a case
against Tim Stoen because that's the other affidavit I need to prove that
Stoen really did this:

..I don't know.

P.R. What if it was somebody else,

what if it was Tim Stoen.
J.M. Everybody says that it is Tish Leroy. The Swinneys tell me that Tish
Leroy told them she did it, to their particular trust deed. Neva Sly says
she watched her do it, Now, if we are going to give any credibility to
Neva Sly's testimony, which has already been taken, that she forged 2,000
powers of attorney over nine years for Tim Stoen, it definitely would be
very helpful to have Tish Leroy say on the other hand, I forged 500 trust
deeds under the auspices of Tim Stoen. She can get the same immunity

from prosecution....

BR. If she should ever want to return ....

J.M. If she should ever want to return, as Neva Sly got, and she's outside

the jurisdiction of the state aﬁyway. But that affidavit would be extremely-



helpful to me in substantiating exactly how bad a guy Tim Stoen really is.
And of course, I am lastly and mostly interested -- are there any children
down there, or anybody, but particularly children, who don't want to be the
Especially those four that I keep telling you about, the Lopez boy , his

name is Vincent Lopez.

1 L 1
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D.F. Let me ask you this, Joe, our office, on this script, based on my

meeting with you and someother work we are doing, they are sending an agent
back to Jonestown. Suppose I, after you leave today, submit a request which
states that you would at least talk on the telephone with a Peoples Temple
agent to negotiate the groundrules for your own investigation to satisfy
your questions.

J.M. Because 1'll tell you very frankly, if I find the answers to my
questions, I'1ll be the first one,...and I1've got a better in right now with
Tim Reiterman thas Cﬁarlie does,....1'1l be the first one to go to Tim and
lay down the whole thing I saw down there. Because as far as I am concerned
those are the issues that are predominant in my mind. Aand that will also
pretty well substaniiate our position. Letis just take it a step further
for a moment. Let us assume that Tish Leroy did in fact forge these things
under the auspices of Tim Stoen. Which I really believe Neva Sly is tellin
the truth, And now I'll tell you why I believe it. Because she took

a
ssue: '"Did vou forge powers of

polygraph. And she passed it. One one i you for g
attorney?'" "Yes, I did." '"Did you do it on your own?" 'No, I did not."
"Did Eugene Chaikin order you to do it?" "No, he did not." "Did Timothy

Stoen order you to do it?" "Yes, he did."
P.R. Was she asked if Jim Jones knew anything about that?
J.M. Yes, she was, and she said no, no, she wasn't asked that, She was

asked,'"Did Jim Jones order vou to ,
forge any powers of attorney?”
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And she said, "No, he dida't," and she was clean., No, truth vs, lie test 4%
which we gave her on the PSE , which is an exact duplicate test, in which
was say: '"'Is your name Pat -- yes; Is your name Pat -- no." She came up
clean again. So 1'm going to have to believe her.
P.R. THat she forged signatures.
J.M. And that Timothy Stoen ordered her to do it. Now, on that basis I
would love to be able to ask Tish Leroy the same test and have Tish Leroy
say to me, Timothy Stoen did it, because now we're going to take it back
a step furiher. Now we're going to say, OK, If Jones did not know that
these powers of attorney were being signed, or forged, and all he knew was

that theTemple coffers were getting full, but he really didn't give a damn
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where the money wasg coming from and Be didn't pay, now vou've got Elmer
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Gantry again. And, he is then not a party to the fraud and the extortion.

I do two things. A, if we find that the Swinneys are innocent by-standers,
and -they may well be, as opposed to Mertles, then one, we are going to at
least resolve an issue here in the United States with regérd to the Swinneys
right to their property that was taken from them. Which would be very helpful
Two, we're also goiég to be able to put together, because the next step
will be, me doing a subrose PSE on Deanne Mertle. That’ll be the next step,
because 1 want to see what her connection is -- what they were doing all
nose years.

P.R. Now, Deanna Mertle has a daughter, isn't that correct, or there is

a younger woman connected with the Mertles.

J.M. Yeah, well there's about,at one time, in '76, they had twelve people
in that house. So I'm not too sure.

P.R, Well, all 1 know is that one time one of the Mertles came over to the
office and wanted to talk to somebody in Guyana, and she was allowed to

do that, and then she turned around and said that she was never allowed to

talk to anybody. Which was absolute bullshit, and it happened in the office.

And then she walked out and said it never happened.
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J.M, Fine, if it did happen, fine. But just remember I take a position, A
remember, Pat, you represent Charlie’s interest and you represent Jones'
interest. I don't represent anybody's. I could give a damn less about
Swinney and the whole rest of them because all I'm interested in is if,
hey, if Jim Jones is a good guy--- we'll paint a white hat on him and make
him look good. If Jim Jones is a bad guy, fine, If Stoen's a bad guy, fine.
D.F. We know that Stoen won't speak with anyone, but I believe that the
Peoples Temple should. I am going to recommend it strongly.
J.M. Cause I'm more than willing to look at it with an open eye, providing
they tell me....
D.F. (talks to Ingrid)...I think I see a way that....it may not have
anything to do with making a film but it may cause a whole lot of people
less grief. Especially T am impressed with your sincerity on the matter
of the children.
J.M. So that's my feeling.
D.F. (Ingrid leaves, D.F. says good bye.)
J.M. Oh, 1'd better give you a number that you can reach me at.
(415) 583-9119, Utilize that one, the other one goes through a service....
That one you'll get my secretary. (They exchange cards.)
D.F. God, it would be nice if into the bargain we could add some of these
questions and find out where we should focus our energy - in this damn thing.
It doesn't matter for the film, but in a human sense, it might make the
film a lot. easier if this whole thing is clarified.
J.M. What I see in answering two or three of these questions, the children
question i've got to answer for my own for my own feelings. Answering the
Tish Leroy question will make a big difference with regar? to what
Tim Stoen's position is.
D.F. Yeah, he might finally make that choice between, if they're hanging him
out to dry and he's facing a big, big fall -- he might come clean. That
would clarify the film, then we'd have no problems,

TM WMa T Aanlr rhink ven wonld have anv problems with that, because yousee
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one more affidavit supportive to Stoen's forgeries will in fact cause the
D.A.'s office to jump on his back.
P.R. Well, you said earlier he was being investigated in Fresno, which is a
total mystery to me.
J.M., 0K, there is a district attorney, or there was a week ago, a di;trict
attorney's representative up here a week ago, I have his card, and they are
doing an iﬁ?estigation and they had Stoen in there on command performance.
As I say, I don't really know what the investigation is entailing, except the
Temple, and I think it is directed at Stoen. But i'm'not sure. However, you
might want to tell Charlie about it because there is an investigation now
on-going in Fresno.
P.R. Fresno, that's complete mystery to me;Ididn't even know that the Temple
had any dealings in Fresno. But, maybe they did. -
J.M, Well, they might have had somebody living in Fresno, who had dealings.
P.R. That's Charlie's home town, practically. He's from Selma. But that was
years, that was centuries ago. |
J.M. I don't know.
D.F. If you're ever fh Los Angeles, please give me a call, I's like to give
you dinner, we could have a little party together or something. Have you
talk to some ex-researchers on Watergate, They would love to hear those storie
J.M. I just did the Nixon tapes the first of the year. For NBC. Did
Tricky Dick caused the 18 minute gap, or didn't he? And....
P.R. Of course he did, creep.
J.M. Well, . he didn't do it personally, But he ordered it dome. Talk about
errors and omissions. You know who got a little upset when I had to get on

™ 37 A L SN
i

- . 1 -
«v. dhd Tne guy SLEiCKS tm ad

- =] Cﬂ"
[37A~— ALl [= 2= 1

A
Mo

"No, but he knows who did it."

P.R. Do we have to sign anything today?

D.F. No. Ah, you both can keep the letter if you want.
J.M. 1'd like a copy of it.
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J.M. 1'd like to have a copy. Do I get a copy of Jim Jones' letter? A
D.F. I think, yes.
J.M. OK.
P.R. Then you want me to typc something up?
D.F. 1 do, Pat, I want to type up what Ingrid didn't finish, and I want to
type up the idea of Joe going to Jonestown.

P.R. OK.
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or
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nk mayvhe I can talk to Charlie,
if he feels like it., See where we are. We've been fighting for a year,
maybe we ought to get to gether and see what's going on. Because, obviously,
you are working for them, I am working for nobody. I'm just out there

and I've got some things that are starting to gel now, and of course the
bond issue -- we need a copy of the check, the letter from the bonding
company, whatever good that is. Obviously it will be some good for your
case.

P.R. Oh, for sure, for sure. 0K, fine, nice to have met you.

J.M. Nice meeting you.

L.F. A pleasure Joe,land well meet again. If I can ever be of any help in th
L.A. area....

J.M. Well, I've got a pretty good guy down there.

(Pause, as Mazor leaves.)

D.F. It is September 5, 3:45, 1978, This concludeec side B of tape #2 of the

discussion with Joseph Mazor.

END
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Conversation betwen Marcie any pennis Roberts /{4'/‘Z41/9

Just a normal conversation but then he said that

Alowing about Mark Lane

2zehz

" I thought that he once tried to set up a friend

of mine., # For good motive. What happened was a

real dear friend of mine was connected to ( in essentially
a sexual way) so someone E® in the Justice Department.
Mark had this playright who wanted to gét information from
is this guy so I extended myslef to set up a situation

a social situation wherein this person migth feel inclined
@lk, I learned this from my friend and I don't know that
#s necessarily telling me the truth. But I was very suspicous
dhim and did not liek what he did."™ Dennis Roberts did no
go into detail about what happened to make him suspicious
Bt what happened, But in essence he didn't like it.

Concersation wih Bob Ganazda: with Marcie

He said that he didn't know about Mark Lane, He said ta
bat he didn't know him personally and khat he knew

me who Kknew him personally and that he really didn't

B an opinion. He said that on one hand he had heard alot
#£f about mark that wasn't that good yet on the other
Hhand Mark has taken on some things that others hanven't
8 abd ke has always respected that,
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Willie Bobo and on the week before last we wrote letters to the
district attorney, right?

Yea, we did write the district attorney.
And it was 99¢ to keep vibrations up?
And uh....who is Earlene Mosley?

Earlene Mosley, She xsdoesn't come any more. She stopped coming
a long lang time ago.

Well sheis drgwing up with them.

Ch, Earlene Mosley is...

Yea, and Mary Little...

Mary Little?

Mary Lindle, do you know Mary Linden?

No. Maybe she used to be a member; maybe she stopped comingra
long time ago. It doesn't ring a bell right %now.

Well anyway OK in San Francisco--I'm trying to f£ind my list. Sunday
in San Francisco--we had everybody go in the Gold Room...

Uh huh -

And they're trying to get them out, and uh, you went--fsu don't bave
have good sense-~I don't know why I use paper like this...

It'1l come to you Carrie

No, I got it all written down, but its got other stuff on here with
it and I can't put it together... Where is that list at...

I don't know how this got out... Ok what happened--OK Sunday--maybe
I can figure I do it, ©Now Sunday--the weekend everybody was supposed
to go to San Francisco?

Uh huh...

What they said they were going to close the church and then they
decided not to?

Yea

And why can't I read this---and then they decided not to; they were
wondering if they were going to have pot-luck right?

Yea.
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And--they would have been...something...anywhy Esther Johnson(?)I
don't know how she got connected in here--Clara got a letter from
Esther Johnson.

Esther Johnson? Who

just let me, .
. e s NOW i 3 . Esther Johnson got a letter from Clare,
I don't know if she told Mable or not. '

Oh I see. P
x el
This is what d;:ey told me.
- Uh huh

And Clara told her to come on over. And said that they were going
to close the church up down here pretty soon.

uh~-uh uh (as in no)

And HMue is going to come bhack, and they are showing pictures Sunday
down there~~at the church Sunday. They showed them last Sunday in
San Francisco.

Gh huh

And one of the members took a little green book that they were giving

us down there, and gave it to Fannie--A feeling of Freedom--gave the

book to Fannie. .

GodDammit=--I'm trying to find a name...

Don Fields that's in Guyana with his wife and children, his mother
__goes to the meetings all the time, and she is--she hasn't heard from

her son and she something... The district attorney called everyday.

ii Called who

! _Called Fannie and Mabel, and they are going to come to that church
down there on --who is Maxine Benton?

Maxine Benton? There is a Maxine Thomas, Maxine Johnson... I don't
know a Maxine Benton,

What about it? (still Vee)

Who is Mary Ruben? I'm just giving you some names that she's heen
talklng toese

Ch, Mary Ruben? She doesn't attend any more, she stopped coming a
long time ago.

Wéll she's joined up with them~-~these are names that I'm giving you
that has come in with them.

-

Uh huh
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Tim got a lot of stuff; he is in with somebody over in Guyana that's
talking to him and giving him stuff. Girl, he knows what they're
doing on weeknights over there and everything.

Hum )
What's this about the District Attorney, you said they would be coming
down what day? Coming to the Temple what day--in LA or in San Francisco?

Down here to San Francisco--I mean LA. They are going to be coming
here to this Temple because they said that McElvane wasn't an ordained
minister, and they were going to check and said that Jim wasn't no
minister either. They called the place you know where if they are

{ a minister they've been ordained--how they check it out? And they
said there was no minister and they are going to come in there--in

.. the church--

That'll be Sunday?

I don't know they said--one of these Sundays. And the one in San
Francisco too. And they are getting together an San Francisco with
the lawyers and everybody--they're going to court, and they spoke
to Ted Kennedy.

Ted Kennedy

Yes, am I going too fast?

No

Ted Kennedy

The president's brother?

Yes and she spoke to Rosaland Carter.

who spoke to her?

Fannie,

Spoke to her, talked to her,rwrote to her?

She wrote to her and sent all the litarature.

Oh, 1 see.

And then she kept calling and had her to call her back. She diad
speak to her on the phone. And she was telling her about when she
was in San Francisco just before Jim left here and a whole lot of

stuff and then she said that she would talk to the President,

Lets see now, Fannie Mobley talked to Rosaland Carter on the Phone.
I see. OK - '
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and she sent the literature--anyway, Tim was going to have this.
stuff put in the Enquirer, you know that paper don't you?

He was? WHat do you mean by "he was"? S

Well he got so much of this stuff and when he called the Enquirer
they didn’t have enough space in there for this stuff, so he has to
waite to get his space.

I see., Do you really believe that Fannie called Rosaland Carter?
"I believe she called her, but I don't believe she spoke to her.
OK

I believe that she did because she is that kind of person,

I don't believe that she spoke to her on the phone because I think
that President or Rosaland would bother to talk or get ingolved. I
believe all this stuff that she said; I believe they had read it, but
I doubt it very much that she has spoket to her on the phone. I doubt
it very much that she spoke to Ted Kennedy. Maybe she spoke to his
secretary now--1 zexidxzeexkhak believe that. ¢ o$\ie¥ she spoke to
President Carter’s secretary , but I doubt it verymuch that she has
spoken to either one of them.

Boy I'll tell you...

««+'cause how can she do something that nobody else can do?

They are going to get together in San Francisco, and oh--when she was
waite a minute-- when she was speaking to President Carter's
secretary and she spoke to Ted Kennedy's secretayy, and she acted

as if she didn't want to talk to her, And so Fannie hung up and
Fannie said that her mind told her to call her back and talk to her
because she didn't say what she wanted to say. So she called her
back and told her that Jim Janes was going to overturn the governmenh

you know that he was a crook, and then she wanted to talk. She said

Oh is he a cult samething like SunMoon?
who said this?
This secretary, something...... You know SunMoon don't you?

Yea that name's familiar, but who--Fannie is talking to who now?

Oh., President Carter's secretary.
Were you able to get her name?

Waite a minute,

OX
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I don't know...Dobtie Fields?

Dootie Fields?

going to ] o
No, that isn't it. I'm ask her again. 1I'll get it before the
day is gone. )

OK
I don't know where it is,

Alright,

Anyway she said Oh is he like that cult,like that cult SunMoon? And
then whe wanted to talk and she said that they went on for a long
time, And she said that she would--somethiing listening--she would
give it to the President. Alright, if she done give it to the
President and spoke to these people why do you keep calling? People
are going to think you're nuts.

d Kennedy said that they were going to look into it too. And this
district attorney--
Did you get his name?
No, there were three of them. They were over in a meeting one time

Did you get any of their names?

No

- You see I can't go into this thln%mﬁpd Just question them cause
they’re going to something to say®@re youtan FBI or something?

Yea

So I have to figure my little tricks around and say didn't you
say DA and I'llmake up a name and then she'll tell me the name.

You see, I can't go in like that because she'll start asking me
questions.

I see, If you can, try to find out who will be coming to the meeting
on Sunday in LA and San Francisco.

But you won't know them she said, They won't know they'll be coming in.
1 see. Oh boy, I'mm telling you... I was wondering if you find out

let us know who is taking information from our meetings on Sundays
back to them.

Than's why I was giving you these names. I don't know.

Oh one of those names there.

Waite a minute let me call bff some names {(cont next page)
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Mary Ruben,
Mary Ruben--she doemn't attend.
Maxine Benton. Do you know a Maxine Benton?

Maxien Benton. We don't have a Maxine Benton that attends LA.
what did she do or say?

No, these are people that she's been talking to.
Oh these are just mames that came up.
Bow about Lucille Taylor?

Lucille Taylor--I don't know her., Maybe a long time ago she used to
come,

Know Gladys Akins?

Gladys Akins, Know her she stopped coming a long time ago.
Shirley Baisey?

Shirley Baisey. Shes' over. She's in the FL.
Wrtat about Naomi Williams? Her mom? (still Vee)
Well Naomi williaﬁs, who is she?

That's Shirley Baisey's mom.

Well she knows Fannie,

She what?

She talks to Fannie.

See she doesn't attend so...

Lillie Bobo who is that?

Yea she attends.,

. OK waite a minute here. I'm going to read you some names. X don't
know hwho they are -- I/m just giving you some names.

OK

OK they said that Kan Nelson's daughter was going to be going over
and speak at this church and at the other one?

Oh boy--probably so... -
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OK what color ‘dress did you wear last Sunday? Was it a brown and
some color dress?

pg 7

Who?
Yau
Yea
Did Florida wear something white and sommthing lighter.

No, she didn't wear anything white.
some kind of

thd dem oled aeds
L
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She might have...now, one of them Sundays.

Did you send 20 bottles of baby o0il to the PL?

Oh yea--project

Did the drivers that work on the project been something them 2 months?

oh yea. so you see someone is going back and saying things and we're
going to just find out who. Wwho these people are who this person is.

Is Hue coming memiry back?

Huh?

Is Hue coméng back?

I don't know anything about that.

Have they said anything about--lets see--you know last time you
mentioned ExaX}y Emily Blemon. Do you know about her?

Who?

'Emily Belmon.

No, I

'
o, 1aven't heard an

I see.

[gﬁt I know Mabel talks to Carlene Coleman, but Mabel never tells
you what somebody said. And waite a minute now-~They had some tapes
there on Jim?

ﬂhgy'SEnt—eomo-tapo5-aad—Sandg-u;o69—doaa—a&i—bhiﬂ—Stuff—t?ae—ehe.

They sent some t - anns
Y me tapes and they-played the tapes? and wrote down

all this stuff that the child told her that was on the tapes.
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Hum. I wonder who told her.,..
I don't know.
Let's see.

And they said that one time they hold people back now from going
over.

No
And now thére sending more.
No. Not to my knowledge.

Well they had a lot of them in the Gold Room Sunday in San Francisco.
She's talking to somebody in San Francisco and LA.

And LA that attends meetings.

See I don't know them Vee -- the only people I ever know there
was dlara. You know, so I couldn't tell you...

Yea 1 see,

And the church was half full last Sunday.

saxskRirgx..and it's going to be full this Sunday the gltl said.
oh It will be?

Yea because they said they were going to show those pictures down
here.

Of the girl, but she never said who the gikl was.
Gy it

See I took a pie.

Oh you went and brought her that pie.

Yea. I bought her a pie. I bought her some handerchiefs with
lace on it and when I gave it I kissedher.

Did she start crying?

Huh?

pid she cry?

Oh she told me that I was the best thing that ever happened to her.
.-.I'"1l butter her up to get her to talk a little more. and You're

sure you don't know an Earlene Mosley?

Yes I know Earlene Mosley.. She stopped coming way before Jim Left.
She used to be an usher by the way.
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Marylou? It could be Lou Mary, I don‘t know...

pg 9

Mary lou? No
Marylou?
No Like I say, it could have been who used to attend a long time ago.

. Well, this guy he's going to come down to the church, and they said

~ that they have enough stuff on Jim to put him under. 'cause some-
body was telling them stuff from over in Guyana=--they know what they
are doing every night over there.

Isn't that something.
.You don't know what Sunday that's going to be do you?
I'1ll find out what Sunday it's going to be.
OK OK what time of daj or night just give me a ring.
I'm going to try to find out.

OK

I try my best when I talk to Fannie to keep my cool, ycu know,
Sometime I ask her you know, what do you think will come out of
this? What do you think you will get out of it, you know. I say,

do you feel better ¥now? You know, since you started up all of this.
And I think that sometime she wonders who in the hell.,. But I try
not do to that.

Yea. I see what you're saying.
Don't give up cause you don't want to get yourself hyxrt. Are they
still haveing their meetings?

hey had one last week. and they had 3
Is that the one on Sunset?

No this rmne's on...»

Jefferson?

No 'it was on Fairfax.

Fairfax.

d it had 3 lawyers in there; they had 3 district attorneys and
they had police officers that arrest people. )

J%f Waite a minute, I didn't hear that.
/ 2 police officers?

-
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Uh huh, that had arrest people from Peoples Temple.

ghat had arrested people in Peoéles Temple. And when was that
meeting?

Last week.

And that was on Fairfax.

uh huh,

Did she tell you anything what was said?

No, but the people said she told me this that they had to take
their time because they had to make sure--you know what they were
doing~~they can't go in and do something on what's said, but there
are more people that are talking now, and they had people they were
talking to from over in Guyana. They even have Jim's phone number.

They even have who's phone number?

They have the phone number from over in Guyana. And they called

Mable and;E??SZ every day-

That's the District Attorney?
Yea,
This is what Mable, I mean Fannie isx Mosley is telling you.

Yea,
I can't find this sheet of paper. Anyway, let me see--Kay, I

think Kay or something to that effect. Kay :eleon has got a.husband

A1

R d

Who is Dloise--waite a minuke, I'm getting these little peices together

now--who is Elogse Hall?

Eloise Hall? Oh yea, she's in the FL

Well she got aletter--somebody got a letter from her from over there

and said that it didn't make any sense at all, and Kay's husband
got a letter from her. He said that Kay Nelsonsaid that she had
been real sick over there but that Jim was trying to gether back
together. She would be coming home soon.

This is from information that someone from over there is telling
Tim Stoen here?

Uh huh

I just talked to Kay not too long ago on the radio. She's doing
fine. -
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Oh and they were telling--she said that the people were standing up
at the meeting~-telling all the things that Jim had said, you know,
that he was going to do . He was going to taar-~up Los Angeles/ and

-~7smaxthat people should sell everythzng they got and move out because
he was going to tear it up.

«.+.at the meeting that Tim Stoen had had...
...that went on in the meeting...

(Olf, the people that Tim Stoen-~the meeting that he had, people were
standing up saying saying this.

They were giving testimonyes, and they said the reason why the
people got out of here was because they were scared of Jim because
they really believed that Jim was God. Jim told them that he was
going to tear up Los Angeles, and there was an earthgquake coming,
and if they didn't sell their home and turn over the money, it
wouldn't do them any good. And if they asked guestions, it will

bring sickness to them--that is why they never asked Jim questions,

i

Man that is, sickning,...

/Because,aa and then they took the Bible and said that Jim cussed
on the Bible and made them just dance on 'em and said to "Fuck God.
That he was the only God and Saviom they .- . .ever know, and she

said the District Attorney said how come he can't save somebody?
What kind man is this that can tear up everything and can't fix
nything?

That's what the District Attorney said?

Uh huh. He said how come he can tear up things and he can't fix
it. He said why don't he do something for the peoples mind? And
one woman said that he was sick (or fake?). said that he never healed
anyone, and said that he and Marceline were getting a divorce because
vhe is living with Steve's daughter over there and the little boy
..+5aid John John or whatever hés name and Marie, And they said
that little John is calling Jim daddy and Marie mama. There was some
man who had a hotel, and his daughter was away somewhere, and this
man --kinda old guy=-=- gave all this stuff to Jim. His daughter came
back and took all this stuff back. They said that Jim had killed a

lot of people.
vVhen you don't give names, you don't know, right?

«+s.She say its a man or its a woman...

“qfauw long ago, I don't know nothing...

This was last week they were telling this to the District attorney.
They were there, she said, for two hours. And they were telling all

‘g& this stuff that Jim had programmed into their minds--had scared them
into doing,

g
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(still Carrie after long pause)

And then the District Attorney wanted to know why he heard the
rumer where if he was God. If he was God why didn't he saay here
~11cause there were so0 many hungry people in Los Angeles. ...and build

this place up... why did he have to go over there?

That's what Fannie Mobley's telling you the District Attorney is telling
"them?

Uh huh, He wanted to know that,

And they said that one woman--the woman that, the mother of Don
Fields, sand that she was crying--~that she had lost so much weight
and said that she's afraid she wasn't going to hear from her son.
Her son is a Pharmasist. pause...

And he said he wanted to know why he was just doing that to blacks.
and the District Attorney said what he must have wanted to do is to
take blacks or whatewer and clean-up--you know, and then bring them
back after everything is all cleaned up.

Oh goodnes, The District Attorney said that?

—vdh huh, A2d he said that this guy is worse than SunMoon, And he said
that SunMoon--KeR wax kexm xx ez Angierx running out of...he was here
in Los Angeles too. He said that SunMoon, he is over in Europe
now=--that they are trying to get him out of there.

Boy. 1Is there anyway at all that you can find out who was taking
this --what's going on in our services in LA and San ERancisco--to
these distractors,

I've been trying to find out. I hear her or him or she said or he
said.

Never whO...

Yau don't ... and then somethme you'll come up and I'll say Fannie
remember you told me that Gloria said so and so and then she will come
up with a name. No, I told you so and sO...

I see what you are saying.

She was telling me about the Temple in LA and I said you told me

that Jessie said about so and so and she said no, I said Lillie

Bobo. That's how I had to trick her with those names.

So you think maybe she's been talking to Lillie Bobo?

Well that's the name that I gavg you. 1Is Lillie Bobo in the church?

That's the name that she's given you some time or another... I see,

Well this stuff she was telling me, I said Jessie, you know, and she
said no, Lillie Bobo.

-
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To tell you the truth, you have to watch every single one of th
them. ‘'cause, I mean you just don't know at all, and they had

L2 Lre el . i
this book there where Jim Lenin, you know?

¥
L=

Lenin?

Yea they had this book there and it was telling about herwas in Lenin
he went down 47 times.

He what?

e
/5im has been back to this Earth 47 times. That's what they told him

in these testimonies, and when he came back the time before this time
e was Lenin. So the District Attorney wanted to know what was he all
the other times. (laughter)

Oh, Lenin...

4;\ He wanted to know who was his name all the other_times, and they said
well do you think he knows his name from the other timee? He was wwith
Russia the time before this time. And he said well oh hell what has

Lpe been doing all those lifes the 47 times it's such a mess.

Did yau get a chance to see this book on Lenin?

. = - = om —_4 PR ] F_F-."‘:": LI | L L LA™ - | | .
No, I didnft. It was there. #andy said she got it aund she's
going to let me.read it.

(1]

Book on Lenin. I see.

Bessie had one--that's that Bessie that left.
It's a book that you can bug at any store, then.
It is?

I'm asking.

No, they got it from the convention center--all that stuff that

they say that Jim had builded--that's why they told him to go and
see it. O

oh...

‘cause that what he aki had built while he was in the other life.
He was -with Russia then. And so the District Attorney said look
God is with everybody. God isn't just over in Russia. and so she
_—,s5aid this quy we've got to do something about it because he's programming
pebples minds. and he said--did say that whatever is in your mind
that you f 2« S'G‘.'J e H gt as—
¥e ear--that you have fear of ,yit would happen--you T
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Carrie cont:

And he was telling the people, you know,about that sickness?

That they . must never say I..am sick, because they &ed identify them-
selves--don‘t identify,.your mind controls your body--he was talking
tb them saying--the District Attorgey said I'm so sorry for those
people that was there crying saying you must never think of sickness
and don't believe there's no God--around here he said that God is
using people, and he said that when you mis-use God}s power, God will
strip you of ie., And he was just really trying to 'cause she likes him
really very much.

Wio was saying this now?
1%?This District Attorney because he felt so sorry for them.
NO name?

uhuh+-no

Well have you been able to attend any of their meetings yet?
1 - . K] 2 a - L.-ﬁ‘l—h.‘—‘— Al A Aol e - e L Qen dunle onm.m 811
nelLl, 1 was lLivilLeld, DUl 41 LIILIOA LilaL wWilen 1 geu LI wigerc, 1 L1l
my top. I don't think that's the plaee for me because I was neve
under Jim's teachings, and for me to go there, what=--you know I can't
testify. WwWhat would I be §oing for? I have nothing to say.

| A |

* LI
s} s
I

Maybe, I was thinking that maybe if you were there to hear first hand,
you know, might'be able to get some names,

I could easily go into one, but I don't know what to say. You know

sshhiade T wmmam?D
Wil 1L LU CRiLg

I see what you are saying. I see now.
: getting up and giving
I mean everybody's“eduing testimonies -~-and I'll be sitting there
1l ooking like a yowo. I just came in there and joined the church when
Jim left,

I see what you're saying,

I have nothing to say. I don't know anything. The only thing I
know is what people tell me. I don't know that and I don't beljieve
them.

I see,

I was thinking, how can I get in--Oh, I know how I could get in there

I could get in there and say I am concerned because I want to help these
el s mezde Mindla sy Tlow hnwa T Aan '+ Innaw anvrhing abhout ite=T
Lﬂ)y].c VUl e dilal O WilY 1 1l HELT.e d UUIL v RMUW CUly wisdily QWwWe & -

just came in and I joined. I could say that. And then get some names.

You could stay close to Fannie. She probably could get you in.
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But you see, I could get in. She's invited me. But you see, I think
it would be a hard thing for me to sit through and take.

I see, .
ﬁhh—-—-‘

'cause you see, some of these people-~like Semdy talked to me--she

lied lied lied--I don't know what she think I got a bird brain...

She'll tell you one thing and then she turn around and then she

something-=-she did something and then she didn't do it,

It would be helpful, if you could. ...get in there.

Out in the kvValley there are some people--I don't know their names--
they must be Oxnard?

Oxnard? You must mean Bakersfield.
(first side of tape ended, so there's a pause in conversation)
(Parrie)

Jusé in tase they meEreE needed it for their relatives when they came
home. '

I see=--no names there either?

No. I think it:is that name Barbara Bulleck--that used to stay with
Barbara Bulleck...

You mean Hill?

Yea.and Barbara Bulleck is going to be there Sunday.

She will be,

Uh huh. Yea, she's going to be there Sunday.

Oh, she will be,

Did they say anything about Bobbie Bullocks or why she hasn't been

coming?

No, she comes to get information. And she talkes to another lady,
and the lady gives it to Fannie.

I see.

And that building down there is going to be sold. 1Is that true?
What building?

Where yau're in--around the first of the year.

I don't know nothing about that. This building that I'm in is going
to be sold around the first of the year?
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Yea, going to be sold. Mc Elvane said that they were going to sell
it but they wasn't in no hurry--maybe by the first of the year.

You're very helpful. o

" Vee, why do .these people go to church? Why do' they come there?
why do they come to service?

Yea.

Why not?

I mean if they are going to come, why can't they keep their mouth
shut?

Now you know that. That's been going on ever since time began. The're
not going to keep thier mouth closed. I mean they just won't.

And too, I think some of them think they would be hig in someone’s eyes
if they came and sent someone back and told well such-in=-such yea they

going and I could tell you some, you know. I thikk.=That's what

S
I think it is, mostly, that thef\feel that somebody else can sce them
as being big.

And McElvane said thex other day in church--say he told the girlz that
somebody in here is taking informationsoutside and he just rolled

' on the

right on ahead and she came right back and told Mable.

Thats horrible. Boy, I so tired of these Goddammed something (both
were talking) It pisses me off. That was not said at all. I mean
these people are just sickinging. They really are. They are actually
sickining, No that wasn't said, in fact we had a beantiful service.
Beautiful service.,. I sure wish I knew who that little lady was.
And went back and told Hable... That’s totally untrue. I don't like
interrupting you because you might loose your thought-=that's why
I've been quite., So you'll remember the things that were told to you.
That's why I haven't =ay been saying anythingk That's a little bit
too much though.

And they even told what color dress you wore.
Yea and I'm sure that dress caught another sister's eyes.
Did you wear it for two Sundays?

No. I had it on once. I had no choice.. (laughter) Too much...
Well, I'm glad the sister liked it.

Did McElvane have on a white shirt with something pulled over it?

white shirt?

-

With long pullover on top of some pants?
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I don't know. I really don't know. Even get down to clothes?
Yea,

They haven't said nothing about...

Then what would you do wear the same dress Sunday and say well I am
glad some sister liked this dress--ardxkhay

And they can wear it--if they're the same size, you know. They can
wear it too., Have they said anything about CJ=--I know you had mentioned
his name.before.

Oh yes CJ is going with some woman out on Broadway.

Out on Breoadway?

g am o By +hat ha oo il dlad --l-. P o mmamboas 4-1-..-.4- ok
.‘l.:ﬂ .I.I- ﬂ bUlllGW“’ I-LLCI\- ME YWD Wawil Wiidb i} a ST ELE Wiide OoIiG
doesn't go to church anymore. But CJ's going out with her--he tells

stuff too.

Do you know CJ?

Uh uh (no)

This being something that Fannie Mobley's telling yoﬁ.
Uh huh. Who is CJ?

He's one of the associate ministers who tmwlks like the rest of us=-
gets up and talks.

When did he come here?

I don't know when he came--I don't know exactly.

Well anyway they told Fannie that he had came down here and then he
went up and got all his clothes, and that he is seeing this woman-=-
cause she sayds she's always there on Brnadwaﬂge and this woman to-
gether.

Oh my god... Downtown Broadway?

Yea, LA.

What do you mean by Broadway;\VDowntown Broadway?
fe~s-a-one-way-strcee-or-gometring-~tike-that

Booadway street or something like that. He's with this wowman. Sli2
used to be to church, bhut she's not anymore.

ilo name thore gcither?

Ho.
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«..Just a lady... And Willie Parker ain't going no where. They
said that willie Parker ain't going no where.

Isn't that something?
Well I don't know if Willée is going or not--of course it's up to
each individual whether they want to go or not. 1It's up to them.

And they said that he wanted them all out of here by September so
that he could tear this place up.

Oh my goodness.

Because Jim said he is going totear this place down. And the Dis-
trict Attorney said well you know God is the God of everybody and
verything, you know. That God don't come by and take a few
nemies out and kill his friends. He said I'm sure that all the
people that he hade is his enemies right with him.

Well, that's too much. That is a little bit too much.
Well... When you plan on going; you know that you can go abt any time.
Now, Carrie, we ain't until you get no plane.

Huh? _
go ahead and
Well the last time I talked to you, you were going to wadee=unidéd
yor get you a heliocopter or plane?
: mESR
Oh yes~-I ann't going to waite agound...

laughter...

I want it with lights all over the bottom when I land... I hope
Vee will be standing out so 1 can run over her... (laughter)

I get so mad with her(still Carrie)
You know, I'm xmia&X really hart about Clara and Rosie.

Rosie wrote to you didn't she?
I really am. :
I'm really hurt over Clara. Now Vee you don't know how it really
upset me. It really upset me.

- I know you worked with her a lot here.

I took off. I lost $200/week to be with her, I washed, I bring her
food, I did everything. I am really hurt, because when Clara left,
she said I'm not going to do like the reat of them, I'm going to write
to you. . I went and bought her a dress for $60.

in the winter

sssall of them Catrie. All of them.
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-«+If I could just get a letter. and she said Carrie I've been so
busy, I am doing all right and sign her name, I would appreciate
that,

Yea.‘. ’ -

If you can, try and make it Sunday if you're not working and see the
film.

Where at the church?

I can't come to church, you know why?

I know why.

Because if I come down there, somebody's going to come back and tell
them. No, XY wouldn't do that. Because then we wouldn't get no infor-

mation,

let's see, can you come maybe Thursday or Friday or Saturday and I
could show it to you.

Yea.

Because I wouldn't go to the church becasue that would mess up every-
thing.

Yea.

OK we'll try to have it for you then. You will just have to see them.
wWhen next Thursday? Tomorrow is Thursday.

Maybe Friday. Would Friday be OK?

This Friday?

Yea.

OK

about 5:30

And listen I don't want old Mammie to see me

i o T T

just what I was going to get ready to tellyou--come in the back
door, I was getting ready to say the same thing.

I don't want Willie Parker to see me because he goes and tells stuff.
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How do you get in there?

Well maybe we'll have to come to your place then,

Yea becamse they go back and tell it.

OK

e & 4

You know what, we could go down to the church--just me you and
McElvane,

Allright,

OK

Friday at 5:30, We'll see you then.

OK

Carrie, don't come on Western part, come to the back part.
CK

I'11 call you first,

OK
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Notes remembered fre me.ting with Charles Gar. Ju..e 17, 1978

Jean had asked him the day before who he would or could predict might
be charged criminally in the future so that we might plan in advance
and send themout - and he had said he could not predict that and
would not give a definite answer, This time I asked him

if someone were indicted along the way, assuming we didnt know ahead
of time who it was and had not send them overseas, would they be able
to get out of the countiry - he gave a guarded answer, somethinzg like
people do travel dont they - as if to say, legally and ethically he
could not answer that geestion but implying that there are ways

to cet out, when you have a passport. I nointed out that that was
not the preferable route, that we would like to know ahead of time.
“e went rhrough the long explanation of what happens 3 shen you a1
indicted (he's woried about federal indictment) and that you're
entitled to bail., 'ell that's not the point of course, but he would
not have it any other way and would not elaborate on whether he

had any 1ldeas of who it might be, We both explained over and over
how if one ofus found ourselves charged and jailed, Jim would

hawve no alternative but to do ®hat we know he would do, and Garry
doesnt buy that. Instead he said he would have to talk to him diract
when that time came if it did, and "instruct” him He doesnt have

3 " +hat or

3 fay
any laea ar as twnat are

®
*._l

¢
o
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o
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a of the real sitmation as
He likes the idea of suing Olga but does not want Christinas children
to be involved because they would have to disclose too much of hheir
nersonal backgroundandhistory once the suit began since she would
have the right to mross-complain., Also, if they sued for stolen
items, she could ak=zays allege she had not been compensated for all
the past years of work she had put in and justify the =kzma¥m theflt
that way. He prefers for one individual *to sue her.

He wants us to invife the Black Caucus - because he doesnt think any
other Congressional circle would give us a fdir shake or listen to

us; because 1t would make a good impression on the black community;

and because 1t would make a good p.r. impression in the media,

our onening ourselves up at a time when all the accusations claim

we close ourselfs off. Sometime back when we were hassling the Leo
thing, he said he didnt want this thing to end up with him having

to zo km bvefore the US Congress because some hostile Congressman turned
of f by our unavailakility had filed a resolution against us, anche

A3 Awdt rranmt ta have to end in enin~ tathae TTnited tatinonse hecause o7 onma




Jaan Brown & Dan éhaehan - - phone conversation 9/7/78 '/f / 57 /7

JB: Let me tell you what's developed - = we have a situation where wa've
been working with two guys = Don Fried, and also Mark lLane have been
helping us, We have a gquy who's been working clogsely with Stoen for quite
2 while - an investigator by trade. He was kind of jilted by Stoen,
floating around free, better, etc. He talked to these other gentlemen, and
wag interested in providing information, of which he has a great deal,

A lot of things very damaging to Stoen, What it points to is intelligence
background, and least this 1s what we were led to believe, and there's
encugh credibility to his story sto lead Pat and Charles and others that
there’s truth to it, None of us here has talked to him, but it was the
opinione of thoass who did, and also of our attorney, that it was best,
since the subjiect had already been broached (by the way, it was all
documented, ) to have him procesd and go over thers, He was just sent over
there, We pushed to get him over while Charles was thore, he was retained
by Charles., He's ready to talk, That's the way it appears, Now the othe
side is he's a very hateful person, FHe hates this side as much as he hate
the other side, When we met him at the airport, wa made some very warm
comments, and hes said “well, you know, if that person was back in the
United Statss right now, I'd arrest him.," And hs mads an overt act,
refused to shaka ona of our dblack membera' hand., We realize we®re dealing
with a person with no moral character, we realize he's a snake, but we're
walking intoc this situation where he made this comment just before he left
We're pretty deep into it. The question is if you've had any experience
with this kind of thing, or if you have any . . .

DS: Well, I'm not sure I have everything linked together in my mind -~ -
is he going somewhere to testify? { no, he's going to Georgetown to mest
with Jim.) With the direction to do what? (he's going to inform) about
whom? (about his activities over the past several years with Stoen).
Ok, now I'm trying to get a little bit clear in my mind here the relations
Stoen has to Jim, (Stoen was the attorney for our church for a long time
Now this quy says he's getting large amounts of money from out of the
country, and he has an intelligence background.)} And he's the one who's
been giving big hassles to Jim. (Yes, he has) And has been giving
evidence of some sort to Federal or State authorities? (He has to the
extent that there's baen a transaction which Stoen was a part of up in
Mendocino County -~ - a property transaction that Stoen was a part of, that
the Title coumpany has returned all of the money to the people that made
the transfer. In Other words, Stoens Notary has been revoked, and he was
involved in a transfer’ which prompted the Title company to return all of
the money to the people,) Ok, I'm trying to get the bottom line on this
Stoen., He's the guy who's been saying a lot of derogutory things apout
the church (Ch, yeah, he filad three law suits against the church, he's tl
one who's claiming to be the fathar of Jim's child, and he's our main
antagonist. We're finding out that he's receiving monay, and has intellic
background with Rotary International - - He provoked an incident in East
Germany, and it all ties in.) What can Charles and Jim do with it?
Well, it's a turn-arcund. It can prove a conspiracy. Tha guy seems to ha:
quite a bit of information., It seems like a good thing to follow, but
you're dealing with a snake.) Sure, What 1s the guy's motivatio? for .
going down and giving the information to Jim and Charles? (There's baen
some discussion ‘with Don Freed and Mark lane of doing a movie - = he could
provide the dramatic contrast in this £4ilm.,) Hmm, So the bottom line is
that Charles and Jim are thinking about doing 2a m°:1:g:§ggzst:§a:a§:f:ment
ifferen
D e e (Yo o R iad Toom.  Sos tnat would effsctively
e O Do B aeE e M e +hinas could come from it.) Yes,
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l1ikxe he's going to be disbarred, And then we get into this situation W
it looks like it's going to be fruitfull, and then ., ., . maybe it's pan
maybe it was ill-advised all along, I don’t know,) Well, it looks lik
this point you're pretty mich in control of any information he gives,
mean any information he gives, Charles can check the documentation on 41
and check it for credibility, and then Charles and Jim can try to make
very concrete decisions based on it, You may be able to use it in some
to negata tha three civil suits that are under way now, It doesn'‘t see
that anything now could go wrong. { That's what we wanted, We're just
complstely novice in this sort of thing.) The thing for you to 4o now
try to translate ., ., . first of all, you'll be gatting background infor
from him of an investigative naturs, The key is to get names of peOple
that can verify what he says: third party verification for paper docume
Xtation, It's very difficult to get it, not necessarily because ae isn'
Jtelling you the truth, but maybey because he is in possetion of sensiti
3 information that other people won't want to talk about, sworn affidavit
things like that, So ths fact that you may not be able to gat third pa
verification or names of people, etc, may not necessarily mean that wha
he says isn't true, ( I gquess that that's the bargain we've taken, and
intered into this knowing we ware taking a lot of risks.) Yeah, but yo
have to be very careful, becauss one of the classic movesa is what we ca
*hanging a leg cut“, 1It's haveing somaons come to you like this and gi
you false information to get you to put all your eggs in one basket, 2an
have you lean on him, and then have him turn on you., So that's why you
have to dO0 everything you can to gat third party verification or docume
ag many as you can gst on thisg thing, It's a classic play, A lot of ¢
thev'll assums that you're very unsophisticated politically, and that y
won't check it, you'll want to bslieva it =0 badly. But there's surely
harm in having him commnicate to Charles what information he has, Wha
you should do is try to ret2ain , and I know a few but theay're all worki
for me right now, try to retain a genuinely credible and trustworthy
private investigator, Once you get the information from this gquy, hire
good private investigator to check out the information he gives you, 1
s mamem mak m moand mmdrenbks mccambhdaabeAas cwtwe S b i mamd tamass ludon Soa
Y Wikl YUw W YWed MLAVELET HIAVIBSLiAYQAWWL y\-"-l Wil LAWOW, QiU IAaVEe L4 L8a
the situation as he sees it, having chacked the story on the informatic
has, to lead him to belisve what the facts are, ( I guess the only dar
is jumping in and taking the information at face value.) That's right.
That's the only danger I can see. The key is, you don't even have to |
him = - you could retain him as a private investigator, You'd have to
careful, because he could go ahsad and do something, and try to say he
orderaed to do 80 by Jim and Charles, He could go put a wire tap on som
he ¢ould break into a home, and try to set up your people, and try to ¢
them with conspiracy, You have to be very careful that you don't ask t
do an awful lot from this point forward, I would be very clear about t
Not do anything but ask him to give the information he has now, I'd be
extremaly reluctant to retain him as an agent for yourself until you ca
trust him., We have precedents for this., Remember Harry Orchard. The}
that thing in Idaho, They did it against Bill Haywood, where they went
let this guy talk to them a little bit,,and talked them into letting h:
an agant for them, then he went in and did this stuff and killed tha -
governor of lIdaho, saying that they put him up to it, 1It's classic,
( We realize the danger, But then when he gets to the airport and say:
that beligerent thing, well, second thoughts isn't avan the word for it
Well, ysah, but that cuts two ways, If he was really trying to go in t
to cut you up, ha wouldn't be stupid encugh to say that, what I'd do,
nunbar one, get all the information you can from him, Number two, reta
somebody who's a very good, if you can, Triple A investigator, who coma
you from very reliable sources, talk to Charles and ask the guys in the
office who they have who's a good solld investigator, that they work wi

have him check out the information for you befora you take any public
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position supporting it, Don't get yourself hanging out prJ@ieated on hie
reliability. Then decide to make judgements based on what you think the
facts ars, You seem to be in control at this point, A fourth point I wa:s
going to make, is don‘t retain him any longer than you have to, don't give
him any powers of agency to do anything for you, It can be very risky, bu
as long as you make it clear that he's not authorized to act any way as
your agent, there'‘s no way I can see youte in jeapordy, as long asg you put
an independert agent out to check his story. It seems easier for me becat
IVe been at it for so long, it?a just that those are cbvicus things you
should think of, Then you've got to slow down, you'‘ve got to evaluate you
control, then you minimize any risks or wulnerability to Jim., (wWell, I
think that's it, I don't think there's anything we can do, it's just that

he came up with this very bsligsrant attituds. It may be bluff, you just

don'*t know,) Yeah, waell, take your precautions,

J.B,t Well we can't thank you encugh, By the way, when are you going to
be cut here?

DS: Well, right now we've got the motions in front of the judge. He was
going to decide e » « he was going to come into town the first of Septemb:
and rule on them, but he's not, s0 we're assuming about the middle of
September, I'm going back into Warhington to meet with three Congressiona:
hearings about stuff that se‘ve dug up about wire tapping and surveillance
and all, the Red Squads here, We're thick into it. What you should get,
therets an excellent book that has just come out about these kinds of
peaople that we're talking about, it's called *"Spooks" . It's by a fellow

by the pname of John Houtin, or something like that. (goes on to describe

the book & the sub-culture of finks.) Have the investigator you hire
read the book, It'll give him 2 good background on the type of peopls
you're dealing with.
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Jean Brown & Mark lLane phone conversation 9/9 /78

Jean explaina backKground on Mazor at the airport.

ML: He's a very bad man. Did he leave? (Yeah, he's on his way, That
reaction EEX¥XMYMXdoesn't surpriss you or anything, huh?) I think it's
not as bad as his feeling it and not saying it., Did he go by himself?
(Yeah) Well my feeling is that was not a good idea. (They felt that way
over seas, too,) I'm sorry it went that way, I spoke to Donald a couple ©
days ago, and I said that if I was going over seas in 2 couple of days, it
would be ¥ good to accompany him, and to watch him the whole time, What's
happening, I don't think it's a good idea for him to go alone, (He'll be
met at Georgetown.) Yeah, I know, but I don't think he‘ll come back, . . .
the state he's in now , . « I think what happened at the meeting in San

Francisco is extremely important = - wa could build on that in terms of

making grsat in-roads, But I don't think this trip at this times by him ale

is constructive., But there isn't anything we can do about that now, The
situation was that there was a lot of information he could give us while he
was in the U,.S,, but why give him the opportunity to , . .

(Well, the situation was that Charles was in Guyana, and he faslt it was
important that he get the chance to have a couple of conversations with him
Felt it was very important that he get on down there and talk while he was
there.) Well, ok, That's ones relief, certainly, (If you have it in your
achedule to go, they would certainly like to have you there,) They would?
When were they thinking of? ( Whatever is most convenient for your schedul
now or later - - I understand you're on your way now to England,) Maybe I
could do that on the way back, or , . . have you talked to him about what
you want him to talk about? {(Yeah, Charles did - - he followed up with a
call,) To investigate, you mean? (Well, specifically about Stoen, I think

I don'’t know,) How long will Charles be thara? (Hell be there through
about the 15th I think.3 Does Charles understand that I'm not interested 1
trying dny of these casss, do you think? Charles may be very defsnsive

of his position as counsel, I'm a lawysr., I don't want to bscome counsel,
nobody’s talking about that, But Charlas hag in the last several yesars
lost some very important clients, like Huey Newton and Bilil wWalton and
people likxe that, I think he may be feeling a little defensive with anothe
lawyer coming in, But I'm not coming in as a lawyer in any way, I think I
might come in useful as an investigator working with Donald., But I don't
want to take any cases from Charles, ha's a very good lawyer, I'm not
licensed to practice in California, I'm not going to try any cases, I thin
he should be reassured about that, (I don't know how to go about doing that

I mean, you're coming in as a friend, we appreciate - - '~ ‘more than words
can say, really, and we want you to know that . . .) Well, thank you, Ilet
me get back to you MEODODOSNOVMYYIE maybe later in the day, By the

way, does it take longer to get there from England or the U,S,? I don't
think I can get there while Charles is still there. Would it be helpful, 4
you think? (Well, under the circumstances, I just can't judge that, I thi
there is validity to what you said, about Charles feeling threatened, but
I also know that Jim and the others are more than appreciative of your help
and I guess we pretty much leave that up to you, Mark., Whatever you feel i
appropriate, and what fits your schedule,) Let ms see what I can do, I
feal there is a lot of work to be done with this guy yet, and if he goes th
and creates a scene or something, he's going to come back with some XNEXXXMN
information and be able to testify that thesa people had been kidnapped, I
mean, he could say anything. Despite that one meeting, he's not an al%r, h
an enemy and a thouroughly unscrupulous person, Everything tha: g:ut;at
know about him is true, and that person hasn’'t changed any. Bu
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meeting we have worked out a temporary alliance because we have a common
enemy, Stoen, I think it would be better to build on that. What I
wanted to do, frankly, before he went over there was meet with him a
couple more times and get affidavits from him, I don't want to hear him
say in court that that tape is altered and doctored. (That s what we

commes T A VT dteam e Lsecem Lw Satln d s ecom § o lom som sarm m W At e onamee.
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8lowly - ~ that step was a glant step, and now I think we have to take a
few small steps to get ready for the next big one, SO we may have a
rescue operation to do when ha gats back and try to get him back to whare
we are, or on the other hand he may be impressed by what he sees., (Ok, I
think that is what Charles is bargaining on.) But he's not a normal
person, {(We know that, We saw that last night,) Well, just judge everyth
he's done up till now, He's a con-man with a long record, and if he can
get information and sell it to the FBI or CIA or whatever, he'll do it,
and he was vary excited abhout the idea of making a film and averyvthing, Bu

if they can make him a better offer, they have more money than we do, He'
avallable, So what we may have to do is up the stakea a little bit for hi
( Well, maybe you can talk it over a little bit with Don.} Oh I sure will,
(Last night was the first contact we've had with him, and boy, . . .)

I'm surprisaed that he did that, because it's almost a little reaasuring

to me, Because it sounds to me that he's a poor agent or he doesn't know
exactly what he's doing. But 1f he were going down there as an agent with
the purpose of coming back and telling lies, that's not the way to start
the trip. You could just say, OK, forget it, And there's nothing he cou
gain by making that statement. It makes him ocut to be a nut. I mean, when
people act contrary to their own personal intsrest, it makes you wonder
about thelr stability. (Well, that was exactly what they wanted overseas,
some affidavits, and for him to be accompanyed, those were two absolutes,
but they said it just got all jammed up, That was just the way it
happened. 5o maybe with that in mind, you and Don might decide what you
feel about it, :It would be helpful at this point,
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wWillie Bobo and on the week before last we wrote letters to the
district attorney, right?

Yea, we did write the district attorney.

And it was 99¢ to keep vibrations up?
And uh....who is Earlene Mosley?

Earlene Mosley, She izdoesn't come any more. She stopped coming
a long léng time ago.

Well sheis drgwing up with them.

Oh, Earlene Mosley iS...

Yea, and Mary Little...

Mary Little?

Mary Lindle, do you know Mary Linden?

No. Maybe she used to be a member; maybe she stopped coming a
long time ago. It doesn’t ring a bell right %now.

Well anyway OK in San Francisco-~I'm trying to find my list. Sunday
in San Francisco~-we had everybody go in the Gold Room...
Th huh

-------

And they're trying to get them out, and uh, you went-—f&u don't bLaes
have good sense-~I don't know why I use paper like this...

It'll come to you Carrie

No, I got it all written down, but its got other stuff on here with
it and I can't put it together.,.. Where is that list at...

I don't know how this got ocut,.. Ok what happened--0K Sunday--maybe

L=t # L5 4 AR i wms s wnn

I can figure I do it. Now Sunday--the weekend everybody was supposed
to go to San Francisco?

Uh huh,..

What they said they were going to close the church and then they
decided not to?

Ve
A%

oS
&

And why can't I read this~--and then they decided not to; they were
wondering if they were going to have pot-luck right?

Yea.
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And--they would have been...something...anywhy Esther Johnson(?)I

don't know how she got connected in here--Clara got a letter from

Esther Johnson.

Esther Johnson? Who
Jjust let me .

e s o NOW wai:s_aamtnuﬂb... Esther Johnson got a letter from Clare.

I don't know if she told Mable or not.

=)
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Oh I see,

This is what g:;GY'told me,

Taasle
[1uli

c-!
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And Clara told her to come on over., And said that they were going
to close the church up down here pretty soon,

uh--uh uh (as in no)

And Hue is going to come back, and they are showing pictures Sunday
down there--at the church Sunday. They showed them last Sunday in

San
Uh huh

And one of the members took a little green book that they were giving
us down there, and gave it to Fannie--A feeling of Freedom--gave the
book to Fannie.

GodDammit--I'm tfying to find a name...

*

Don Fields that's in Guyana with his wife and children, his mother

L
goes to the meetings all the time, and she is--she hasn't heard from

her son and she something... The district attorney called everyday.

Called who

Called Fannie and Mabel, and they are going to come to that church
down there on =--who is Maxine Benton?

Maxine Benton? There is a Maxine Thomas, Maxzne Johnson... I don't

lrnnm a Maxine Banton,
Ll (Yl ra r rri— VAT R A PN J

What about it? (still Vee)

Who is Mary Ruben? I'm just giving you some names that she's been
talking to...

Oh, Mary Ruben? She doesn't attend any more, she stopped coming a
long time ago.

Weéll she's joined up with them~--these are names that I'm giving you
that has come in with them.

-

Uh huh
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Tim got a lot of stuff; he is in with somebody over in Guyana that's
talking to him and giving him stuff., Girl, he knows what they’ re
doing on weeknights over there and everythlng. '

Bum
What's this about the District Attorney, you said they would be coming
down what day? Coming to the Temple what day--in LA or in San Francis

Down here to San Francisco--I mean LA. They are going to be coming
here to this Temple because they said that McElvane wasn't an ordained
minister, and they were going to check and said that Jim wasn't no
minister either. They called the place you know where if they are

a minister they've been ordained~-how they check it out? And they
said there was no minister and they are going to come in there-=-in

the church--

That'll be Sunday?

I don't know they said--one of these Sundays. And the one in San
Francisco too., And they are getting together i&n San Francisco with
the lawyers and everybody--they're going to court, and they spoke
to Ted Kennedy.

Ted Kennedy

Yes, am I going too fast?

%o i

Ted Kennedy

The president's brother?

Yes and she spoke to Rosaland Carter.

Who spoke to her?

Fannie,

Spoke to her, talked to hery*@rote to her?

She wrote to her and sent all the litarature.

Oh, I see.

And then she kept calling and had her to call her back. She did
speak to her on the phone. And she was telling her about when she
was in San Francisco just before Jim left here and a whole lot of

stuff and then she said that she would talk to the President,

Lets see now, Fannie Mobley talked to Rosaland Carter on the Phone.
I see., OK -
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And she sent the literature--anyway, Tim was going to have this
stuff put in the Enquirer, you know that paper don't you?

He was? WHat do you mean by *he was"?

Well he got so much of this stuff and when he called the Enquirer,
they didn't have enough space in there for this stuff, so he has to
waite to get his space.,

I see. Do you really believe that Fannie called Rosaland Cartex?
I believe she called her, but I don't believe she spoke to her.

OK

I believe that she did because she is that kind of person.

1 don't believe that she spoke to her on the phone because I think
that President or Rosaland would bother to talk or get involved. I
believe all this stuff that she said; I believe they had read it, but
I doubt it very much that she has spoket to her on the phone. I doubt
it very much that she spoke to Ted Kennedy. Maybe she spoke to his
secretary now--I smukdxzsexkthak believe that, c.gﬂﬁﬂ‘she spoke to
President Carter's secretary , but I doubt it verymuch that she has
spoken to either one of them. .

Boy I'll tell you...

.+ 'cause how can she do somethlng that nobody else can do?

They are going to get together in San Francisco, and oh--when-she was
waite a minute-- when she was speaking to President Carterisg
secretary and she spoke to Ted Kennedy's secretayy, and she acted

as if she didn't want to talk to her. And so Fannie hung up and
Fannie said that her mind told her to call her back and talk to her
because she didn't say what she wanted to say. So she called her
back and told her that Jim Janes was going to overturn the governmenh
you know that he was a crook, and then she wanted to talk. She said
Oh is he a cult suamething like SunMoon?

Who said this?

This secretary, something...... You know SunMoon don't you?
Yea that name's familiar, but who=-~Fannie is talking to who now?
President Carter's secretary.

Oh., President Carter's secretary.
Were you able to get her name?

Waite a minute.

OK
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I don't know,...Dobtie Fields?

Dootie Fields?

going to -
No, that isn't it. I'm ask her again. I'll get.it before the
day is gone.

OK

T don't know where it is.

Alright.

Anyway she said Oh is he like that cult,like that cult SunMoon? And
then whe wanted to talk and she said that they went on for a long
time. And she said that she would--somethiing listening-=-she would
give it to the President. Alright, if she done give it to the
President and spoke to these people why do you keep calling? People
are going to think you're nuts.

And Kennedy said that they were going to look into it toe. And this
district attorney--

Did you get his name?

No, there were three of them. They were over in a meeting.one time
Did you get any of their names?

No

You see I can't go into this thin d just question them 'cause
they're going to something to sajggig youlan FBI or something?

Yea

So I have to figure my little tricks around and say didn't you
say DA and 1I'llmake up a name and then she'll tell me the name,
You see, I can't go in like that because she'll start asking me
guestions,

I see. If you can, try to find out who will be coming to the meeting
on Sunday in LA and San Francisco.

But you won't know them she said, They won't know they'll be coming in.
I see., Oh boy, I'mm telling you... I was wondering if you find out
let us know who is taking information from our meetings on Sundays
back to them.

Than's why I was giving you these names. I don't know.

Oh cone of those names there,

Waite a minute let me call off some names (cont next page)
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Mary Ruben,

Mary Ruben~-~she doemn't attend.

Maxien Benton. We don't have a Maxine Benton that attends LA,
What did she do or say?

No, these are people that she's been talking to.

Oh these are just mames that came up.

Ho

)

about Lucille Taylor?

Lucille Taylor--I don't know her., Maybe a long time ago she used to
come. ‘

Know Gladys Akins?

Gladys Akins. Know her she stopped coming a long time ago.
Shirley Baisey?

Shirley Baisey. Shes' aver. She's in the FL.
Wiat about Naomi Williams? Her mom? (still Vee)
Well Naomi Williams, who is she?

That's Shirley Baisey's mom.

Well she knows Fannie,

She what?

She talks to Fannie,

See she doesn't attend so...

Lillie Bobo who is that?

Yea she attends.

OK waite a minute here. I'm going to read you some names. I don't
know hwho they are -- I/m just giving you some names.

OK

OK they said that Kan Nelson's daughter was going to be going over
and speak at this church and at the other one?

Oh boy--probably so... -
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OK what color dress did you wear last Sunday? Was it a brown and
some color dress?
Who?
Yau
Yea |
Did Florida wear something white and sommthing lighter.
No, she didn't wear anything white,
some kind of
Did she wear white skirt with a waist?
She might have...now, one of them Sundays.
Did you send 20 bottles of baby o0il to the PL?
Oh yea-~project
Did the drivers that work on the project been something them 2 months?

oh yea. S0 you see someone is going back and saying things and we're
going to just find out who, Who these people are who this person is.

Is Hue coming zemiry back?

Huh? -

Is Hue coméng back?

I don't know anything about that.

Have they said anything about=--lets see--you know last time you
mentioned EmmeX¥y Emily Blemon. Do you know about her?

Who?

Emily Belmon.

No, I haven't heard any more about her since.

1 see,

But I know Mabel talks to Carlene Coleman, but Mabel never tells
you what somebody said. And waite a minute now--They had some tapes
there on Jim?

Yea

shitd—wrete—domr—that— WIS Umrthe—bapes
They sent some tapes and they-

) Played th
all this stuff that the child ¢ tapes? and Sandy wrote down

told her that was on the tapes.
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Hum. I wonder who told her...
I don't know,. -
Let's see,

And they said that one time they hold people back now from going
over,

No
And now thére sending more.
No. Not to my knowledge.

Well they had a lot of them in the Gold Room Sunday in San Francisco.
She's talking to somebody in San Francisco and LA.

and LA that attends meetings.

See don't know them Vee -- the only people I ever know there

was (lara. You know, so I couldn't tell you

d - - e

Yea I see,
And the church was half full last Sunday.
sEmetkingx..and it's going to be full this Sunday the gikl said.

Oh It will be?

Yea because they said they were going to show those pictures down

hoaro
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of the girl, but she never said who the gitl was.
See I took Sandy a pie.

Oh you went and brought her that pie.

Yea. I bought her a pie. I bought her some handerchiefs with
Tamna mm 14+ and whan T sawvra 134 T Licoeadhaw
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Did she start crying?
Huh?

Did she cry?

Oh she told me that I was the best thing that ever happened to her.
«ceoI'1ll butter her up to get her to talk a little more. and You're

sure you don't know an Earlene Mosley?

Yes I know Earlene Mosley. She ttopped coming way before Jim Left.
She used to be an usher by the way.
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Marylou? It could be Lou Mary, I don't know...

Mary lou? No

Marylou?

Like I say, it could have been who used to attend a long time ago.
well, this guy he's going to come down to the church, and they said
that they have enough stuff on Jim to put him under. 'cause some-
body was telling them stuff from over in Guyana--they know what they
are doing every night over there.

Isn't that something.

You don't know what Sunday that's going to be do you?

I'll find out what Sunday it's going to be.

OK OK what time of day or night just give me a ring.

I'm going to try to find ocut.

OK

I try my best when I talk to Fannie to keep my cool, you know.
Sometime I ask her you know, what do you think will come out of
this? What do you think you will get out of it, you know. I say,
do you feel bhetter §now? You know, since you started up all of this.
and I think that sometime she wonders who in the hell.,.. But I try
not de to that,

Yea. I see what you're saying.

Don't give up cause you don't want to get yourself hyart. Are they
still haveing their meetings?

Yea, they had one last week. and they had 3 attorneys in there.

Is that the one on Sunset?

No this mne's on.s.

Jefferson?

No 'it was on Fairfax.

Fairfax.

And it had 3 lawyers in there; they had 3 district attorneys and
they had police officers that arrest people.

Waite a minute, I didn't hear that.
2 police officers?

-
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Uh huh, that had arrest people from Peoples Temple.

phat had arrested people in Pe0p1es Temple. And when was that
meeting? .

Last week.

And that was on Fairfax.

Uh huh.

Did she tell yau anything what was said?

No, but the people said she told me this that they had to take
their time because they had to make sure-~you know what they were
doing--they can't go in and do something on what's said, but there

are more people that are talking now, and they had people they were
talking to from over in Guyana. They even have Jim's phone number.

They even have who's phone numbex?

They have the phone number from over in Guyana. And they called
Mable and Sandy every day-

That's the District Attorney?
Yea.
This is what Mable, I mean Fannie isx Mosley is telling you.

Yea,

I can't find this sheet of paper. Anyway, let me see--Kay, I

think Kay or something to that effect. Kay :eleon has got a.husband
who is Cloise--waite a minuke, I'm getting these little peices together
now--who is Elosse Hall?

Eloise Hall? Oh yea, she's in the FL

Well she ot aletter--somebody got a letter from her from over there
and said that it didn't make any sense at all, and Kay's husband
got a letter from her. He said that Kay Nelsonsaid that she had
been real sick over there but that Jim was trying to gether back
together. She would be coming home soon.

This is from information that someone from over there is telling
Tim Stoen here?

Uh huh

I just talked to Kay not too long ago on the radio. She's doing
fine,
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Oh and they were telling--she said that the people were standing up

at the meeting--telling all the things that Jim had said, you know,

that he was going to do . He was going to tear-up Los Angeles/ and

snaxthat people should sell everythlng they got and move out because
he was going to tear it up.

«s-.at the meeting that Tim Stoen had had...
.+.that went on in the meeting...

ch, the people that Tim Stoen--the meeting that he had, people were
standing up saying saying this.

They were giving testimonyes, and they said the reason why the
people got out of here was because they were scared of Jim because

they really believed that Jim was God.-
going to tear up Los Angeles, and there
and if they didn't sell their home and

Jim told them that he was
was an earthquake coming,
turn over the money, it

wouldn't do them any good. And if they asked guestions, it will
bring sickness to them--~that is why they never asked Jim questions.

Man that is» sickning...

Because,.. and then they took the Bible and said that Jim cussed
on the Bible and made them just dance on 'em and said to Fuck God.
That he was the only God and Saviom they . .ever know, and she
said the District Attorney said how come he can't save somebody?
what kind man is this that can tear up everything and can't fix
anything?

That's what the District Attorney said?

b ag ™ ) ) & U8
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it. He said why don't he do somethlng for the peoples mind? And

one woman said that he was sick (or fake?). said thet he never healed

anyone, and said that he and Marceline were getting a divorce because

he is living with Steve's daughter over there and the little boy

. «+8aid John John or whatever hdés name and Marie. And they said

that little John is calling Jim daddy and Marie mama. There was some

man who had a hotel, and his daughter was away somewhere, and this
man =--~kinda old quy—- gave all this stuff to Jim. His daughter came

back and took all this stuff Jim had killed

lot of people.

- i | 2 e
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When you don't give names, you don't know, right?
+.»+8he say its a man or its a woman...

How long ago. I don't know nothing...

Tan

This was last week they were telling this to the District attorney.
They were there, she said, for two hours. And they were telling all
this stuff that Jim had programmed into their minds--had scared them
into doing.,
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(still Carrie after long pause}

and then the District Attorney wanted to know why he heard the
rumer where if he was God, If he was God why didn't he saay here
‘cause there were so many hungry people in Los Angeles. ,..and build
this place up... why did he have to go over there?

That's what Fannie Mobley's telling you the Dlstrlct Attorney is telling
them?

Uh huh, He wanted to know that,

And they said that one woman--the woman that, the mother of Don
Fields, sand that she was crylng--that she had lost so much weight
and said that she's afraid she wasn't going to hear from her son.
Her son is a Pharmasist. pause...

And he said he wanted to know why he was just deing that to blacks.
and the District Attorney said what he must have wanted to do is to
take blacks or whaterer and clean-up=--you know, and then bring them
back after everything is all cleaned up.

Oh goodnes. The District Attorney said that?

Uh huh, Aakd he said that this guy is worse than SunMoon. And he said
that SunMoon-~h® wWZX kexme Xm %&x Angkmes running out of...he was here
in Los Angeles too, He said that SunMoon, he is over in Europe
now--that they are trying to get him out of there,

Boy. Is there anyway at all that you can find out who was taking
this --what's going on in our services in LA and San ERancisco--to
these distractors,

I've been trying to find out, I hear her or him or she said or he
said,

Never who...

You don't ... and then sometkme you'll come up and I'll say Fannie
remember you told me that Gloria said so and so and then she will come
up with a name, No, I told you so and so...

1 see what you are saying.

She was telling me about the Temple in LA and I said you told me
that Jessie said about so and so and she said no, I said Lillie
Bobo. That's how I had to trick her with those names.

So you think maybe she's been talking to Lillie Bobo?
Well that's the name that I gavg you. 1Is Lillie Bobo in the church?
That's the name that she's given you some time or another... I see.

Well this stuff she was telling me, I said Jessie, you know, and she
said no, Lillie Bobo,
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To tell you the truth, you have to watch every single one of th
them. 'cause, I mean you just don't know at all, and they had
this book there where Jim was Lenin, you know?

Lenin?
Yea they had this book there and it was telling about herwas in Lenin
he went down 47 times.

He what?

Jim has been back to this Earth 47 times. That's what they told him
in these testimonies, and when he came back the time before this time
he was Lenin. So the District Attorney wanted to know what was he all
the other times. (laughter)

He wanted to know who was his name all the other_times, and they said
well do you think he knows his name from the other timee? He was wwith
Russia the time before this time. And he said well oh hell what has

he been doing all those lifes the 47 times it's such a mess,

Did you get a chance to see this book on Lenin?

]
No, I didn't. It was there

wa aid she got it add she's
going to let me read it.

aa -

Book on Lenin., I see.
Bessie had one--=-that's that Bessie that left.

It's a book that you can buf at any store, then.

-
ot

I'm asking.

No, they got it from the convention center--all that stuff that
they say that Jim had builded-~that's why they told him to go and
see it. O

oh...

'cause that what he ahad had built while he was in the other life.

He was with Russia then. And 50 the District Attorney said look

God is with everybody. God isn't just over in Russia. and so she

said this guy we've got to do something about it because he's programming
pedples minds. and he said--did say that whatever is in your mind
haibyeonr—irave—feoar—oi, —it—weowté—irappen -

th — S-o-“ '"w'!lﬂﬁlilﬁ
mthat you have fear offﬁ it would happen=--you-kaow—gabons
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Carrie cont:

And he was telling the people, you know,about that sickness?

That they . must never say I..am sick, because they #ed identify them-
selves--don't identify, your mind controls your body--he was talking
tb them saying-~-~the District Attorgey said 1I'm so sorry for those
people that was there crying saying you must never think of sickness
and don't believe there's no God--around here he said that God is

using people, and hé said that when you mis-use God}s power, God will
strip you of ié, And he was just really trying to 'cause she likes him
really very much.

Wio was saying this now?
This District Attorney because he felt so sorry for them.
No name?
uhuh-no
Well have you been able to attend any of their meetings yet?
LY
Well, I was invited, but' I think that when I get in there, I'1ll blow
my top. I don't think that's the plaae for me because I was never
under Jim's teachings, and for me to go there, what--you know I can't

testify. What would I be foing for? I have nothing to say.

Maybe, I was thinking that maybe if you were there to hear first hand,
you know, might -be able to get some names.

I could easily go into one, but I don't know what to say. You know
what I mean?

I see what you are saying. I see now.
. ,9gfting wp and giving
I mean everybody’'s“eawind testimonies -~and 1°1ll be sitting there
1 oocking like a yogyo. I just came in there and joined the church when
Jim left.

I see what you're saying.

I have nothing to say. I don't know anything. The only thing I

know is what people tell me. I don't know that and I don't believe
them,

I see,

I was thinking, how can I get in--Oh, I know how I could get in there

I could get in there and say I am concerned because I want to belp these
pople out. That's why I'm here. I don't know anything about it--I1

just came in and I joined. I could say that. And then get some names.

You could stay close to Fannie, She probably could get you in.
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But you see, I could get in. She's invited me. But you see, I think
it would be a hard thing for me to sit through and take.

I see.

*cause you see, some of these people--=like 8andy talked to me--she
lied lied lied--I don't know what she think I got a bird brain...
She'll tell you one thing and then she turn around and then she
something--she did something and then she didn't do it.

It would be helpful, if you could. ...get in there.

Out in the kValley there are some people-=I don't know their namesge-
they must be Oxnard?

Oxnard? You must mean Bakefsfield.
(first side of tape ended, so there's a pause in conversation)
(Rarrie)

Jusé in tase they mrare needed it for their relatives when they came
home. .

I see--no names there either?

No. I think it:is that name Barbara Bulleck--that used to stay with
Barbara Bulleck,..

You mean Hill?

Yea.and Barbara Bulleck is going to be there Sunday.
She will be.

oh, she will be,

Did they say anything about
- P 3 P9 -

Uh huh. Yea, she's going to be there Sunday.
________ B
coming?

No, she comes to get information. And she talkes to another lady,
and the lady gives it to Fannie.

1 see.

And that building down there is going to be sold. 1s that true?
what building? |

Where yau're in--around the first of the year.

I don't know nothing about that. This building that I'm in is going
to be sold around the first of the year?
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Yea, going to be sold., Mc Elvane said that they were going to sell
it but they wasn't in no hurry--maybe by the first of the year.

You're very helpful.

Vee, why do .these people go to churchf Why do they come there?
why do-they come to service?

Yea.

Why not?

I mean if they are going to come, why can't they keep their mouth
shut?

Now you know that. That's been going on ever since time began. The're
not going to keep thier mouth closed. I mean they just won't.
And too, I think some of them think they would be big in someone's eyes
if they came and sent someone back and told well such-in-such yea they
going and I could tell you some, you know. I thikKk.~=That's what

I SQ%
I think it is, mostly, that they‘feel that somebody else can sce them
as being bhig.

And McElvane said thex other day in church-—say he told th

somebody in here is taking informationpoutside and he ju
on the
right on ahead and she came right back and told Mable,

girls that
rolled

e
Py - |
ST ca

O

Thats horrible., Boy, 1 so tired of these Goddammed something (bcth
were talking) It pisses me off, That was not said at all. I mean
these people are just sickinging. They really are. They are actually
sickining. No that wasn't said, in fact we had a beantiful service.
Beautiful service... I sure wish I knew who that little lady was.
And went back and told Bable... That®s totally untrue. I don't like
interrupting you because you might loose your thought--that's why
I've been quite, So you'll remember the things that were told to you.

That's why I haven't sax been saying anythingsx That's a little bit
too much though,

And they even told what color dress you wore.
Yea and I'm sure that dress caught another sister's eyes.

Did you wear it for two Sundays?

No. I had it on once. 1 had no choice.:. (laughter) Too much...
Well, I'm glad the sister liked it.

Did McElvane have on a white shirt with something pulled over it?

white shirt?

-

With long pullover on top 0§ some pants?
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I don't know, I really don't know. Even get down to clothes?
Yea.

They haven't said nothing about...

Then what would you do wear the same dress Sunday and say well I am
glad some sister liked this dress--anmdxkkaey

And they can wear it--if they're
= = Trmnem duleues P Y

wear it too. Have they sai
his name.before.

Oh yes CJ is going with some woman out on Broadway.
Out on Broadway?

Yea it's somebody that he goes with that she's a member that she
doesn't go to church anymore. But CJ's going out with her--he tells

mdmir B e
a\.u:.;. S LS X ]

Do you know CJ?

Uh uh (no)

This being something that Fannie Mobley's telling yoﬁ.
Uh huh., Who is CJ?

He's one of the associate ministers who talks like the rest of us=-
gets up and talks.

When did he come here?
I don't know when he came--I don't know exactly.

Well anyway they told Fannie that he had came down here and then he
went up and got all his clothes, and that he is seeing this woman--

cause she sayés she's always there on Broadwa?be and this woman to-
gether.

Oh my god... Downtown Broadway?

Yea. LA.

What do you mean by Broadway;¥fbowntown Broadway?
Fe~s-a-ene-~way—streee-or-vomebking-tike-that

Booadway street or something like that. He's with this woman., She
used to be to church, but she's not anymore.
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eesJust a lady... And Willie Parker ain't going no where. They
said that Willie Parker ain't going no where.,.

Isn't that something?
Well I don't know if Willée is going or not--of course it's up to
each individual whether they want to go or not. It's up to them.

And they said that he wanted them all out of here by September so
that he could tear this place up.

Oh my goodness.

Because Jim said he is going totear this place down. And the Dis-
trict Attorney said well you know God is the God of everybody and
everythlng, you know. That God don't come by and take a few

mionag Ak anAd LiT1 Wi EFvianrde % L]
enemlies out and Xilli 1ls frienuds, He said I'm sure that all

people that he hagde is his enemies right with him,

ha
o5 8 1=

Well, that's too much. That is a little bit too much.
Well... When you plan on going; you know that you can go ah any time,
Now, Carrie, we ain't until you get no plane,

Huh?
go ahead and

(RS 1 T aTlaAd deem epmia .y - Y t

me i Taikela To You, yOou were going

Well the last ti
yeoxt get you a heliocopter or plane?
BRBE

Oh yes~-I amn't going to waite agound...

5

laughter...

I want it with lights all over the bottom when I land... I hope
Vee will be standing out so I can run over her... (laughter)

I get so mad with her(still Carrie)
You know, I'm xsii%* really hert about Clara and Rosie.

Rosie wrote to you didn't she?
I really am,

I'm really hurt over Clara. Now Vee you don't know how it really
upset me. It really upset me,

I know you worked with her a lot here.

I took off. I lost $200/week to be with her, I washed, I bring her
food, I did everything. I am really hurt, because when Clara left,
she said I'm not going to do like the reat of them, I'm going to write

to you, A I went and bought her a dress for $60.
in the winter

eesall of them Cakrie. All of them.
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«..1f % could just get a letter. and she said Carrie I've been so
busy, I am doing all right and sign her name, I would appreciate

If you can, try and make ih Sunday if you're not working and see the
£ilm.

Where at the church?

I can't come to church, you know why?

I know why.

Because if I come down there, somebody's going to come back and tell
them. No, I wouldn't do that. Because then we wouldn't get no infor:

matian.

let's see, can you come maybe Thursday or Friday or Saturday and I
could show it to you.

This Thursday? At your home?
Yea,

Because I wouldn't go to the church becasue that would mess up every
thing. :

Yea.

I can come there to your house.

OK we'll try to have it for you then. You will just have to see the
When next Thursday? Tomorrow is Thursday.

Maybe Friday. Would Friday be OK?

This Friday?

Yea,

OK

about 5:30

And listen I don't want old Mammie to see me

That's just what I was going to get ready to tellyou--come in the ba
door. I was getting ready to say the same thing.

I don't want Willie Parker to see me because he goes and tells stuff
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Hoe do you get in there?

well maybe we'll have to come to your place then,

Yea becamse they go back and tell it.

OK

il o .
You know what, we could go down to the church--just me you and
McElvane,

Allright.

OK

Friday at 5:30, We'll see you then.

OK

Carrie, don't come on Western part, come to the back part.

OK

I'1ll call you first,

OK
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Mazor
Richar and Tim and I

I have notxtm seen a persou much colder than him, he tryed to appear friendly and
kept saying he was neutral, but any time me got any particular subject of
information he had about the temple, hés obvious hate and emotlon came out.

The one thing our plead of ingnorance made him some resl dummies and there I
think he was over confident in a snese, but by no means was or I or Richard or
really Tim the type of people to deal with him. (cbviously you know this, unfortunately
we had no other choice) he is cunning and =wak sneaky and a prick. Everything

he would tell us the first time around he wuld play a little game and then later
he would after a couple or two questions he would tell us. I'm not sure what this
was all about but it was wikird. There were CID people there, this is what Tim
said. I know one person was there, watching, I don't knew who but he was so nervous
locking and after he was there a few minutes, Mazor turned his chair facing the
bar sc his cock eye could look at him. =

~- We started cut taking about his flight and general bull, I said so the reason you
came down waa to discuss a movie, he said no not exactly he was here partly on
request of Jim Jones via Barry and also some business at this time he didn't =say
for who. He said when you people left you eft alot of things hanging, and I've
come down to clear some things up. He sald I've come neutral with an open
mind, I'¥e come to see the other side you would have to to get the questions
cleared up. One thing thoughx you might mention if you want people to think
good of vou you shouldn’t lie. We asked acbut what, he said that Jean brown had
lied to him and told him not to bring his camera it would e taken, he said

tXEx the reason no one saw him when he came in 1s because went right in and

had a litrle talk with the head of immigration and he told him it was a lie.

I said I know Jean wouldn't lie and we knew of person who had their film taken
away, so she thougt probably to advise you, He weel it is a lie, we insisted
that it wasn't. (Tim said this was wrong to tell him we knew of somebody so
sorry, I'm sure but I really hope not I didn't blow it too many more times)

He said this wasn't the onely thing she lied about, that she sald you better

not tell him he was an investigator and he sald you can't lie about that I

just told him and he didn't care who I was. I said I had heard of some people
getting a hard time when they comd in and thev only give vou a one day visa and
then you have alot of hassel afterwards to get it extencded. He sald well

I'm stayin; until the 16th and they didn't care about. We asked if he saw us at
all and he said no, and he sent someone out looking for us from the immigration
office. (I think this is a lie because everhone knows ts there and they would
have seen us I am sure I think he avolded on purpose also he saild that uean never
came him the phone number and I dom't helieve this either,)

You people over react and that is what causes interest, in 1975 when scmeone out
tExxywxt out of the DA's office simpley asked Mike Prokes hey what about Jim Jones
and the next day the ki gvy is one the carpet and there are 20 letters bombardine
about thids harrassment. He said over a simple question. I said I don't know of
the instance speaking of , but since you haven't talked to Mkke P, about what
this guy said Bow would you know it was put as a simple quest. He said well thats
why I'm here to get these things all answered there are alot of things hanging
like this.

ie sald is Vincent Lopaz I have to check him out, he is here 1l
and I have to check him out for the Ward of Alemeda., I don't thingk Vard really
wants him back, but who ever dealtxsmk with this just left it hanging and now
it has to ve cleared up. I said I don't know this isn't my area, but we wouldn't
take a child out with out the gaurdlans permission, he sald in this case he said
the garudian didn't have the authorization. I said I didn't know about this kind of thing
he said well someone knew Jim Jones had to know, I sald Jim Jones is my Father
in law and he wouldn't have to know. (probably stuck my foot in my mouth again)
He said Rnow he wouldn't just an oversight I want to clear up a lot of little
things like that you people left hanging, He said if Vinvent is fine then I1'l1l
tellthis to the Ward of Mswsiwiwm and thier will beno problem.

Tagaley
1EEELY

]
-
m

=— At this point I don't remember the sequence of things. so I'1l just put them down
He mentio-ned he came in and was surprised to find everything closed. He said he had
gone to lunch with the American Embassy, I asked who Doug Ellice or Dan Weber

He said Mr. Ellice, he said that was reason I didnt’ hurry to call you he mentioned
that he had your telephone # so I though I would get it from him then he realized
he had it atxxkx his office., (so he ate at his house) mentioned there was a pip
walking right down the middle of the rodad. He said what de you tidink of the

new Consulate I saild I think he is very nice, I have only met him once or gwice

but he seemed very nice. He said you want some friendly advice, don't call

him by his first name. He likes to be called Mr.81lice. because your Americans

he has to accomdate you, but how fast he accomdates you.,.and 1f you do get

know him on a more personal basis he likes to be called Douglas, I sasd you must
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know him pretty well, if you know what he likes o be called. He just grinned
this sly smile kind of all knowing sort of thing. He said let me tell you

he is very knowledgeable with quite a background, I said I'm sure he is

he seemdd very knowledgeable. He said he is quite reserved imx let me tell
you he ia very reserved.

I don't know how we got on Pim Stoen; something about he had his mind wide
open or scemthing he came down here not representing anybody etc. he had no
clients, he said he wags half =f on official business for the Sec. of State
that he had the power to grant immumity. (he said this 3 times in the course
of the night)} to a person dowm here who was involved in a fraud situation
with Tim Stoen. He 8aid you know the State of Calif. is charging Timsothy
Stoen for Fraud, I said no I didn't that is interesting. He said in 1975
someone durned over a piece of propetty to the Temple it was illegaly forred
by Tim9thy Stoen and the Notary was someone of the Temple. they then gave it
to Valley Enterprises, do you know Balley Enterprises I said he yes 1 think
I xait do.} and then Valley Enterprises sold te some innocent person. He said
a2 miadeameanor starts after 5200 this is in the xxwx area of 40,000 lle said
gauranteed immunity to testify against Tim S. M¥mxxxxxm to put hin in the
state prison. I'1l get him into the state prison, and at least &f not that
his bar lisecense taken away. This person who signed the notary could have
been a zaalous secretary vwho was doing as his boss wished T can understand this
so I don't want to prosecute Wimx this person, I want to get Stoen.

I said I am confused, I thought vou were friends with Tim Steen, he said
I Lave never been frieds with Tim S. (quite emphatically) or any jofxxhmxm
those people all whmxdevhered the black hat until I see whats going on down here,
I want to see who wheres the white hat. He said I am investigatiop then
as well as I investigated you. He said the End Justifies the means, so
pernaps what you dbd int x the past justifies the good end you seemed to
have planned, I don't know that iws what I want te find out. Perhaps what
you were inveolved up in the states will justify the End down here. Ve kept
saying ®1ll your amxwwzw questions will he answered Ixhmpm

He antcher situation what about 2 people of the John Birch Society whe

was a merber for 24 years and then switches over to something totally differnt
a group like yours that profess's some soclalism or social behatlour, He said
they either got tired or they were being payed, I said I don 't know, Richrd
sadd eccentrie behaviour Mazor said you would gradully go into so-mething
like that you wuld n't switch right over and then switch right back. So they

must have been payed. I said you talkidg about memmxk somebody tho came to the
group? He gave his tupid grin and said I wouldn't tell you. H esaid something

I meally can't remember but it caused me to say are one of these people involved
in one of our law suits and he said exactly I said kw oh I don't know anything
about any of them. He said neither do I in fatt I think it is stupid no one
gains nayth-ing by them. You win it can't be feective because you here in
Guyana, they win they can't get #mxm agything into effect becasue your'

here in Guyana it seems like alot of nonsense to me. I said I dén't konw
anything about those things. He said the only one I &now about 1is the
paternity suit which I might have to testify in for Grace Stoen, 1 SAID

oh he said yes lakt year she came to my office and implied somethings.

Fuawwxhm I told him about Gmace lockdng John up and making love and he

was silent for some minute with no response. Then he safid I would have

to testify on your Dads behalf you know, she plain fdatout sald he was

the Father. I might be the only vwhoximxcifiwx she told that to I might be

the only who will be able to testify on your Dads bhehalf I said she told

alot of people, there is the nurse at the Hospital that Jim got introduced to
as the Father I don't know about that. He said well I have ti documented.
mxuxxit({fter I mentioned Jim being my Father inlaw he kept syaing my Nad.)

{I probably said too much there to. I am really sorry)

He told us the Housing Authority was under tax audit and that Jim was in
question, I said he didnt' wonk there that long, that was a ixm long time
ago. and he said it was a jumbing on the band wagon sort of thing that

it was easier to blame under attack and not 1in the area xxx than the person
presently involved or the one before him. He said Carol Layton worked there
;nd Mike Prokes wife worked there and so the question howmuch of the 300,000
loss is here in Guysna. I said that is xmimk reilly stupid, He sald its all
a part of jumping on the band wagon kind of thing. and then he and Richard

Bad a little discussion about the psychology of 1it.

He asked what about the reporter that wag here a few monghs ago? hmxaxid what

about it. He sald well I said no because becasue she didnt' want te. Ve said then
she couldn't get psychology effected iy it xham J/tom I said vhat are you tallkins
about? He said she came back and she 1s psycholonr dewared, T satd "cll'sne had .
{rnlanted that we tryed to have her fired bobmed out of hera. Te said ‘ell D%d you?
I saic that is a“surd:)made me pissed. I said +e wouldn't even thing ~f anvthing
1ike that. ..e dropped there and this is about when Tim gote there.
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Willie Bobo and on the week before last we wrote letters to the
district attorney, right?

Yea, we did write the district attorney.
And it was 99¢ to keep vibrations up?
And uh....who is Earlene Mosley?

Earlene Mosley, She %sdoesn't come any more, She stopped coming
a long ldng time ago.

Well sheis drgwing up with them,

Oh, Earlene Mosley is...

Yea, and Mary Little...

Mary Little?

Mary Lindle, do you know Mary Linden?

No. Maybe she used to be a member; maybe she stopped coming a
long time ago. It doesn't ring a bell right %know.

Well anyway OK in San Francisco=--I'm trying to find my list. Sunday
in San Francisco-=we had everybody go in the Gold Room...

Uh huh -

And they're trying to get them out, and uh, you went-—f&u don't &Law
have good sense--I don't know why I use paper like this...

It'll come to you Carrie

No, I got it all written down, but its got other stuff on here with
it and I can't put it together... Where is that list at...

I don't know how this got out... Ok what happened--0K Sunday--maybe
I can figure I do it. Now Sunday--the weekend everybody was supposed
to go to San Francisco? :

Uh huh...

What they said they were going to close the church and then they
decided not to?

Yea

And why can't I read this---and then they decided not to; they were
wondering if they were going to have pot-luck right?

Yea.
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And--they would have been...something...anywhy Esther Johnson(?)I1
don't know how she got connected in here--Clara got a letter from
Esther Johnson.

Esther Johnson? Who got a letter from her?
just let me...

. ..NOW Waile a-minude... Esther Johnson got a letter from Clare.

I don't know if she told Mable or not.

Oh I see,
This is what Sandy told me.
Uh huh

And Clara told her to come on over. And said that they were going
to close the church up down here pretty soon.

uh--uh uh (as in no)

And Hue is going to come back, and they are showing pictures Sunday
down there--at the church Sunday. They showed them last Sunday in
San Francisco,

Uh huh

And one of the members took a littlie green book that they were cuv:.nq
us down there, and gave it to Fannie--A feeling of Freedom—-gave the
book to Fannie, -

GodDammit--I'm trylng to find a name...

Don Fields that's in Guyana with his wife and children, his mother
goes to the meetings all the time, and she is--she hasn't heard from

her son and she something... The district attorney called everyday.
Called who

Called Fannie and Mabel, and they are going to come to that church
down there on --who is Maxine Benton?

Maxine Benton? There is a Maxine Thomas, Maxine Johnson... I don't
know a Maxine Benton,

What about it? (still Vee)

Who is Mary Ruben? I'm just giving you some names that she's been
talking to...

Oh, Mary Ruben? She doesn't attend any more, she stopped coming a
long time ago.

weéll she's joined up with them--these are names that I'm giving you
that has come in with them.

Uh huh
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Tim got a lot of stuff; he is in with somebody over in Guyana that's
talking to him and giving him stuff, Girl, he knows what they're
doing on weeknights over there and everything., ,

Hum ]
What's this about the District Attorney, you said they would be coming
down what day? Coming to the Temple what day--in LA or in San Francisco?

Down here to San Francisco--I mean LA. They are going to be coming
here to this Temple because they said that McElvane wasn't an ordained
minister, and they were going to check and said that Jim wasn't no
minister either. They called the place you know wkere if they are

a minister they've been ordained--how they check it out? And they
said there was no minister and they are going to come in there--in

the church--

That'll be Sunday?

I don't know they said--one of these Sundays. And the one in San
Francisco too. And they are getting together an San Francisco with
the lawyers and everybody--they're going to court, and they spoke
to Ted Kennedy.

Ted Kennedy

&

Ted Kennedy

The president's brother?

Yes and she spoke to Rosaland Carter.

Who spoke to her?

Fannie,

Spoke to her, talked to herq*%rote to her?

She wrote to her and sent all the literature.

Oh, I see.

And then she kept calling and had her to call her back. She did
speak to her on the phone. And she was telling her about when she
was in San Francisco just before Jim left here and a whole lot of

stuff and then she said that she would talk to the President.

Lets see now, Fannie Mobley talked to Rosaland Carter on the Phone.
I see, OK
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And she sent the literature--anyway, Tim was going to have this
stuff put in the Enguirer, you know that paper don’t you?

He was? WHat do you mean by "he wasg"?

Well he got so much of this stuff and when he called the Enquirer,
they didn't have enough space in there for this stuff, so he has to

waite to get his space.
I see. Do you really believe that Fannie called Rosaland Carter?

I believe she called her, but I don't believe she spoke to her.

OK

I believe that she did because she is that kind of person.

I don't believe that she spoke to her on the phone because I think
that President or Rosaland would bother to talk or get ingolved. 1
believe all this stuff that she said; I believe they had read it, bhut
I doubt it very much that she has spokeh to her on the phone, I doubt
it very much that she spoke to Ted Kennedy. Maybe she spoke to his
secretary now--1 gmHidxzeexxhax believe that. c.gﬁuaﬁshe spoke to
President Carter's secretary , but I doubt it verymuch that she has
spoken to either one of them,

Boy I'll tell you...

..« 'cause how can she do something that nobody else can do?

They are going to’'get together in San Francisco, and oh--when she was
waite a minute—-- when she was speaking to President Carter's
secretary and she spoke to Ted Kennedy's secretayy, and she acted

as if she didn't want to talk to her. And so Fannie hung up and
Fannie said that her mind told her to call her back and talk to her
because she didn't say what she wanted to say. So she called her
back and told her that Jim Janes was going to overturn the government
you know that he was a crook, and then she wanted to talk. She said
Oh is he a cult something like SunMoon?

Who said this?

This secretary, something...... You know SunMoon don't you?

Yea that name's familiar, but who--Fannie is talking to who now?
President Carter’s secretary.

Oh., President Carter's secretary.
Were you able to get her name?

Waite a minute,

OK
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I don't know...Dottie Fields?

Dootie Fields?

going to S
No, that isn't it. I'm ask her again. I'll get it before the
- day is gone. -
OK
I don't know where it is,

Alright.

Anyway she said Oh is he like that cult,like that cult SundMoon? And
then whe wanted to talk and she said that they want on for a long
time. And she said that she would--somethiing listening--she would
give it to the President. Alright, if she done give it to the
President and spoke to these people why do you keep calling? People
are going to think you're nuts.

And Kennedy said that they were going to look into it too. And this
district attorney--

Did you get his name?

No, there were three of them, They were over in a meeting one time
Did you get any of their names?

No

You see I can't go into this thin d just question them 'cause
they're going to something to sajﬁggg youlan FBI or something?

Yea

So I have to figure my little tricks around and say didn't you
say DA and I'llmake up a name and then she'll tell me the name,
You see, I can't go in like that because she'll start asking me
questions,

I see, If you can, try to find out who will be coming to the meeting
on Sunday in LA and San Francisco.

But you won't know them she said. They won't know they'll be coming in.
I see, Oh boy, I'mm telling you.,.. I was wondering if you find out
let us know who is taking information from our meetings on Sundays
back to them.

Than's why I was giving you these names., I don't know,

Ch one of those names there.

Waite a minute let me call off some names {cont next page)
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Mary Ruben,
Mary Ruben--she doean't attend.
Maxine Benton. Do you know a Maxine Benton?

Maxien Benton. We don't have a Maxine Benton that attends LA.
what did she do or say?

No, these are people that she's been talking to.
oh these are just mames that came up.

How about Lucille Taylor?

Lucille Taylor--I don't know her, Maybe a long time ago she used to
come,

Know Gladys Akins?

Gladys Akins. Know her she stopped coming a long time ago,
Shirley Baisey?

Shirley Baisey. Shes' over. She's in the FL.

Wk
Well Naowi Williams, who is she?
That's Shirley Baisey's mom.
Well she knows Fannie,

She what?

She talks to Fannie.

See she doesn't attend so...
Lillie Bobo who is that?

Yea she attends.

OK waite a minute here. I'm going to read you some names. I don't
know hwho they are -- I/m just giving you some names.

OK they said that Kan Nelson's daughter was going to be going over
and speak at this church and at the other one?

Oh boy--probably so...
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OK what color dress did you wear last Sunday? Was it a brown and
some color dress?
Who?
You -
Yea
Did Florida wear something white and somathing lighter.
No, she didn't wear anything white.
some kind of
Did she wear{ white skirt with a waist?
She might have...now, one of them Sundays.

Did you send 20

(o
8]

ttles of baby o0il to the PL?
Oh yea--project
Did the drivers that work on the project been something them 2 months?

1
oh yea. s0 you see someone is going back and saying things and we're
going to just find out who. Who these people are who this person is.

Huh?

Is Hue coméng back?

I don't know anything about that.

Have they said anything about--lets see--you know last time you
mentioned Bmei¥y Emily Blemon. Do you know about her?

Who?

Emily Belmon.

No, I haven't heard any more about her since.

I see,

But I know Mabel talks to Carlene Coleman, but Mabel never tells
you what somebody said. And waite a minute now--They had some tapes

there on Jim?

Yea
Am‘.. N 1 cand l 3 13—t R e ff—ti b re
chi-tdwrete—donmr—irat—wa s Urthe-tapes

They sent some tapes and they pla
: Yed the tapes? and Sandy wrote down
all this stuff that the child told her thatpwas on the tgpes.
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Hum. I wonder who tol
I don't know,
Let's see,

And they said that one time they hold people back now from going
over.

| .
NG

And now thére sending more.
No. Not to my knowledge.,

Well they had a lot of them in the Gold Room Sunday in San Francisco.
She's talking to somebody in San Francisco and LA.

b | e
Al LA L

See I don't know them Vee -- the only people I ever know there
was (lara. You know, so I couldn't tell you...

Yea I see. ,
And the church was half full last Sunday.
saxefhirgx..and it's going to be full this Sunday the gitl said.

"

Fat™ - = 11 1 -
uil iu illi DE

Yea because they said they were going to show those pictures down
here.

Of the girl, but she never said who the gitl was.

See I took Sandy a pie.

Yea. I bought her a pie. I bought her some handerchiefs with
lace on it and when I gave it I kissedher.

Did she start crying?

N 3 o - e}
L1G sne Cry:s

Oh she told me that I was the best thing that ever happened to her.
...I'11l butter her up to get her to talk a little more. and You're
sure you don't know an Earlene Mosley?

. Voe T Ynnw F':-'\r"l ona Maclaw . Sha gi-nhnpﬂ remina wav hefore Jim Left.
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Uh huh, that had arrest people from Peoples Temple.

Bhat had arrested people in Peoples Temple, And when was that
meeting? -

Last week.

And that was on Fairfax.

Uh huh.

Did she tell you anything what was said?

No, but the people said she told me this that they had to take
their time because they had to make sure--you know what they were
doing--they can’t go in and do something on what's said, but there
are more people that are talking now, and they had people they were
talking to from over in Guyana. They even have Jim's phone number.

E o

They even have who's phone number?

They have the phone number from over in Guyana. And they called
iable and Sandy every day-

That's the District Attorney?

Yea.

This is what Mable, I mean Fannie ixx Mosley is telling you.

Yea,

I can't find this sheet of paper. Anyway, let me see--Kay, I

think Kay or something to that effect. Kay .eleon has got a.husband
who is Tloise--waite a minuee, I'm getting these little peices together
now--who is Elos$se Hall?

Elocise Hall? Oh yea, she's in the FL

Well she got aletter--somebody got a letter from her from over there
and said that it didn't make any sense at all, and Kay's husband

got a letter from her. He said that Kay Nelsonsaid that she had
been real sick over there but that Jim was trying to gether back
together, She would be coming home soon.

This is from information that somecne from over there is telling
Tim Stoen here?

Uh huh

I just talked to Kay not too long ago on the radioc. She's doing
fine.
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Marylou? It could be Lou Mary, I don't know...

Mary lou? No

farylou?

Like I say, it could have been who used to attend a long time agé.
Well, this guy he's going to come down to the church, and they said
that they have enough stuff on Jim to put him under. ‘cause some-
body was telling them stuff from over in Guyana--they know what they
are doing every night over there.

Isn't that something.

You don't know what Sunday that's going to be do you?

I'll find out what Sunday it's going to be.

OK OK what time of day or night just give me a ring.

I'm going to try to find out.

OK

I try my best when I talk to Fannie to keep my cool, you know.
Sometime I ask her you know, what do you thinf§ will come out of

this? What do you think you will get out of it, you know. I say,

do you feel better;inow? You know, since you started up all of this.
And I think that sometime she wonders who in the hell... But I try

not do to that.

Yea. I see what you're saying.

Don't give up cause you don't want to get yourself hyart. Are they
still haveing their meetings?

Yaoa
iea, Lae

they had one last week. and they had 3 attorneys in there.
Is that the one on Sunset?

No this mne's on.. .

Jefferson?

No 'it was on Fairfax.

Fairfax.

And it had 3 lawyers in there; they had 3 district attorneys and
they had police officers that arrest people.

Waite a minute, I didn't hear that.
2 police officers?



convérsation betwe ~ Tom Adams and attorney Jim itzman -~ - friend of
Marshall Benzman‘'s -~3-nd in Washington D,C, ;- »°C expert. 8/22/78

AT

He opened by explaining that he was a ham, and had been listening to our
traffic for a long time, and was impressed with what we were achieving,
buit I should understand also that our use of ham radic was indisputably
illegal, and we had a free gratis blessing during the tima we used it,
but now we wers being obssrved and couldn't continue the way we were,

Question; What alternatives area there to ham radio?
Answer:s None., The only other way to go would be Common Carrier - - some
kind of land line, It would all be very costly,

Qs What would the penalties be Af I continue operating?

As The position of the FCC so far has been that what goes on ocutsaide the
U.S, is not going to concern them - - what they're after is the station
operating within the U,S.. Apparently they have a policy of giving final

notice bafore thev took rnnil-iu. action Now vou'va racisvad vour notica
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and they're ready to take action if you repeat.

Q: What would be gained if I put another licensed operator in my place

to handle the same traffic? Could they take actiocn against the church

ag well as the operator? They named the church in their letter.

A3 No, they won't take action against the church., What you run the

risk of, though, if you persist to be as open as you have been, is that
the FCC might decide the 8R3 station is contributing to a stateside
operator’s recurring viclations of international treaties, On that basis
they may change theilr position and try to take action against Al over
there. Your group probably could have continued using ham radio indefinitely
if you had not done 1t in such an open manner. By open, I mean you did
all of your traffic by voice on the most popular fregquencies, The 20 meter
band is very crowded, and everyons listens to you there. Your 8R3 station
operates on much more power than they need to., Where I'm at in wWashington,
they come booming in way over 9 and knock ocut every station around them.
That attracts attention and will cause other operators to complain to

the PCC every time you commit a vicolation, What you should have done was
uged the voice frequencies for strictly personal traffic, like phone
patches and medical emergencies, and done the rest of the business down

on a CW frequency. There are monitors for those frequencies, too, but you
wouldn't have drawn anybody's attention, as long as you only used ag much
power as you needed to be heard, I doubt the FCC would be taking an
interest in you now, if some operators hadn't complained about you., Even
with all of the mistakes, lock how long you got by, This is what I would
recomend now, if you intend to continue. I'm not recommending it, I take
it back, I'm just saying these are things that could be done., ( Here he
diaragsgd to tell me he had a personal dislike for some of our abuses of
ham radlo, some of the 1ntra-organizationa1 stuff, that 4idn't pertain to
medical work, I said that I wouldn't want the air waves abused either, but
I felt saving lives was a worthy use of ham radie.) You should do all

Oof your businesa down on CW, and have BR3 reduce their power, and try to
word it discreetly., The first time I tuned in to your network, I was in
awe of your work, then when I heard some of the other kinds of traffic,
politics, finances, so-and-so talks too much, etc., all that kind of
stuff, I was turned off. That's probably what got you into the situation
youre in with the FCC, You have a lot of different people using the
radio, which is peculiar in itself, They're obviously not the licensed
operators, they obviously have no personal interest in the art of ham

radio, and they sound inexperienced. They obvicusly aren't enjoying



being on tha radio, 7 ruse international ry ' t pass traffic that
turns out not to be .oco xosher for ham radio, All of this gets
attention and makes 11l-will for your stations, (I asked about the
effect of another operator doing same traffic in S.F,) By putting
another operator in your placs, you might be able to gain another 6-9 months
provided you keep it very low, like the proceedures I've described, You
are obviously under acrutiny now, 8o anything you do on your license will
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get attention, especially since they've given you notice., So getting
another operator in the states should be an immediate priority,

Qs Is it possible to protest the FCC action as "selective enforcement®?
Obvicusly they're not enforcing the law on all the other churches that
are doing this,

A: Everything the FCC does is selective enforcement ~ - they're badly
understaffed and swamped with complainta, No, they’re not deviating from
their normal procedure by being selective, But they probably have
written complaints,

Q: Any chance of fighting to have tha ruling changed?

A: No, becausa the effects of it would be so disruptive of established
proceedure that no judge would want to take that responsibility, Anyway,
your case would not be a strong one., It would open a pandora‘s box,

Qs Would it help our case if we got a Senator or Congressman to work on
our behalf?

Ay I doubt you could get a Senator interested in a case like this, Can
you pull 80,000 votes for him next election? And when he hears the FCC
position on it, and then your position, he won't want to stake his career
on a causs that's going to make him unpopular with every other ham in

the country. The one Senator who the FCC is really afraid of is Barry
Goldwater., He's not very bright, but he's the only Senator who knows

FCC law inside and out, In fact he just hit Ferris {new chairman of FCC)
pretty hard, about not taking action about radioc frequencies interfering
with television frequencies. He has a lot of clout with the FCC and, of
coursae, he's the one who asked for an investigation of your activitiea.
i'm t'.!.')ﬂ.ng to ga'l: that letter and the whole file for yoa . \J. described
thelr error with WA6DTJ in the first paragraph of my notice.) Like

I said, I'm going to try to get all of that for you,

In closing, he gave me an example of an eye bank net which was using

ham radio to do business for an eye-exchange program - - very humanitarian
activity., They were alright until they increased their power because

they ran into increasing interference from other stations. The FCC

came down on them almost immediately, and made them stop. The point was,

being a humanitarian venture will not help you with the FCC - = but you
can get by with illegal activities on the air as long as you remain

R-1-D-153)



VINCENT HALINAN ™“GAPDING MARK LANE  9/23/78 .. r
{

After having reports from a number of people regarding Mark Marcie
called up Vincent and asked him off the record for his-opinion.

He said that Mark Lane is a nice guv but he tends to go off of the
deep end and that we shouldn't be putting stock in what he says.

Just reporting this so that you have all the facts before we get into

the conference.

SCIENTDLOGY REGARDING MARK LANE Teri  9/23/78 ‘ Aj / 4 /(

T talked to Paul Elkins about things going on in Guyana and metnioned

the very successful press conference that Mark had in Georgeotwn as

a feeler to see how he responded. M Paul -- said to please be careful
in the accepting of assistance with Mark lane as we may well discredit

oursleves in the progress. He said " I don't mean to be negative but

there is talk around here that Mark is the ultimate xmx of the double
He went on to avplain that he had heen carefullv watching
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the Mark Lane te¥evioms things and also the hearing in DC abd all and
he said that the problem is that Mark did not check out his information
and has done more to discredit the conspiracy than has the governemnt
in their attempts to cover it % up. He said that it is one theory
around Scientology circies that Mark may be working in the capactiy

of discreting the conspiracy by continually overshooting his case and
thereby convincing the gRyRERRRERERxmexexufxERExizsnExmx people more of
the government perspective. Another thing he said that makes him
dubious about Mark is that Mark plays up the CIA into such a monster that
it virtually immobilitzes people in feeling that they can take on the
CIA-- for that reason also he feels that Mark may be an agent. On the

other hand--- ge said if Mark isn't an agent then the governemnt 1is going
to enormous extremees to make Mark look like a £miidx fodl and right
now in the public eye Mark has wmade a complete ass out of himslef.

He said that even if Mark is not an agent-- his actions are helping the
government and not the people who he considere to be his friends.

We talked about a wmumber of other things s» also--- and he told me that
he would get in touch with Vaughn Young and get his opinion and that he
would also have Jeff Quiros call me who is the guy that I =xex ususally
keep in contact with, He talked about Synanon for a secodn and other
things relating to the 11 enditments in his organization. Said he would
get back later. Jeff will call later today.

LOSNESS WITH MONEY IN REGARDS TO LONG DISTANCE CALLS

One thing that Marcie pointed out that is very noticable here

is Ebatpwhere before we used to do all long distance calls either

Dy ¥L BXXX or arter lll1 now they are happening alot-- anytime of day
or night--- we are going to try to crack down on that--- but some of

Eﬁe E;ﬁblems consistes of people from 1A aalling whemever they see fit ant
e like.

NEWSFPAPER CLEARACE

Mark looked over the paper briefliy on the way to goergoetown but said
that he felt that some things in it were libelous---he wanted to check
it over more c}osely later~~- so I think that we had better hold on
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SERENA HUN"I; L / /ﬂ/( /*//3

The situation with Serena Hunt is that she was oved out of Post
Street into another place ( according to Jean) x where she is

being paid for by the state and is getting good care. According

to Jean--- Garry said that it should be left alone however he would
like 80 see some of the nurses notes previously so that he can better
our case for having seen to responsible care. It will not help

us if we in some way took her money in the past by paying for her
now and it even looks more irregular becuase we are assuming this
from the state------ No one has checked with that Fresno DA to

see if theré is any investigation pending about us and if so in

what regard. In that today is sunday--- I will call Pat tomorrow and
see if she will call Fresno as an investigator and see if she can
really determine what ( if anything () is going on in Fresno.

RANCH QUESTION:

Do you really think that it is wise to morgage the ranch under
Garry for some 200, 000 or whatever- in view of the fact that we
don't know what Garry s state of mind is going to be after this
thing with Lane this week. My opinion would be to hold off on the

C:::f‘_,,——-ranch until such time as we know how Garry is 301n$ to stand with

us becuase at this point we don't know that he won't drop us with

Lane.

CARQLYN WASHINGTON:

Phyli ouston repo ted to me that gt reve
pagt t chu her 30 m thls rnlng slo ly. '
unday) 124778 (_ a/,L ,yb b0 X nryode /he OW.;cf/?'c»M)Aw
1o yelEtTnad
RADIO

Tom says that he is abd= tohandle all of our traffic by morse code
now and I £x definately think that this is what we should do.

It will take longer and we will have to write things out a head

of time however--- I think that it is kemxx the only way to

a) dave moriey b) have confidentiality ¢) save our liscense before
it is too late. 1 think that Mosse code should be demanded for
all things except for patches that are for family people and also
for all traffic in general. Then if there is some need for
verbal contact that that should be done througgh an outdiders

patch.

Also: Bonnie Back is studying for her liscsnes.

JOHN FROLICH:

John Talked to Marcie today and she got his on the QT impression
of Mark lane and he said ' welll intended but he 1s just a kid"”
" Doesn't have experience if you know what I mean"
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QUESTIONS ANu CRITICISMS ON PEOPLES FORoo
Teri Buford

-

QUESTIONS:

1. Do you think that it is wise to put in the Angela Davis Quoate
in the paper that was put in there or should we reconsider on that one.

2. Bid whoever put the Jane Fonda qoute in the paper reailze that the
quote that was put in was not anythlng that she had ever seen or written
but rather a letter that we wrtoe for her that’ 5 signed ( I

took it out) .
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3. On the article about the history of the temple here are my
questions:

a)do we really want to include the passage about using the church as

a vheicle,

b) as a matter of polity we never mentioj Indianapolis or Indiana

by name yet we do here--- is this a change in policy of has JJ

cleared this .

¢) do you want to.mention Mayor Boswell by Name--- will kex he back up
what we are saying.

d)do you really want to mention the number of people that came from
Indiana--- we ususally don't go around mentioning numbers--- can

you double check on this before we go to press.

e) do we want to be so strong in this article to say "' this is not
only a regiounal problem but a national disease' ---do we want to indite
the whole US as racist---- if this is cleared fine otherwise we

1|enn11u fﬂ'”.r n}-\n-nf‘ the minntity nf nmnonnlsa stAaoo-= n1nncn Find rnrl' hofnra
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we go to press and make a big miatake.

f)you talk about JJ's hearoes--- can you check with him that these
really were his heroes--- 1 & noticed you had some yet left out Debs
who was a real hero---- can you check with JJ on that becuase there have
been other articles printed that may contridict what you are saying.

4, The article on Jonmestown that comes in 4 sectioﬁs-~- I was not
overly impressed with the quality of it--- this doesn't look like

Dicks writine---- do vou really want to mention psycic healing in the
N LN P lllhl.b&vl l-’ J b hl.lh

middle of an article about & fxaxx farmlng community-... the articles
appear to be in drastic need of revamping and consolidation. May

be others will have a different opinion but I think the whole artilce
needs to be cleaned up and tightened up. Can we do this here or
somoeone there should do it--- but I do think it needs some consideration.

5. The article called Peoples of Jonestown is outstanding in my opinion.
I1f one of your guys could ask JJ if we could serious consider doing
abook on thibse article that we have and lead off with this article
called Peoples of Jonestown---- I think that it would be a very effective
introduction for the book. Frankly-- I think that that wrok is
publishable and I think that there may be a way of getting Freed or

Lane to pull one of their strings to get a pepson to sponsor such

a piblication for free so please finailize what you have-~ and ask

JJ if we can use that one article as the intro for the book and send

me the final copy and I will check into getting it published for free.

ehough--- I am sending the paper in xerox form back to you all for a final
review--- please get back to me as soon as possible waih answers as

this issue needs to get on the streets very soon as our press conference
is next week, »

last question: do you think that we should yait until the press conferenc
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to finailize our lead article for reason that something may be

said of a dynamic nature about us at the conference. Or do you

think that we should push ahead of that time. The press conference
is tenativiely set to have the 3rd of October. What is your feeling
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EPTEMBER 12

1. Chris Miller from Scientology called. Two days before I had talked
to Jeff Quiros to tell him in general terms of our coming breakthrough.
At that time Jeff told me about the Sc1entology tax assessment for
a million dollars in 1970-72. He didn't go into detail and said he
wanted to visit with us soon.

When Chris Miller called, he was extremely interested in details
of our breakthrough. I said that we simply didn*t know yet, but that
it was definitely well orchestrated and high level, but he kept
pressing me for details. Said he was interested 1n the relationshp
between the attacks on them and the attacks on us, finding out what
papallels there are, etc. A"ked for any leads we were working on, or
what our "operating hypothesis'" was. Said he had worked with some of
our members (named Terri) during the Kinsolving troubles and that he
had recently been exposed as an agent for South Africa. I kept trying
to agree with him on all points, but wiggle out of saying anything
specific about us, Finally he said that it was important to keep in
mind the current position Scientology is in, that any leads at the moment
would help, even though non-conclusive, 1 again said I understood, but
could only get back to him in a few weeks.

2. Talked to Herndou on Tuesday. Mac, Leona and I were in to see Nancy
about putting over the Cobb matter, and Mr. Herndon was cordial enoukh
to take us in as we were passing him in the hall to discuss the coming
hearing re. Vincent Lopez

Mr. Herndon described the hearing for order to show cause in front
of Judge Sparraw, Alameda County. The probate commission had issued
a citation on Chaikin, and though Herndon had called to explain the
situation, the judge refused to drop the citation, So when he went 1nto
court, Mr. Herndon said he was there at the request of Eugene Chaikin's
former secretary. :Said Chaikin was out of the country for some time
and unable to be reached. Said that Chaikin had made an unsuccessful
attempt to raach the guardian some months back, and notified the guardian
of his intent to terminate relationship as the guardian's lawyer.
_ Herndon asked the judge for a continuance, which was granted to

September 20. He said the judge asked him of Chalkln 8 wereabouts,

asked if he weren't in South America with "some group" -- hedging at
saying P,T., but never coming out with it, Mr. Herndon said the judge had
a c¢lear and obvious bias against P.T. Mr. Herndon said he did not know,
he had not ever met Mr. Chaikin,.
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that Cha1k1n lost contact with the guardian and that the ward newver had
any assets and that there is nothing to account for. He also filed
a motion for Chaikin to be released as attorney of record for the
guardian, Said he d1d not think there was anything to be concerned about,
and as far as Vincent's status in Guyana, he felt it was all right.
If the court had any redress, it would be against Walter Jones. Chaikin
is in the clear, in Mr. Herndon' s opinion. Even if the judge should hold
him in contempt of court, he can't do;anything to Chaikin. But he did
say ‘he is sure Chaikin dnpq not want a contempt citation on his record,
80 he will try to avoid the situation by saylng Chaikin has documented
his wish to withdraw from the case.

Vincent is 17, will be 18 in February. Will then be in a position to
ask for emanc1pat10n and to terminate current guardianship. If the
judge should ask Vlncent s whereabouts, Mr. Herndon will simply say he

does not know. He has never met Chaikin nor Jones (Walter) nor Vincent.
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and #ill tell the court so if he is asked to produce them. He sees no
problem with the traitors being there -- what could anyone press him or
the. Temple to do?ic..iiz .0

He did mention the status in Guyana, which he called unstable at best.
eels Burnham's resolution or referendum recently passed is unpopular

e
and that there could be popular unrest in Guyana.. Said he had heard this -
and that Jagan could gain popularity.

h

3. Nancy called Stoen directly about the Cobb suit, and the fact no answer

had been filed. He agreed to five more working days, which meanS_MQﬂgig

or Tuesday at thea bsolute latest. She will file some sort of demurr,

wa‘fmﬁ-Charles gets back over the week-end and check it out. She expla

he was not really doing us a favor, it was simply practical. We could clai

it was an honest mistake etc, and we would have reason,

4. Also, she reported that the change of venue hearing for the Katsgrd

suit, which was for the 15th of September, will be put over to the(?ii?)

5. Albert Kahn is getting better, he says. Just had several houseguests

from Leningrad. Is about to recei-e honors in New York at an exhibition

of the 50th anniversary of Ulyanov's debut (the Russian ballerina) --

and Simon and Shuster will feature Albert's work on her and photographs.
Also mentioned that Warren Hinckle wants to do a journal comment

on albert ~- on his life sfory. Tnis would probabl

as Warren Hinckle journal does from time to time. I did not ask Albert

to mention us to Hinckle, I am not sure what -anybody there thinks about

or knows about him as a journalist. I am sure Albert would give a splendid

recommendation for P,T. -- if we should ask him to talk to him about our

publicity situation. ‘He recently did an interview with the White Panthers

(the old potato commune on Page Street??) and actually sided with their

constitutional position. And yesterday (see the Chronicle from 9/11)

did an interview with some embittered ex-CIA agents. They ratted on the

CIA and said it was common knowledge that Oswald was in the CIA employ.

6. Dr. Goodlett said.the Dr. at Mt. Zion will have a report on the slides

tomorrow., He did not take them to the hospital until just yesterday.

When we called -'yesterday, thinking Leona might carry the report of the

results with her, Dr. Goodlett said he was still waiting on the second set

of slides which he thought Don Freed was bringing. This mix-up went back t

when we thought Don was bringing the slides, not Goodlett, and when Don

arrived without any slides, we thought we had notified Goodlett that

he had the only ones. In any case, Ee had not submitted them to the

hospital until just yesterday. The report will be ready tomorrow, he said.
He asked to see the FCC letter we had received, and wants to write

% reply. Said the article in the Sun Reporter will not be out this week,

ut next. :

7. Copy of letter we sent to Teegarden, Rubick and Irvin (with enclosures)

8. Copy of letter we sent to Doublas in Canada, as instructed.

South
9. Copy of John Getsewe's letter, leader of/African Trade Unions we met
at San Francisco meeting; he was very interested in Jonestown. A fine man.

10. Copies of transcripts of conversation between: 1). me and Dan Sheehan
and 2), me and Mark Lane. All this concerning Mazor that night after the
nasty comments at the airport.

11. Article out of the S.F. Banner re., Mazor and his particular "talents."
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Talked with Daniel R Sheehan =--~ Teri Buford

-Highlights:

-5aid that hewouldbe careful in the retaining of Mark Lane for legal

work for the following reasons

a) he said that Mark has gone too far out on the limb on this JFK thing

and has lost his credibility with some. He said that he---Lenny Wienglass
and Leonord Boudin all feel that way and he said that Mark's reputatlon
amoung the left is to go too far.

b) he “said that taklng on the multimillion dollars suit agaist the Federal
Government may well be what is needed however- if Mark is working on the
case it could well be looked at as more of a publicity thing rather than
the real thing. He feels that if Mark takes on the case that people might
not give it proper consideration.

c) He praised harles Garry to the hilt. He said that in anything that was
done that Charles should of course be consulted as Charles had good insight
into strategy in dealing with the govermnment and is able to keep things

in perspective while at the same time having a finess as to how to deal wit
the press. He feels that Charles should be consulted on all matters.

He said that he did not mean to be bad mouthing Mark but he felt that he
should express his viewpoint before anyone took him on and then later had
regrets.

d) In regards to the testamony of Joseph Mazur-- he said that he doesn’t kn
what to make of it--- he suggested the new book SPOOKS which talks ell abou
people like Mazor and would help to get a perspective as to what Mazor is
really up to.

e) he said that the conferecen he is going to this weekend will consist

of all major groups in the US and their attorneys and movement atterneys

in general that will be having a group analysis of the government
harrassment and spying problems. He thinks someone should be representativ
from here so that we can see how others are handling their harrassment and
to get some new ideas as to appraoch and to make more contacts in that aren
He said that he will fill me in on what happened when he is out. He will
be comming to SF sometime in October to get a deposition and will talk to u

then also.

XKAY¥REX

Analysis

Don't really know what to make of it. He obviously has a set opinion for
Charles and also one on Mark, It appears that many view mark the same
way that we are viewed -- that is " paranoid” etc. So it is hard to say
as Mark seems to be operating in his cirches under the same stigma as we
do. I think also that one should remember that Sheehan was the one who
did not understand the p051tlon on John so I would not take hls ‘word as the
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should probably accept the fact that both the left and the right don®*t all
'respect Mark that much. Frankly-- I prefer #arks appraoch- but then agai
J don't know. Will keep running stuff off of Sheehan to get opinions
and am going to talk to Dennis Banks this weekend to see what he thinks in
that he worked with Mark for a long time. Maybe he will have more insight
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CHARLES GARRY AND PAT: Relations are at an all-time low. Pat has
made it very clear to me twice that if Mark Lane gets involved,

she will not have anything to do with our case. Charles threatened
last week to throw all our files out of the poffice after Don Freed
called Pat about the non-paying relatlonshlp to Mazor. There is no
middle ground on this, and it will come to blows again as soon as
the subject comes up. 'We have completely backed off and are waiting
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Pat is effectively working against us. She is causing, in my
opinion, deliberate division. Not only in talking us down all the
tire, but in tangible ways like lying to Don and me, trying to
divide us or him from us. She says Lennie Weinglass, Jane Fonda,
all attorneys and people of 'principle” on the left will not have
anything to do with Mark. I have had a steady relationship with her
-- calling every night etc, until this last blow-up last Monday.
Marcie talked to Garry and Pat and it settled things for the moment.
Pat hasg not talked with me since,

Issues outstanding with GARRY. '

a. Discuss the promisory note (aks June) which was discussed
overseas- to protect the Ranch property.

b. Settle the relationship with Mazor, whether paying or not-
paying. He said he would talk to Mazor about this -- Monday
he agreed we should not be unprotected by attorney-client
privilege

€. Mazor gave us some inaccurate information on the Mertle case,
said it had been dismissed. Garry asked us to check the recorde
and no dismissal papers were filed. Only a change of attorneys.
(They are now handing the case in pro per.) Garry called
Mgzor and said no dismissal had been filed., Mazor assured
G xry he would bring in the papers to prove his 1nformat10n
dUUUL UlSﬁlbde wdas correct. ndb not UDUE 50 YEL. 1HELE La
likely nothing -- we think it meant the attorney was dismissed
and Joe was vrong. Garry wants to find out, because this
inaccurate report of Mazor's disturbed him greatly

d. He was to have Brotsky argue for change of venue Frlday in
Mendocino County. Bonnie and I did affidavits.

e. He had already filed a demurr on the Cobb case came over the
radio, but what you have to say on the beJECt m N st111
be worked in some way.¥ SeZ ¢ bee el Loy F
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what to do. Still waiting for the schedule which the nurses
here reportedly kept on the private duty nursing care they
gave her in emchange for payment from her estate. 1 have not
been able to find the schedules anywhere in Junes files.
Chris Kice visited Serena, shoyld be constantly reminded to
continue visiting weekly because she will forget. This mess
is a tunzel with no light at the end.
Garry does not know about the boat. Nothing offical has been
given 'us a; to how to handle announcing it here.

h. He told me and then marcie again yesterday not to file anything

about the "contract'" on M.C. by Rodney -- said she should
just call Suzanne and maybe even Mike to get it stralghtened oL
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. Re, Mark Rosenbaum, Charles ''does not want to be fucked
around by ,any ACLU attorney.'" He is just a staff attorney
there and he said he never told Don and Mark he would take
the man with him when he talked to Ramirez. As a matter
of fact, you will have to press him to meet with Ramirez at
all. He said before he left that he would talk to Ramirexz

with Rosenbaum; now he seems hostile about it. .

.Charles wants permission to have you or Marceline discuss matt

with him and not have to resort to the radio for decisions.

He wants to be able to work with someone who can make decisior

with x® him here. He said he could not continue with such a
mechanical procedure any more. He said that Nancy told him

when she talked to Stoen about putting the date for the Cobb
respnse back a few days, Stoen said "Whatever Charles says

-or advises the Temple is known over the air.”

. The film project -- he doesnt' want to get involved.

. Said Mazor's tests showed that both Vincent and Joe Wilson's
tests whr showed they were telling the truth about Grace.

. Fechheimer will be dropped from the Katsaris suit as investi-

gator because he has not produced. Garry is pissed at him.

We never gave the emotional messages because as socon as Marci

was back he acted like nothing had happened -- he just came

across with his frustration at our mechanical way of doing
things.

. He asked that w e send Luckhoo a tape recorder, which we are
doing, and a copy of his book to Harold Bollers, which went
with Duncan's to Georgetown.

. Mack took him the original Swinney deed to look at and they
took affidavits that Mazor had seen it first hand., Said our
]psition against Stoen on this mat+er is weakened byr the
information Tish gave. ) -

. Claire still has not returned the signed affidavits from her
mom (Muchnick) and Mrs. Janaro. These are for Charles.

r. You have to keep on top of the lawsuits, obviously, because

he has forgotten some deadlines and not even bothered with
others until the last minute. June should make up a schedule
so we can remind our illustrious attorney of his work.

IMARK AND DON: We have held off asking them to do anything because
jof the Garry conflict and not knowing which way to xmxm turn. These
‘are some of the outstanding things we should have decisions on:

a. Don wants to ha-e a town hall meeting, announce major revelatic

b.

in the King, Kennedy and P.T. conspiracies, bring in the media
here in S.F. when Mark returns.

Don sent mailgrams at Mark's request putting N,E. and N.W. on
notice. I do not believe he has talked to them further nor abo
offering to do stories for them, if that is still requested.
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DON AND MARK (CONTINUED)
c. Don said he is still pushing the movie, said it looks like
it is going the documentary direction.
d. Don suggested we wait until Mark returns to invite chk G.
and Muhammad Ali to Jonestown. Said Mark can ask Dick to invite

N help. 1 have not asked him to go thru with it because of the

Garry rift again. He said re., the finding out of peoples’

backgrounds (Don D., David S., Katie B., Mertles, Coleman, R

ERA, Coral, Cheryl B. and S.A.K.)...he said _wait il we\g

our 1nvest1gat1ve team together, including *m )2

a reporter named Kelch, Mark and himself and maybe & Iew others=
to staﬂ'to work on that counter-intelligence move.

Jﬁ’He is willing to talk on Julia Hare, John Maher, other radio

and T.V, shows. Marcie said Lynn Hodges asked to have him on

his show.

g. It wa~ also said on the radio to have him talk to Maria's
brother and Kathy Hunter.

Ali, n,
e. Don is willing to help on Cheryl Baker, already asked_Pat to \g*
~0

JOE MAZOR: He called here yesterday and told Tom about his plans and
wish not to be employed by Garry's office. Same as he called to 8R1,
1 suppose. See attached report from Tom. We are waiting to know
how to proceed with the following:

Press conference -- said he talked to KGO yesterday.

Relationship with P.T. and C. G., of course. Get that establishec

Issue with the inaccurate information on the dismissal :of the

keprx Mertle case -- he 1s to report to Charles on that,

Tom told him the measage about the movie, supporting the idea

and saying Mark Lane was supportive of his role in it,.

e. No answers on the notary and property issue concerning Swinneys.

f. He expects some letters to be brought to him from overseas.

g. He wants to talk to Hue when he is back in S.F. about security
for Marcie and Jim.

h. No contact with him yeat about the tape for Guyana which was
requested -- something about extradition of George to Guyana??
That Guyana would like to hear of his plans for Suyamazx George
and the message that Hughes did not like the imaneuvers 'Stoen
ran on him in Guyama, does not want to work with him anymore.

i. Not sure how he plays into the Serena Hunt thing. He had some
insight into it, according to Paula.
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JIM HERNDON: He has been working on the Vincent Lopez case. Ask June.
He went to oourt for Chaikin on the 2oth and said that Chaikin was
allowed by the Judge to withdraw from the case. Said the Judge wanted
an address for walter Jones to citation him (probate clerk was looking
for Walter Jones' address) and requre Smltty to appear and show

an accouting for his conservatee' Vincent's care. Sounds good to me,
like we won a round. When Vincent reaches 18, he will be a le to

declare himself emancipated according to Herndon.
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| JAMES MACELVANE AND THE PROPERTY: It is NOT moving. I do not know
:what Mac is doing. We have had calls here from Melvin Dean and

Mabel Johnson (who bought Pugh's property) ~- both of whom waat

to pay off what they owe to the Temple. I know there are certain
rproblems in all this, but there have been too many calls too many

' times here from people looking for Mac to indicate he is not doing al
‘he can. He has not moved any property or seconds in months, I don't
know what he does with hiz time.

' 1 have explained a problem to Marcie which I only becamse
cognizant of about two montsh ago. That is, that in L.A. they keep
all the money from offerings, rents, their communcal salaries in

.a bank account signed on by Mac and Florida. Mac told me, when I
'did not have enough to pay the fire insurance on all our properties
"here ($8,000) that he had enough in L.A., It turas out he had as much
‘as $15,000 in that account, He paid the insurance bill, which

.was $8,000; then I asked him to pay $2,000 cash to Freed, which

‘he did, Then he gave Hugh Fortson $3,000 to buy matérial for the

stuffed animal project in Guyana. That totals $13,000. Marcie said
she would talk to him about this -- that from here on out there will
be procedures instated to bring the $ here to S.F. and an accounting
. made.

' Qutstanding property transactions to be followed up on are

iin June's files. She knows them. -

: Other things he has been assigned to do include: affidavit

' from Jimmie Nelson (he asked for a phone patch from Kay firss);

- contact with Mrs. Alexander and a letter to D.A, and F,C.C. from her;

' - - L] - -
1's comments re conversations with National Enquirer
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~affidavit from Nell re. Enquirer; talk to D'Oliviera in L.A.;
| keep in touch with Hanoman ( he will be here tomorrow to see the

' property); keep on touch with Pets Unlimited.

. PR DEPARTMENT: Andy and Vera héad this, still, and keep up with
- a wide assortment of community events and street fairs where we can

‘have booths and make money. I think, all-in-all, we attend a lot

. of events and demonstrations a community organizing meetings, enough
so the community still knows we are here. Reports continue to be

~an impossible area. Andy and Phyllis Houston report regularly on
their PR contacts when they attend events and phone calls. Others

: do not. There is no systematic approach to regular calls still, nor

reports. I have mention ed the regular, systematic approach to

Vera, and it has been put to her over the radio, I have given up

‘on it, and just accept what reports come in . This area needs

' Intent nvoanivatian
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' LAURIE EFREIN: She maintains. It is a hardship getting a large
'number of letters out via the congregation, first because numbers
are down and second because if we write every service people get
resentful. Laurie has learned to work pretty well with Guya and
Leona on letters during service. What we have failed to do to get

pumbsrs of JEStes, vp s pobilize; they tutor pehofathisonscds dsie



